
Kā Ventspilī ielām 
nosaukumus 
mainīja

Lai bērniem 
drošs ceļš 
uz skolu!

Kur liela nauda, 
tur korupcija

Kā pareizi reģistrēt 
bērnus? 
Karikatūrista skats3. lpp. 4. lpp.
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7. lpp.

Lai sunītim skaistums, 
saimniekam – prieks
“Es šodien laikam 
izskatos “pēc suņa”” –  
ar šādu ne visai veik
lu frazeoloģismu cil
vēki reizēm paškritis
ki raksturo savu ārējo 
veidolu, kad apstākļi 
vai paša slinkums nav 
ļāvuši pienācīgi sakop
ties. Kā pašsaprotamu 
pieņemot, ka ķepai
ņa dabīgais kažociņš 
parasti ir savēlies un 
ne visai tīrs, apspal
vojuma kumšķi aiz
sedz acis kā hipijam 
un ir saauguši ausīs. 
Bet Ventspilī tā varē
tu runāt tikai tie, kuru mīluļi nav pabijuši grū
meres jeb suņu frizieres Daces Pūpoliņas 
salonā Katrīnas ielā. Jo no tā pēc pilnas apko
pes gan sētas kranči, gan tīršķirnes aristokrā
ti iznāk ārā smaržojoši pēc speciālā šampūna 
un safrizēti kā īstas suņu lēdijas un vau džent
lmeņi, cik nu katra apspalvojums to atļauj.   

8. lpp.

Latvijā joprojām turpinās straujš atalgojuma kāpums, 
kas daudziem vieglprātīgākiem cilvēkiem, kuri nav 
mācījušies no lielās ekonomiskās krīzes pirms desmit 
gadiem, atkal liek dzīvot pēc “gāzi grīdā” principa. 
Šī gada otrajā ceturksnī vidējā bruto jeb alga pirms 
nodokļu nomaksas Latvijā sasniegusi jau 1083 eiro, 
kas gada laikā ir kāpums par 78 eiro jeb 7,8%, liecina 
Centrālās statistikas pārvaldes dati. Algu kāpumu prog-
nozē arī turpmākajā gada daļā, bet cik ilgi tas turpinā-
sies? Par to bažījas arī ekonomisti, taču viņi mierina, ka 
jaunas krīzes risks ir pat mazliet samazinājies.

Valstī algas turpina 
strauji kāpt. Vai tās 
aug arī Ventspilī?

Ja salīdzina cetur
kšņus, tad šī 
gada otra
jā ceturksnī 
algas pieaugu

šas par 4,6%, salīdzināju
mā ar gada pirmo ceturksni. 
Savukārt vidējā neto darba 
samaksa jeb alga pēc visu 
nodokļu nomaksas bija 799 
eiro. Gada laikā neto alga 
pieauga par 7,5%, bet, salī
dzinot ar pirmo ceturksni, 
pieaugums bija 4,1%.

Protams, šie cipari ne tuvu 
neatspoguļo reālo situāciju 
Ventspils pilsētā, lai gan sma
gos noziegumos apsūdzētais 
pilsētas “tēvs” ar kārtējām 
“ekseļa” tabuliņām paras
ti cenšas pierādīt pretējo. 
Taču atcerēsimies, ka vidē
jo ciparu “uz augšu” pavelk 
nevis tas, ka reāli sabiedrī
bas vidusslānis pelnītu lielu 
algu, bet gan fakts, ka astro
nomiskas algas saņem val
došās partijas politiķi pilsē
tas domē (deputāta darbs, 
brīvosta, padomes, biedrības 
utml.) un viņiem pietuvinā
tās personas pašvaldības ies
tādēs, kas arī veido mītu par 
to, cik Ventspils ir visiem 

priekšā, tajā skaitā arī Rīgai. 
Piemēra pēc paraudzīsimies 
Nodarbinātības Valsts aģen
tūras Ventspils filiāles datu 
bāzē. Vienkāršu darbu vei
cējiem alga pirms nodok
ļu nomaksas ir vidēji 600
800 eiro. Augstākas kvalitā
tes speciālistiem šaurā jomā 
– ap 1000 eiro “uz papī
ra”. Pat pašvaldības iestādēs 
vienkārša darba veicējiem 
dome nemaksā daudz vai
rāk par minimālo algu, tāpēc 
atsevišķos posteņos bieži 
rotē cilvēki – pastrādā un iet 
citur, kur maksā labāk. Bieži 
vien tas nozīmē aizbrauk
šanu no Ventspils, jo atrast 
jaunu un labāk apmaksātu 
darbu ir praktiski neiespēja
mā misija.

Kā liecina statistikas dati, 
Kurzemes reģionā algu 
kāpums ir skaitliski it kā 
straujš (8,1%), taču izrāvie
nā zaudē Pierīgai, Zemgalei 
un Vidzemei. Rīgā, kur vidējā 
darba samaksa ir visaugstā
kā (1211 eiro), gada pie
augums bija viszemākais 
– 7,2%. 

Ventspils pilsētas dome nu jau divdesmit gadus at-
sakās pildīt savas funkcijas, proti, uzņemties pilnu 
atbildību par bērnu un jauniešu hokeju. Tā atsakās 
sporta veidu iekļaut sporta skolas sastāvā, ga-
rantēt pat kritiski minimālo sporta veida izmaksu 
segšanu. Hokeja klubs “Venta 2002” ir pārliecināts 
– pašvaldībai beidzot ir pilnā apjomā jāsāk pildīt 
savas funkcijas, tāpēc tā aicina pašvaldību izveidot 
sporta skolu, kurai ir jāpārņem bērnu un jauniešu 
hokeja dzīves nodrošināšanas funkciju pildīšana.

Kas sagaida bērnu 
un jauniešu hokeju 
Ventspilī?

P 
ēc Ventspils 
domes 21. 
augusta sēdes ir 
skaidrs, ka situā
cija ar bērnu un 

jauniešu hokeja attīstību 
nonākusi strupceļā. No 
vienas puses – pašvaldība 
sezonas darbības nodroši
nāšanai piedāvā it kā pie
klājīgu finansējumu. No 
otras – pat Ventspils pil
sētas domes Sporta pār
valdes un sporta skolas 
“Spars” veiktie aprēķini 
liecina – attiecīgā sporta 
veida uzturēšana pašval
dībai  un valstij izmaksātu 
divreiz vairāk. 

Kāda ir reālā situācija?
Šoreiz, runājot par 

situāciju ar hokeja klubu 
“Venta 2002”, abstrahēsi
mies no tā, kas, kam  un 
cik maksā, jo daudz būtis
kāk ir saprast – kas īsti 
notiks ar bērnu un jau
niešu hokeju Ventspilī? Šis 
jautājums jo īpaši aktuāls 
ir tādēļ, ka “Venta 2002” 
vadītais bērnu un jaunie
šu hokejs valsts līmenī jau 
vairākus gadus pēc kār

tas ir uzrādījis vērā ņema
mu sniegumu, un tā pār
svītrošana nudien nebūtu 
prāta darbs arī tāpēc, ka 
šis sporta veids tiek attīs
tīts pašvaldībai pastarpinā
ti piederošās sporta būvēs. 
HK “Venta 2002” ir izde
vies izveidot pilnu bērnu 
un jauniešu hokeja piramī
du, ar noslēdzošo Junioru 
Attīstības līgas komandu 
galvgalī. HK “Venta 2002” 
vadošā komanda pie
cos gados ieguvusi četrus 
čempionu titulus, tās val
des loceklis Uldis Kristiņš, 
līdz ar HK “Rīgas Dinamo” 
vadītāju Juri Savicki un 
HK “Kurbads” vadītāju 
Andi Pikānu, tika nomi
nēts Latvijas labākā hokeja 
dzīves organizatora balvai, 
bet 2018.gadā klubs iegu
va balvu “Ventspilnieku 
simpātija sportā”. Šovasar 
NHL klubs Vancouver 
Canucks ir draftējis jauno 
hokeja vārtsargu Artūru 
Šilovu, kurš savas hokeja 
gaitas sāka tieši HK “Venta 
2002” sistēmā. 

“Sakopt ī bas 
pakāpi vēr
tējot, tādai 
l ī d z i n ā 
ties nebūtu 

grēks arī cilvēkiem. Un, 
gods kam gods, manu 
četrkājaio klientu pavado
ņi elegancē parasti pilnī
bā attaisno parunu “Kāds 
saimnieks, tāds suns,”” 
Dace pasmaida un velk arī 
nopietnākas paralēles.

“Pēc izglītības esmu 
veterinārārste. Kopš Latvijas 
Lauksaimniecības universi
tātes ( LLU) absolvēšanas 

2005. gadā tas ir arī mans 
maizes darbs, rūpējos par 
lielu un mazu mājlopu un 
mājas dzīvnieku veselību un 
labsajūtu Ventspils novadā, 
bet pilsētā esmu veterinā
rās aptiekas vadītāja,”Alūk
snē dzimusī sieviete  iezīmē 
tagadējo situāciju un atska
tās netālā pagātnē.  

NOSLĒPUMAINAIS 
GRŪMINGS

“Ka gribu studēt veterinā
riju, zināju jau Ernesta Glika 

Olimpiāde ieceļ Ventspils ģimnāziju 
zvaigžņu reitingā, citām skolām 
rangā zemi rezultāti

A 
izvadītajā mācību gadā pasaules bioloģijas 
olimpiādē startēja Ventspils Valsts 1.ģimnāzijas 
audzēknis, nu jau absolvents Leons Ālītis. Viņš 
šoreiz medaļnieku pulkā netika, taču saņēma 
atzinību, kas arī ir ļoti vērā ņemams panākums. 

Viņš šovasar arī saņēma Ventspils pilsētas domes pateicību 
par panākumiem olimpiādē un viņa skolotāja Irina Ivane par 

skolēna sagatavošanu olimpiādei. Jāatzīmē, ka Ventspils pil
sētas Pedagoģiskā fonda balvu jeb gada skolēna titulu šogad 
ieguva divi Ventspils Valsts 1. ģimnāzijas absolventi. Krista 
Bukele maijā saņēma Pedagoģiskā darba inovācijas fonda 
apliecību un naudas balvu par atzinības iegūšanu, piedaloties 
valsts bioloģijas olimpiādē. Arī Reinis Freibergs maijā saņēma 
apliecību un naudas balvu par atzinību valsts matemātikas 

Ventspils Valsts 1. ģimnāzija jaunākajā Ata Kronvalda fonda veidotajā skolu reitingā aizvadītajā 
2018./2019. mācību gadā uzlēkusi līdz septītajai pozīcijai, savukārt “Zvaigžņu reitingā” tā ir vēl 
augstāk – dalītajā piektajā vietā, liecina fonda publiskotie dati. To izdevies panākt, sekmīgi star
tējot olimpiādēs, jo īpaši – starptautiskajā olimpiādē. 

olimpiādē, atzinību Latvijas atklātajā matemātikas olimpiādē, 
kā arī par pirmo vietu Kurzemes atklātajā tehniskās grafikas 
un skolu komandu ģeogrāfijas olimpiādēs.

Ģimnāzija, kas pērn gada izskaņā nosvinēja pastāvēšanas 
simtgadi, šogad guvusi vēl vairākas atzinības. Janvārī aizva
dītā gada labākā skolotāja balvas ieguvēju vidū bija jau pie
minētā I.Ivane. Pavasarī Latvijas Ordeņu kapituls nolēma par 
sevišķiem nopelniem valsts labā Triju zvaigžņu ordeni pie
šķirt Ventspils Valsts 1. ģimnāzijas ilggadējai direktorei Pārslai 
Kopmanei. 

 turpinājums 3. lpp.
 turpinājums 5. lpp.

 turpinājums 3. lpp.

Foto no vip.ventspils.lv

Pūpoliņu pāris pēc Dziesmu 
un deju svētkiem Rīgā.
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Konkurss noslēdzies
Starptautiskajā jauno vokālistu konkursā 

Alīdas Vānes balvu izcīnījis ķīniešu operdzie
dātājs Ke Jiangs. Otrajā vietā – turciete un lat
viete, trešajā – spānis un taivānietis.

Mūs rekomendē CNN
Raidsabiedrība CNN, norādot vietas, kuras 

iesaka tūristiem apmeklēšanai, cita starpā 
ieteikusi apmeklēt arī Ventspili.

Top kino muzejs
Tas atradīsies Pils ielā 30. Ekspozīcijā plānots 

izvietot kinomateriālus un rekvizītus.

Apmaiņas punkts
Autoostā izveidots grāmatu apmaiņas 

punkts. Šis ir jau trešais šāds punkts pilsētā, 
pirmie divi atrodas šķiroto atkritumu savāk
šanas laukumos Siguldas ielā un Jēkaba ielā.

Ekskursijas koncertzālē
Koncertzāli “Latvija” četras reizes nedēļā 

apmeklē ekskursanti, kuri gida pavadībā iepa
zīstas ar Lielo zāli, Mazo zāli, skaņu ierakstu 
studiju un mūzikas bibliotēku.

Uzvar konkursā
Konkursā “Digitālās prasmes nākotnes dar

bam2019” divi mūsu pilsētas jaunieši ierindo
jušies starp pieciem labākajiem.

Trīs objekti gatavi
Pilsētas domes Būvniecības administratīvā 

inspekcija pieņēmusi ekspluatācijā divus objek
tus – basketbola laukuma žogu un nama fasādi.

Skolotāju seminārs
Izglītības pārvaldes rīkotajā seminārā “Ideju 

terminālis2019” skolotāji gatavojās jaunajam 
mācību gadam un dalījās pieredzē.

Fotoattēlu konkurss
Līdz 23. septembrim var iesniegt attēlus 

pilsētas 2019. gada fotoattēlu konkursam. 
Labākie autori saņems pilsētas domes atzinī
bas balvas, tiks rīkota arī fotoizstāde.

Atlaides ēdināšanai
Trūcīgo un maznodrošināto ģimeņu bērni 

pilsētas bērnudārzos var saņemt 50 procentu 
atlaidi no pusdienu maksas. 

Autostaciju neslēgs
Satiksmes ministrijas ideja mūsu autostaciju 

pārveidot par parastu pieturu nav īstenojusies. 
Tā tiks reģistrēta otrajā autoostu kategorijā.

Padeve atjaunota
Ventas kreisajā krastā atkal pieejams kar

stais ūdens, kurš tika atslēgts jaunās siltumtra
ses būvniecības darbu dēļ.

Centrs pārcēlies
Surdotehnikas centrs Lielajā Dzirnavu ielā pār

cēlies no trešā stāva uz pirmo. Tādējādi tas kļu
vis pieejamāks vecāka gadagājuma cilvēkiem.

Tomēr – cietumsods
Divi no trim ventspilniekiem, kuri savulaik 

piekāva NATO jūrnieku no Nīderlandes, notie
sāti ar reāliem cietumsodiem. Tiesvedība ilga 
četrus gadus.

Joprojām smird
Augusta beigās, paaugstinoties gaisa tem

peratūrai, pilsētā atkal izplatījusies naftas pro
duktu smaka. 

Kārtējais
Ostā aizturēts kārtējais no Zviedrijas iece

ļojušais policijas meklēšanā esošais Latvijas 
pilsonis.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Nabaga trūcīgais bufetnieks...
Uzņēmumu reģistrā šovasar parādījusies informā-
cija, ka Ventspils mērs Aivars Lembergs ir patie-
sā labuma guvējs vairākos tranzīta uzņēmumos, 
kuru vērtība mērāma simtiem miljonu eiro.

Mediju ziņa

• • •

Saprotams, ka Lemberga amatpersonas deklarācijā tas nav 
norādīts, un tikpat labi saprotams, ka viņš pats kategoriski noliedz, 
ka kontrolētu kādus tranzīta uzņēmumus. Tas, ka šie Uzņēmumu 
reģistra ieraksti veikti pēc uzņēmumu valžu sniegtās informāci
jas un tos par patiesiem uzskata arī Ģenerālprokuratūra, mūsu 
pilsētas no amata pienākumu pildīšanas atstādinātajam mēram 
acīmredzot nešķiet pat izēstas olas čaumalas vērts. Jo, ja ticēt 
Lemberga valsts amatpersonas deklarācijā teiktajam, pērn viņa 
ienākumi bijuši vien nieka 705 605 eiro, toties parādsaistības 
paša bērniem sasniedza teju 15,5 miljonus eiro. Tajā pašā laikā 
neoficiālas aplēses liecina, ka Lemberga ģimenei arestētās man
tas vērtība esot līdz pat pusmiljardam eiro liela. Tā vien nāk prātā 
kolorītā aina no Mihaila Bulgakova  “Meistara un Margaritas”, kurā 
Volands bufetniekam vaicā: 

“Jūs esat nabadzīgs cilvēks… jūs taču esat nabadzīgs cilvēks? 
Bufetnieks ierāva galvu plecos, un uzreiz bija redzams, ka viņš 

ir nabadzīgs.”
Tiem, kuri šo pasaules literatūras šedevru nav lasījuši, varam 

pačukstēt, ka nabaga trūcīgajam bufetniekam bija slepus iekrāti 
divsimt četrdesmit deviņi tūkstoši rubļu piecās krājkasēs un mājās 
zem grīdas glabājās divi simti zelta desmitnieku...

Protams, Lemberga kunga kontrolē ir vesela pilsēta, nevis tikai 
nieka varietē teātra bufete, tāpēc skaidrs, ka viņa  “nabadzības 
slieksnis” ir ievērojami augstāks. Proti, Lembergs, pēc paša teik
tā, nekādi neesot līdz šim ofšoros veiksmīgi slēpies patiesā labu
ma guvējs trijās tik ietekmīgās  Ventspils tranzīta kompānijās kā 
“Kālija parks”, “Ventspils tirdzniecības osta” un “Ventbunkers”. 
Tāpat viņš nekontrolējot  caur saviem bērniem Anriju un Līgu un 
vairākām ārzonas firmām  vismaz 25% “Ventbunkera”, un vispār 
tā esot blēdība, kurā pilnā apmērā piedalās valsts. Ja par valsts 
līdzdalību uzskatāms Noziedzīgi iegūtu līdzekļu legalizācijas un 
terorisma finansēšanas novēršanas likumā noteiktais pienākums 

atklāt patiesos labuma guvējus, tad jā, valsts šai pasākumā tiešām 
ir piedalījusies. Vienīgi nav skaidrs, kas domāts ar vārdu “blēdība” 
– varbūt uzdrīkstēšanās aizskart vēl nesenā pagātnē politiski ietek
mīgā oligarha “mazumiņu” vecumdienām? 

Tiesa, Ģenerāprokuratūra, kura vairāk kā desmit gadus ilgās ties
vedības laikā ir izskatījusi neskaitāmus ar Lemberga biznesa lietām 
saistītus dokumentus un nopratinājusi  milzums liecinieku, ir pār
liecināta, ka uzņēmumu valžu Uzņēmuma reģistram sniegtās ziņas 
ir patiesas. Vismaz saskaņā ar 2007.gadā pieejamo informāciju, 
kad Ģenerālprokuratūra Lemberga un viņa bērnu īpašumiem uzli
ka arestu, Lembergiem kopā piederēja 29% akciju “Ventbunkerā”, 
45% “Kālija parkā” un 30% Ventspils tirdzniecības ostā. 

Tomēr, ja parādos slīgstošajam un smagos noziegumos apsū
dzētajam Lembergam ir taisnība, ja tiešām kāds nezināms lab
vēlis pa kluso caur vairākām ārzonas firmām un paša bērniem 
viņu iecēlis patiesā labuma guvēja kārtā, tad ir taču iespējas, kā 
no šī pusmiljarda gaumīgi atkratīties. Piemēram, atbalstot pilsē
tu, kuras Lemberga vadītās izpildkomitejas kasē, pēc Viļa Selecka 
grāmatas “Ēnas pār Ventspili” pirmajā izdevumā teiktā, 1990.gadā 
ienāca 1,164 miljoni valūtas rubļu, bet 1992.gadā – 1,4 miljoni 
dolāru (runā, ka autors visu grāmatas tirāžu lielā steigā iznīdēja 
pēc nopietnu draudu saņemšanas).  Bet 1991.gadā un 1992.gada 
sākumā Ventspilī tika izveidotas pirmās naftas un naftas produktu, 
kā arī kālija sāls tranzīta starpniekfirmas, kuras Krievijas nožēloja
mos pāris miljonus ļāva pārvērst simtos miljonu. Bet tas, kā saka, 
jau ir pavisam cits stāsts...

Atgriezīsimies pie Lembergam “piešūtajiem” daudzajiem miljo
niem, kuri viņam nepiederot. Kā zināms, Ventspils pilsētas budžets 
šim gadam nedaudz pārsniedz 71 miljonu eiro. Ja Lemberga kungs 
pilnīgi oficiāli uzdāvinātu pilsētai tos dažus simtus miljonus eiro, 
kurus viņš ne tieši, ne netieši kā patiesā labuma guvējs nekontro
lējot, tad Ventspils vismaz piecus vai pat vairāk gadus varētu dzī
vot tikai no šīs naudas vien un uz nebēdu celt baseinus, koncert
zāles un pieminekļus pilsētas labdarim. Pie viena varētu piemest 
valsts budžetam tos nieka trūkstošos 23 miljonus eiro, kas nepie
ciešami skolotāju algu celšanai 2020.gadā. Tas taču būtu kriet
ni gaumīgāk, nekā gaidīt, vai tiesa šo viņam nepiederošo mantu 
konfiscēs vai nē.  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Sabijis vien mazāk nekā gadu, Kustes dambī 30A esošajā teritorijā – ražošanas telpās vairāk nekā 7000 m2 platībā un plašajā 
pieguļošajā teitorijā, kas pieder Ventspils brīvostas pārvaldei, tur saimniekojošais nomnieks – kokapstrādes produktu ražotājs 
SIA “Latvian Port” savu darbību piespiedu kārtā ir apturējis. Tā lēmis Valsts ieņēmumu dienests. Uzņēmums palicis parādniekos, 
bet lielajām telpām, iespējams, atkal nāksies meklēt jaunus nomniekus.

Nedienas ar brīvostai piederošo 
ražotnes ēku turpinās: VID apturējis 
SIA “Latvian Port” darbību

B 
ažas par uzņēmuma darboties
spēju radās jau šī gada pirmajā 
pusē, kad uzņēmums SIA “Latvian 
Port” Ventspils brīvostai piedero
šajās ražošanas telpās bija nostrā

dājis vien pāris mēnešu. Sākotnējie solījumi 
izskanēja cerīgi, arī jaunas darba vietas tika 
apsolītas, taču drīz vien publiskajā telpā vēr
sās cilvēki ar sūdzībām – teju tikko sākuši 
strādāt, bet jau īsā laikā neizmaksātas algas 
par diviem mēnešiem. Uzņēmums klusēja, 
turklāt jau tobrīd tam bija nodokļu parāds 
pret valsti. To, ka brīvostai tas nešķita nekas 
īpašs, bet vairāk interesēja pēc iespējas 
ātrāk kādu dabūt zem jumta plašajās telpās, 
liecina tās paustais: “Par ražošanas telpu 
Kustes dambī 30A nomu Ventspils brīvostas 
pārvalde rīkoja atklātu konkursu, kurā varēja 
pieteikties jebkurš pretendents. SIA “Latvian 
Port” konkursā uzvarēja, iesniedzot labāko 
piedāvājumu. Iznomājot ražošanas telpas, 
Ventspils brīvostas pārvaldes mērķis nav 
tikai iekasēt nomas maksu, bet gan, pirm
kārt un galvenokārt, attīstīt ražošanu, veici
nāt jaunu darba vietu rašanos, dodot iespē
ju nopelnīt gan iedzīvotājiem, gan nodokļu 
veidā valsts un pašvaldības budžetam.”

Brīvosta toreiz nemaz necentās interesē

ties par to, kāpēc ražošanas ēkā saimnieko
jošam uzņēmumam neklājas viegli, kāda ir 
īrnieka finansiālā situācija un vai tā tiešām 
būs stabila. Brīvostas pārvalde paziņojumā 
pauda tā: “Diemžēl iejaukties pašā uzņē
mējdarbībā, toskait uzņēmuma attiecībās ar 
darbiniekiem, Ventspils brīvostas pārvaldei 
nav nekādu tiesību. Šāda situācija nav pie
ļaujama un neatbilst ne brīvostas, ne paš
valdības mērķiem.” Neviens jau arī neprasa 
iejauksties, taču brīvostai kā telpu īpašnie
kam ir tiesības painteresēties par uzņēmu
ma situāciju. 

Saskaņā ar “Lursoft” datu bāzē pieejamo 
informāciju, jau šī gada marta sākumā SIA 
“Latvian Port” bija gan aktīvi kavēti maksā
jumi, gan aktuāli komercķīlu akti, savukārt 
nodokļu parāds bija sasniedzis 32 296,55 
eiro. Augusta beigās nodokļu parāds jau bija 
divkāršojies un sasniedzis 64 574,06 eiro. 
Šogad kopējie veicamie maksājumi valsts 
budžetā ir ar lielu negatīvu zīmi – mīnus 
138,76 tūkst. eiro. Uzņēmumam ir aktīvi gan 
kavēti maksājumi, gan aktuāli komercķīlu 
akti un nodrošinājumi. Pārskats par uzņēmu
ma darbību 2018. gadā arvien nav iesniegts.

Visbeidzot 13. augustā tika pieņemts 
lēmums par saimnieciskās darbības aptu

rēšanu, trīs dienas vēlāk attiecīgu lēmu
mu pieņēma arī Valsts ieņēmumu dienests. 
Savukārt no pievienotās vērtības nodokļu 
maksātāju reģistra uzņēmums tika izslēgts 
vēl agrāk – jau 18. jūnijā.  

Uzņēmums iepriekš darbojies ar nosau
kumiem SIA “Latvian Housing” un SIA “DQS 
Latvia”. SIA “Latvian Port” ražotnē Ventspilī 
nodarbojās ar kokapstrādi un tās produk
tu ražošanu. Arī iepriekšējais uzņēmums 
“Dendrolight”, pēc kura bankrota telpas ilg
stoši stāvēja praktiski neizmantotas, nodar
bojās ar kokapstrādes produktu ražošanu. 
Sāka cerīgi un ar to saistīja lielas cerī
bas arī pašvaldība, taču viss beidzās bēdī
gi – maksātnespēja. Uzņēmumu likvidēja 
2016. gada 15. jūlijā. Maksātnespējas pro
cesā tika atzīti kreditoru prasījumi par kopē
jo summu 19,777 mlj. eiro. Ražotnē pali
ka visas “Dendrolight” iekārtas, kas palika 
kā finanšu institūcijas “Altum” īpašums. Kā 
iepriekš norādīja Ventspils brīvostas pārval
de: “”Altum” ar SIA “Latvian Port” ir noslēdzis 
līgumu par šo iekārtu iegādi. Iekārtas atrodas 
un tiek darbinātas minētajā ražošanas ēkā.” 

Saistības ir patiešām apjomīgas, taču pats 
galvenais jautājums ir – vai ar darbiniekiem 
nokārtotas visas saistības. 
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Olimpiāde ieceļ Ventspils 
ģimnāziju zvaigžņu reitingā, citām 
skolām rangā zemi rezultāti

Visstraujāk darba algas pieauga veselības un sociālās aprū
pes nozarē – par 13,4 %. Veselības aizsardzības nozarē pie
auga algas, bet sociālā aprūpē straujo pieaugumu ietekmē
ja darbinieku skaita samazinājums par 10 %, kamēr darba 
samaksas fonds faktiski nemainījās. Gada laikā vidējā darba 
samaksa palielinājās virs 10 % arī izmitināšanas un ēdināša
nas pakalpojumu nozarē (13,2%), kur vidējais atalgojums ir 
viszemākais valstī, administratīvo un apkalpojošo dienestu 
darbības (12,5%), nekustamo īpašumu (12,0%), informāci
jas un komunikācijas pakalpojumu (11,0%) un būvniecības 
nozarē (10,9%).

Vismazākā vidējā darba samaksa bija izmitināšanas un 
ēdināšana pakalpojumu, citu pakalpojumu nozarē, kas ietver 
sabiedrisko, politisko un citu organizāciju darbību, individu
ālās lietošanas priekšmetu un mājsaimniecības piederumu 
remontu, ķīmisko tīrītavu, frizieru, skaistumkopšanas, apbedī
šanas un citu pakalpojumu nozares, kā arī izglītības, mākslas, 
izklaides un sporta nozarē.

Baltijas mērogā Latvija tālu atpaliek no saviem kaimi
ņiem, turklāt atpaliek arvien vairāk. Vislielākā vidējā bruto 
darba samaksa bija Igaunijā – 1419 eiro par pilnas slodzes 
darbu. Tātad – par 400 eiro vairāk! Lietuvā – 1289 eiro jeb 

Valstī algas turpina strauji kāpt. Vai tās aug arī Ventspilī?

Latviju pāršalcis kārtējais korupcijas skandāls – šīs nedēļas sālumā Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojs  (KNAB) veicis 
kratīšanas vismaz 10 Latvijas būvfirmās un pie vairākām amatpersonām. Savukārt Konkurences padome veic izmeklēšanu par 
dažu būvniecības uzņēmumu aizliegtu karteļa vienošanos, kas ir smagākais konkurences tiesību pārkāpums.

Ventspils Valsts 1. ģimnāzija skolu reitingā 
ir labākā no mūsu pilsētas mācību iestādēm 
un periodiski iekļūst labāko vidū. Šogad izde
vies īpaši labs gads. “Zvaigžņu reitingā”, kurā 
apkopotas skolas par labākajiem starptautis
ko olimpiāžu rezultātiem, Ventspils Valsts 1. 
ģimnāzija ar deviņiem punktiem dala piek
to vietu kopā ar Daugavpils Valsts ģimnāziju, 
Jelgavas Spīdolas ģimnāziju, Rīgas 92. vidus
skolu un Ziemeļvalstu ģimnāziju. Ceturto 
vietu ar 10 punktiem dala Cēsu Valsts ģim
nāzija un Daugavpils Krievu vidusskola – 
licejs. Pārliecinoši pirmajā vietā ir Rīgas 
Valsts 1. ģimnāzija, kas sakrājusi iespaidīgi 
daudz – 89 punktus.

Vispārējā skolu reitingā ģimnāziju vidū 
Ventspils Valsts 1. ģimnāzija šogad ar 
37,88 punktiem ir uzlēkusi līdz septīta
jai vietai. Priekšā ir Siguldas Valsts ģim
nāzija, Rēzeknes Valsts 1. ģimnāzija, Cēsu 
Valsts ģimnāzija, Rīgas Valsts 2. ģimnāzija, 
Āgenskalna Valsts ģimnāzija un, protams, 
Rīgas Valsts 1. ģimnāzija, kas sakrājusi div
reiz lielāku ballu skaitu nekā tuvākie seko

tāji no Āgenskalna ģimnāzijas – attiecīgi 
129,53 un 58,25 balles.

Lielo skolu reitingā Ventspils izglītības 
iestādēm aizvadītajā mācību gadā ir ļoti 
pieticīgi rezultāti. Reitingā iekļuvusi tikai 
viena – Ventspils 4. vidusskola, kas saņē
musi nieka 0,29 punktus un dala pēdējo, 
65. vietu. Šajā rangā neapšaubāma līdere 
ir Daugavpils Krievu vidusskolalicejs, kas 
nopelnījusi 105,75 balles, kam seko Rīgas 
Klasiskā ģimnāzija (67,53) un Rīgas Franču 
licejs (52,65).

Mazo skolu vidū pārliecinoši dominē RTU 
Inženierzinātņu vidusskola, kas sakrājusi 
121 balli. Ar 31,57 ballēm seko Rudzātu 
vidusskola, bet trešajā vietā Jaunsilavas 
pamatskola ar 29,56 ballēm.

28. vietā ierindojusies Ventspils 2.vidus
skola (6,91 balles), bet 39. vietā ir Ventspils 
Centra sākumskola (3,75 balles). Ventspils 
Mūzikas vidusskola ar 2,86 ballēm ir tikai 
47. vietā, bet Ventspils 3. vidusskola saņē
musi vien 2,0 balles un ir tikai 56. vietā. 
Popes pamatskola ieņem 57. vietu (1,88). 
Citām skolām nav bijis pa spēkam iekļūt 
šajā rangā. 

par vairāk nekā 250 eiro! Tās, kā norāda arī ekonomisti, ir 
sekas “labo darbu čempionu” tuvredzīgai ekonomikas izaug
smes vīzijai – tā vietā, lai rūpētos par sabiedrības interesēm, 
zaļzemnieki uzdāvināja “skaistāko dāvanu Latvijai simtgadē” 
– kroplu nodokļu reformu, iedzenot mazāk turīgos vēl lielā
kā strupceļā. 

Beigās jāpiemin vēl viens kaunpilns fakts. Šogad vislielā
kā minimālā alga ir Lietuvā – 555 eiro, Igaunijā tā ir 540 eiro. 
Latvija atpaliek arvien vairāk – mums minimālā alga ir vien 
430 eiro, ko daudzi nekautrējas nolikt kā algas griestus arī 
Ventspilī. 

Ko saka ekonomisti
Pēteris Strautiņš, “Luminor” bankas ekonomists: 

“Strauja algu kāpuma turpināšanās lēnāka IKP pieauguma 
laikā rada sarežģītu situāciju daudziem uzņēmumiem un piņ
ķerīgas dilemmas politikas veidotājiem. Algu līmenis pama
zām izslēdz daļu uzņēmumu no darba tirgus. Taču ir uzņēmu
mi, kuru konkurētspējai ir vajadzīgs tāds algu līmenis, ar kuru 
Latvija nav konkurētnespējīga kā dzīvesvieta, zaudējot cilvē
kus. Tas nekādā ziņā nav pārmetums šiem uzņēmumiem, to 
resursi ir ierobežoti, taču apliecina, ka darbaspēka ievešana 
var būt tikai daļa no risinājuma, jo pārāk cītīga algu pieau
guma bremzēšana ar imigrāciju var izrādīties bezmērķīga arī 

no biznesa interešu viedokļa, jo neatrisina pamatproblēmu.”
Agnese Buceniece, “Swedbank” galvenā ekonomista 

Latvijā vietas izpildītāja: “Vislēnāk algas otrajā ceturksnī 
auga finanšu un apdrošināšanas nozarē, kā arī izglītībā un 
valsts pārvaldē. Bremzējoties ekonomikas izaugsmei, vairā
kas nozares, piemēram, būvniecība un apstrādes rūpniecī
ba, arvien vairāk saskarsies ar pieprasījuma vājināšanos, kā 
rezultātā atsevišķi uzņēmumi varētu vēlēties mazināt darbi
nieku skaitu vai darba stundas, samazinot atalgojuma budže
tu. Ņemot vērā sarūkošo iedzīvotāju skaitu, darbaspēka trū
kums vairākās nozarēs joprojām būs liels izaicinājums, un 
pieprasītāko profesiju pārstāvjiem algu izaugsme joprojām 
saglabāsies strauja. Kopējais algu pieaugums mazliet atslābs. 
Redzēsim būtiskas atšķirības nozaru starpā.”

Dainis Gašpuitis, “SEB bankas” ekonomists: “Sagaidāms, 
ka straujāk nobremzēsies kāpums apstrādes rūpniecības 
nozarēs, īpaši uz eksportu orientējošajās. Tāpat iespējas celt 
algas kļūs ierobežotākas budžeta iestāžu darbiniekiem. No 
darbinieku puses ambīcijas pēc augstāka atalgojuma tuvāka
jā laikā nemazināsies. Tās varētu koriģēties nākamgad uz otro 
pusi, ja ekonomikā lejupslīde pastiprināsies un darba tirgus 
sāks atdzist. Tomēr pie pašreizējās izaugsmes palēnināšanās 
situācija, kad kāpjošās izmaksas turpinās noēst uzņēmēju 
peļņu, saglabāsies.” 

Kārtējais korupcijas skandāls. 
Šoreiz – būvniecībā

K 
riminālprocesu par kukuļņemšanu 
un kukuļdošanu lielā apmērā, kā 
arī pilnvaru ļaunprātīgu izmanto
šanu un pārsniegšanu KNAB sāka 
teju pirms gada – 2018. gada 19. 

septembrī. KNAB rīcībā esošie fakti liecinot 
par iespējamu kukuļu lielā apmērā nodo
šanu un pieņemšanu, par iespējamu cenu 
saskaņošanu iepirkumos, ko izdarījuši iepir
kumu pretendenti, kā arī par amatpersonu 
kukuļošanu ar mērķi nodrošināt uzņēmēju 
interešu realizēšanu ar iepirkumiem nesais
tītos jautājumos. Tā kā KNAB iztaujājis arī 
bijušo Valsts prezidentu Raimondu Vējoni un  
bijušo zaļzemnieku frakcijas Saeimas deputā
tu Ingmāru Līdaku, kurš savulaik bija Saeimas 
Tautsaimniecības, agrārās, vides un reģionā
lās politikas komisijas priekšsēdētāja viet
nieks, var pieņemt, ka runa varētu būt par 
lielo būvfirmu interešu politisku lobēšanu.  
Noziedzīgie nodarījumi veikti laikā no 2015. 
gada sākuma līdz 2018. gada vidum, savu
kārt iespējamās kukuļu summas ir no 25 000 
eiro līdz vairākiem simtiem tūkstošu eiro.

Aizdomas par tirgus sadali
Šobrīd zināms, ka KNAB bijuši būvkom

pānijas “Arčers” un ceļu būves kompānijas 
“Binders” līdzīpašnieks Armands Garkāns un 
bijušais SIA “Skonto Būve” valdes priekšsē
dētājs Guntis Rāvis. Atgādināsim, ka Rāvis ir 
aizdomās turētais vēl citā ar kukuļošanu sais
tītā kriminālprocesā par Latvijas Universitātes 
Rakstu mājas būvniecību. Pēc šī skandā
la “Skonto”  grupas vadību pārņēma Gunta 
Rāvja dēls Rihards Rāvis, kurš vienlaikus 
kļuva arī par grupas uzņēmumu kapitāla daļu 
turētāju.

Savukārt būvfirmas «Merks» un «Rere 
grupa» apmeklēja Konkurences padomes 
pārstāvji. Tas liek secināt, ka šīs firmas, 
iespējams, saistītas ar karteļu veidošanu. Cik 
zināms, pašlaik KP ir aizdomas par 10 vado
šo Latvijas būvuzņēmumu veiktu tirgus sada
li un vienošanos par dalību publiskajos un 
privātajos iepirkumos visā Latvijas teritori
jā. Lieta gan pagaidām vēl ir izpētes stadi
jā, un, kā raidījumam “Rīta Panorāma” teica 
KP vadītāja Skaidrīte Ābrama, pārkāpējiem 
vēl ir iespēja atzīties pārkāpumā, izmantojot 
Iecietības programmu. Ja karteļu vienošanās 

tiks pierādīta, tad vainīgos gaida milzīgi nau
das sodi, kā arī iespējama izslēgšana no turp
mākas dalības iepirkumos uz gadu. Tas pats 
attiecas arī uz amatpersonām un politiķiem, 
ar kuru gādību, iespējms, nodrošināta šo pre
tendentu uzvara.

“Ir aizdomas, ka lielākie objekti ir iegūti 
negodīgā veidā. Iespējams, ir figurējusi tir
gus sadale pēc principa – šis objekts man, tas 
objekts tev,” teica Ābrama. Kartelī sadalītie 
būvobjekti bijuši nozīmīgi gan pēc to izmaksu 
apmēra, gan pēc mērogiem, gan pēc to sva
rīguma valstij. “Korupcija, karteļi – tā ir, patie
sību sakot, ļoti smaga zādzība no sabiedrī
bas,” skaidroja Ābrama, uzsverot, ka pašlaik 
KP izmeklē smagākos konkurences tiesību 
pārkāpumus. Viņa arī atzīst, ka šādas neat
ļautas vienošanās varētu būt arī veicinājušas 
būvniecības izmaksu kāpumu visā valstī.

Par megabūvēm pārmaksājam
Arī ministru prezidents Krišjānis Kariņš 

norādījis, ka mēs kā sabiedrība pārmaksājam 
par šiem lielajiem objektiem. Runājot par 
KNAB veiktajām kratīšanām pie valsts amat
personām un lielākajiem Latvijas būvuz
ņēmumiem, premjers LNT raidījumā “900 
sekundes” pauda, ka šajā gadījumā iepir
kumu procedūra nav nostrādājusi un tā ir 
jāmaina. Kariņš arī solīja, ka sasauks atbildī
gās ministrijas un liks izvērtēt, kādi trūkumi ir 
likumā un kā tos novērst. Uzņēmējiem būtu 
jāatskaitās par saņemtās naudas izlietojumu, 
arī valstij būtu jābūt skaidrībai par to, vai šie 
uzņēmēji samaksā nodokļus, īstenojot valsts 
pasūtījumu. Turklāt skandāls pievērsis uzma
nību arī tam, ka mēdz būt gadījumi, kad 
kādai vienai amatpersonai iepirkuma proce
sā ir pārāk liela teikšana. 

 To, ka būvniecības nozarei atkal pienākuši 
“treknie gadi”, apliecina arī Centrālās statis
tikas pārvaldes dati. 2018.gadā, salīdzinot ar 
tādu pašu periodu pirms gada, būvniecības 
nozarē bija vērojams apjoma pieaugums par 
21,9%. Pērn pirmo reizi pēc 10 gadu pārtrau
kuma būvniecības nozare sasniedza 2 miljar
du robežu. Viens no galvenajiem iemesliem 
tādam izrāvienam bija Eiropas Savienības 
fondu līdzfinansēto projektu realizācijas aktī
va atsākšana, kas  palielināja arī publiskā 
sektora pasūtījumu apjomu. 

Jāatgādina, ka ļoti liels būvniecības objekts 
– koncertzāle  “Latvija” šogad tika nodots 
ekspluatācijā arī Ventspilī, un tās būvniecības 
darbus veica pilnsabiedrība “Merks – Ostas 
celtnieks”.

Skandāls ap austrumu robežas izbūvi
Vēl viens skandāls saistīts ar būvfirmu 

“Igate” un Iekšējās drošības biroja (IDB) 
sākto izmeklēšanu saistībā ar Latvijas austru
mu robežas nostiprināšanu. Šonedēļ IDB aiz
turēja bijušo Valsts robežsardzes priekšnieku 
Normundu Garbaru un divus SIA “Ceļu būv
niecības sabiedrība Igate” darbiniekus. 

Bija paredzēts laika posmā no 2017.gada 
līdz 2020. gadam novirzīt vairāk kā 31 miljonu 

eiro Latvijas robežu ar Krieviju un Baltkrieviju 
stiprināšanai, taču nu būvniecības procesā 
konstatētas iespējamas neatbilstības teh
niskajai specifikācijai, bet uzņēmuma finan
šu darījumos saskatāmas noziedzīgi iegū
tu līdzekļu legalizācijas pazīmes. Iekšlietu 
ministrs Sandris Ģirģens Latvijas Radio pazi
ņoja, ka šī izmeklēšana varētu būt pamats 
Iekšlietu ministrijas dienestu un minētās 
būvfirmas attiecību izvērtēšanai, tomēr pār
steidzīgi lēmumi pieņemti netikšot. Ģirģens 
arī atzina, ka “kopumā sistēma attīrās, kas ir 
pozitīvi,” un paziņoja, kamēr viņš būs iekšlietu 
ministrs, mūsu dienestos nebūs neaizskaramu 
personu, vai tas būtu ierindnieks vai ģenerālis. 

Jācer, ka šobrīd notiekošie procesi liecina 
– pienācis naudas varas un politiskās ietek
mes negodīgas izmantošanas ēras beigu 
sākums. 
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Mediķi paliks 
bez lielākām algām
Visdrīzāk, mediķiem solītais algas pieau
gums par 20% nākamgad tomēr neno
tiks, paziņoja veselības ministre Ilze 
Viņķele. Šim nolūkam vajadzīgi 120 mlj. 
eiro, bet tā ir tikai daļa no vajadzīgā 
papildu finansējuma. Šobrīd tiek mode
lēti scenāriji, kad viss finansējums netiek 
apstiprināts.

“Ātrajos” trūkst 600 mediķi, 
drīz vēl 200 pensionēsies
Neatliekamās medicīniskās palīdzības 
dienests turpmāk pāries uz divu perso
nu lielām brigādēm, ar trim mediķiem 
atstājot tikai augstas prioritātes izsauku
mu nodrošināšanu. Dienestā trūkst teju 
600 mediķu, bet vēl 200 personu tuvā
kajā laikā dosies izdienas pensijā.

NVO sektoru izmanto 
nelikumīgi
Latvijā nereti personas nelikumības aiz
sedz ar filantropiju un ziedojumiem 
nevalstiskajām organizācijām (NVO) un 
sabiedriskā labuma organizācijām. Īpaši 
kultūras un sporta biedrību izejošie darī
jumi skaidrā naudā ir trīs reizes lielāki, 
nekā to ienākumi. Piemēram, kultūras 
un atpūtas NVO ieņēmumi skaidrā naudā 
bija 2,55 mlj. eiro, izdevumi skaidrā 
naudā – 8,84 mlj. eiro.

Deklarācijas nav iesnieguši  
34 000 cilvēku 
34 000 cilvēku vēl arvien nav iesnieguši 
obligātās gada ienākumu deklarācijas 
un nav nokārtojuši savas saistības ar 
valsti – viņi ir parādā valstij 2,24 mlj. 
eiro. 90% iedzīvotāju, kuriem bija izvei
dojusies nodokļu pārmaksa, valsts 730 
000 iedzīvotājiem atmaksājis 135 mlj. 
eiro.

Pirms 25 gadiem izveda 
PSRS armiju 
31. augustā apritēja 25 gadi kopš 
Krievijas karaspēka izvešanas no Latvijas 
teritorijas. Īpašā atceres pasākumā 
Okupācijas muzejā tā laika notikumus 
pieminēja Krievijas karaspēka izvešanā 
iesaistītās bijušās valsts amatpersonas: 
Guntis Ulmanis, Jānis Peters, Ģirts Valdis 
Kristovskis un citi. Latvijā tolaik bija vai
rāk nekā 300 armijas dislokācijas vietas 
un militārie objekti.

Algas aug joprojām strauji
Latvijā mēneša vidējā bruto darba 
samaksa sasniedza 1083 eiro, kas ir 
kāpums par 7,8%. Neto jeb alga pēc 
nodokļu nomaksas sasniedza 799 eiro 
un tas ir pieaugums par 7,5%. Straujāks 
kāpums ir privātajā sektorā.

Dziednieks ARTŪRS TILTIŅŠ
13. un 27. septembrī no 13.00 pieņems VENTSPILĪ, 

Lielais prospekts 61. Viesnīca “Raibie logi”. 

Bioenerģētiska slimību dziedināšana, sāpju novēršana. 
Atkarību likvidēšana (alkoholisms, smēķēšana, azartspēles). 

Negatīvās enerģētiskās iedarbības neitralizācija 
(lāsts, ļaunā acs, bezlaulības vainags). 

Iespējama palīdzība pēc foto. Pieteikties pa tālr.: 22460309

Konkursa  kārtībā aicina darbā

DOKERUS
Prasības kandidātam:
• Vidējā izglītība; • Autovadītāju tiesības B kategorija; • Traktortehnikas tiesības;

Par priekšrocību tiks uzskatīts:
• Darba pieredze uz ostas tehnikas; • Darba pieredze vilcienu sastādītāja amatā.

Mēs piedāvājām:
• Maiņas darbu, vidējā stundas likme no 4,40 EUR līdz 7 EUR plus piemaksas par nakts un svētku dienu darbu;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana, papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.

TRANSPORTA STRĀDNIEKUS
Prasības kandidātam:
• Vidēja izglītība; • Autovadītāju tiesības B kategorija;

Par priekšrocību tiks uzskatīts:
• Darba pieredze uz ostas tehnikas; • Traktortehnikas tiesības C kategorija.

Mēs piedāvājām:
• Maiņas darbs, stundas likme no 4,10 EUR  plus piemaksas par nakts un svētku dienu darbu;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana,  papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.

Tālr. 25406336, CV un pieteikumus sūtīt „Personāla daļai” līdz 30.09.2019. pa pastu Ventspils, Dzintaru 22, 
LV3604 vai epastu: vadims.krumins@kalijaparks.lv

Vien. reģ. Nr. 41203055483

Līdz ar pirmajām skolas dienām līdzīgi 
kā katru gadu aktualizējas arī jautājums 
par drošu un pastāvīgu jaunāko klašu 
skolēnu ceļu uz skolu.  Taču tam nemaz 
nav nepieciešams daudz – vajadzīga vien 
dažu vienkāršu, taču būtisku nosacījumu 
ievērošana. 

Jūsu avīzē bieži rakstīts par pilsētas vēs
turi, minēts, cik daudz zaudēts no agrāko 
gadu būvēm. Tāpēc gribu pievērst uzma
nību vēl vienai tādai mājai, kas, kā izska
tās, kuru katru brīdi sabruks. Tā ir pašā pil
sētas centrā, Marijas un Kārļa ielas stūrī. 
Kādreiz vēl padomju laikos tur bija dārzko
pības biedrības veikals, priekš tiem laikiem 
ar labu sortimentu un daudziem pircējiem. 
Deviņdesmitajos gados veikalu slēdza. Ēkai 
vairs nav jumta, tā apsegta ar zaļo sietu. 
Bieži iznāk iet garām, redzams, ka māja 
atstāta sabrukšanai, kas Ventspilī nav nekas 
jauns. Turpat blakus nez kāpēc nojauca 
labu māju, kur manā bērnībā bija kafejnīca 
„Bitīte”. Ostmala vispār pataisīta plika. Vai 
tāda ir domes politika, ļaut vecajām mājām 
sagrūt un to vietā uzsēt zāli? 

VĒSTULE

Ļausim vecajām ēkām sagrūt?

Lai drošs ceļš uz skolu!

P 
irmklasnieki, arī jaunāko klašu sko
lēni kopumā, lielākoties vēl nepa
zīst ceļa zīmes un ceļu satiksmē 
spēj orientēties tikai aptuveni, gal
venokārt pēc kāda iepriekš noska

tīta parauga. Ja jūsu atvase ir pirmklasnieks, 
jaunāko klašu skolnieks, kurš šogad sāks 
apmeklēt citu skolu, vai arī jums nav īstas 
pārliecības par bērna spējām pašam droši 
nokļūt līdz galamērķim – vislabākais risinā
jums ir ceļu turp un atpakaļ vairākkārt mērot 
kopā ar bērnu. Turklāt droša nokļūšana gala
mērķī jāiemāca gan tiem bērniem, kuri turp 
dodas kājām, gan tiem, kurus vecāki ved ar 
auto vai sabiedrisko transportu.

Lai gan pie ceļa uz skolu apgūšanas vis
prātīgāk bija ķerties jau vasaras nogalē, arī 
tagad, septembra sākumā, vēl nekas nav 
nokavēts. Tātad, ar ko sākt?

Pirmais un galvenais uzdevums ir izvēlē
ties iespējami drošāko maršrutu, pat ja tas 
prasa veikt garāku ceļu. Izstaigājiet kopā ar 
bērnu ceļu uz skolu vai sabiedriskā trans
porta pieturu gan mācību stundu sākuma, 
gan beigu laikā, jo satiksmes apstākļi dažā
dās diennakts stundās var būtiski atšķirties. 
Turklāt jāņem vērā – sākoties mācību gadam, 
satiksmes intensitāte būs daudz lielāka nekā 
vasaras mēnešos, bet autovadītāji, pa vasaru 
atraduši no situācijas, kad uz ielām ir daudz 
bērnu, var būt zaudējuši daļu šādai apstākļu 
maiņai nepieciešamās uzmanības. 

Mainieties lomām – ļaujiet, lai bērns pa 
nolūkoto maršrutu izvadā jūs un arī pats 
paskaidro, kas un kāpēc jāievēro, lai droši 
nokļūtu galamērķī.

Mazā auguma dēļ bērni nespēj labi pār
skatīt apkārtni un arī paši nav pietiekami labi 
ieraugāmi. Tāpēc jācenšas iejusties bērna 
lomā, vislabāk – pietupstoties un pavēro
jot ar satiksmi saistītos apstākļus no bērna 
skatpunkta.

Atgādiniet bērnam, ka gājējiem brauktuve 
jāšķērso pa gājēju pārejām, bet, ja to nav, – 
krustojumos pa ietvju vai nomaļu iedomā
to turpinājumu. Pieaugušajiem šī “ābeces 
patiesība” šķiet pašsaprotama, taču bēr
nam to nepieciešams atkārtot atkal un atkal. 
Jāpaskaidro bērnam, ka arī uz gājēju pār
ejām un šķērsojot ielu pie zaļā luksofora sig
nāla jābūt uzmanīgam, jo ir autovadītāji, kuri 
diemžēl neievēro ceļu satiksmes noteiku
mus un ignorē gājējus. Jāpastāsta, ka mašīna 
nespēj apstāties uzreiz, tāpēc uz gājēju pār
ejas nedrīkst iziet, kad auto jau pietuvojies 
nedaudzu metru attālumā. Jāpaskaidro bēr
nam, ka par drošu ielas šķērsošanu jāpārlie
cinās arī tad, ja viņš to dara kopā ar klases

biedriem. Lai gan varētu šķist, ka šādā gadī
jumā situāciju novērtē vairāk acu pāru, prak
se liecina: daudz negadījumu notiek tieši tad, 
kad bērni pārvietojas bariņā, jo nereti tiem 
visiem mānīgi šķiet, ka gan jau par drošību 
pārliecinājies kāds cits, taču var izrādīties, ka 
to nav izdarījis neviens. 

Jāraugās, lai bērns no mājas iziet laikus, 
jo steiga vienmēr mazina uzmanību un nozī
mē papildu risku iekulties negadījumā. Tāpat 
jāņem vērā, ka uzmanību no ceļa un satik
smes apstākļiem novērš arī mobilo tālru
ņu, audioierīču, sevišķi austiņu lietošana. 
Jāraugās, lai ceļā uz skolu bērns nespēlējas 
ar ierīcēm, kas viņam var liegt sadzirdēt un 
saredzēt tuvojošos transportlīdzekli. 

Palielinoties bērna pieredzei ceļā uz skolu, 
pakāpeniski jāpalielina attālums, kas viņam 
jāveic vienam pašam, – nepavadiet viņu 
līdz pašām durvīm, bet ļaujiet kādu gabalu 
paieties vienam vai kopā ar klasesbiedriem, 
lai skolēns ātrāk iemācītos patstāvīgi mērot 
savas gaitas.

Savukārt braucot automašīnā  jāseko, lai 
bērns vienmēr, arī īsos braucienos, ir piesprā
dzēts un izmanto sēdeklīti vai paliktni, ja viņa 
augums vēl nepārsniedz 150 cm. Statistika 
liecina, ka liela daļa satiksmes negadīju
mu, kuros cieš nepiesprādzējušies pasažie
ri, notiek, veicot tieši nelielus pārbraucienus 
“turpat pie mājām”,  jo autovadītāji šādas 
distances mēdz uzskatīt par nenozīmīgām un 
nevelta pietiekamu uzmanību satiksmes dro
šībai. Savukārt iekāpšanai un izkāpšanai no 
auto tas vienmēr jāpietur tajā ceļa pusē, kurā 

atrodas skola, lai bērnam nav jāšķērso iela, 
turklāt vienmēr bērnam jāizkāpj un jāiekāpj 
mašīnā pa ietvei tuvākajām – labās puses 
durvīm. Ja tas nav iespējams, pirms atver 
kreisās puses durvis, jāpārliecinās, ka no aiz
mugures netuvojas cita mašīna. Bērnam jāzi
na, ka auto durvis drīkst atvērt tikai tad, kad 
mašīna pilnīgi apstājusies un viņam tiek dota 
atļauja izkāpt. 

Jāpaskaidro bērnam, ka jāuzmanās no 
automašīnām, kuras brauc atpakaļgaitā, jo 
mazā auguma dēļ autovadītājs atpakaļska
ta spogulī bērnu var nepamanīt. Šāda riska 
situācijas, sevišķi rudens un ziemas tumsā, 
mēdz veidoties gan namu pagalmos, gan 
pie mācību iestādēm, autovadītājiem cenšo
ties izgrozīt savus spēkratus no stāvvietām. 
Skaidra pazīme, ka auto tūlīt brauks atpakaļ
gaitā, ir baltas gaismas iedegšanās aizmugu
rējos lukturos. 

Neatkarīgi no tā, vai bērnu sagaidāt pēc 
skolas ar automašīnu vai nākat viņam pakaļ 
kājām, der atcerēties, ka bērni ir emocionāli 
un, ieraudzījuši vecākus, var pēkšņi mesties 
pie viņiem pāri ielai, nepārliecinoties, cik tas 
ir droši. Izskaidrojiet bērnam šo situāciju: lai 
cik priecīgs par vecāku parādīšanos viņš būtu, 
vispirms jāpārliecinās par drošu brauktuves 
šķērsošanu vai jāpaciešas, līdz pieaugušais 
pats pāries pāri ielai.

Atcerieties, ka bērni respektē vecāku pado
mus tikai tad, ja vecāki tos ievēro paši. 
Tāpēc ievērojiet visus ceļu satiksmes notei
kumus jebkurā situācijā, kad esat ceļā kopā 
ar bērnu. 
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 turpinājums no 1. lpp.

        

Svarīga uzvara cīņā 
par medaļām

FK “Ventspils” viesos dramatiskā mačā 
ar 1:0 pārspēja Jūrmalas “Spartaks”. Vārtus 
guva Tosins Aijeguns. Cīņā par medaļām šī 
uzvara bija ļoti svarīga, kas ļāva ventspil
niekiem pakāpties uz 3. vietu un pietuvo
ties vicelīderiem RFS – abus šķir divi pun
kti, un Ventspilij spēle rezervē.

Līderis Tosins – uz Šveici
FK “Ventspils” pametis tās viens no 

līderiem – nigēriešu uzbrucējs Tosins 
Aijeguns. Latvijas čempionāta rezultatī
vākais spēlētājs, kurš guvis jau 11 vār
tus, karjeru turpinās Šveices superlīgas 
klubā “Zurich”.

Trīs uzvaras 
pārbaudes mačos

BK “Ventspils” izcīnījis trīs uzva
ras līdzšinējās trijās pārbaudes spē
lēs. Pēdējās divās no tām ventspilnie
ki ar 81:67 mājās apspēlēja “Jūrmala/
Betsafe”, bet tad ar 80:66 Palangā pie
veica Rumānijas klubu “CSU Sibiu”.

Izlasē arī divi ventspilnieki
Latvijas U21 futbola izlases galve

nais treneris Dainis Kazakevičs nosau
cis kandidātu sarakstu gaidāmajām 
Eiropas čempionāta kvalifikācijas turnī
ra spēlēm. Kandidātu lokā ir arī divi FK 
“Ventspils” spēlētāji – aizsargi Vjačeslavs 
Kudrjavcevs un Dmitrijs Litvinskis.

“Velkonim” zelts 
un divi sudrabi

Ventspilī notikušajā Latvijas čempio
nāta posmā virves vilkšanā mājnieki 
Velkonis šoreiz izcīnīja vienu zelta un 
divas sudraba godalgas. Šoreiz vienīgais 
tituls svara kategorijā līdz 350 kg.

Lasmanis – ranga līderis
Ventspils “strītbolists” Kārlis Lasmanis 

kļuvis par pasaules 3x3 basketbola līgas 
reitina līderi. “Riga Ghetto” kluba līderis 
pēdējā Pasaules tūres posmā guva 48 
punktus, kas ir sezonas turnīru rekords. 
Viņš ir arī visas tūres labākais punktu 
guvējs un līdz šim izpildījis visvairāk 
triecienu no augšas.

Valdmanim un Pommeram 
atkal dubultuzvara

Smiltenes pusē notikušajā kārtējā 
Latvijas BMX čempionāta posmā kārtējo 
dubultuzvaru M17+ grupā svinēja vents
pilnieki Markuss Valdmanis un Rolands 
Pommers. Eduards Bučiņš izcīnīja 3. 
vietu B13 grupā.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē
NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

Svētdien 8.9.2019.
Ventspilī sākas jaunā bērnu 
un jauniešu hokeja sezona

 Junioru Attīstības 
Hokeja Līgas

spēle

Svētdien 2019. gada 

8. septembrī plkst. 13.15

HK Venta 2002 –  Liepājas 
Sporta Spēļu Skola 

Kāpēc tādā gadījumā klubs spiests norā
dīt, ka situācija ar bērnu un jauniešu hokeju 
Ventspilī tuvojas katastrofai? Uzreiz jāsaka, ka 
visa pamatā ir nepietiekamais finansējums 
un grūti izprotamā komunikācija ar domi. 
Klubs gadiem ir lūdzis pašvaldību būtiski 
palielināt finansējuma apmēru. Pagājušogad 
saņemot Izglītības un zinātnes ministrijas 
skaidrojumus, ka valsts finansējumu ir iespē
jams piesaistīt tikai valstiski akreditētai spor
ta skolai, un ņemot vērā jaunās nodokļu 
politikas radītās sponsoru līdzekļu piesaistes 
problēmas, klubs pieņēma lēmumu aicināt 
pašvaldību uzņemties pilnu atbildību par šo 
bērnu un jauniešu sporta veidu, dibinot paš
valdībai piederošu hokeja skolu. 2019. gada 
sākumā pat tika saņemta LHF piekrišana 
iesaistīties šādā pašvaldības projektā.

Nevienam nav noslēpums, ka hokejs nav 
lēts sporta veids, tāpēc pilsētās, kurās ir val
stij un Latvijas Olimpiskajai komitejai pie
derošie Olimpiskie centri ar ledus arēnām, 
jau sen bērnu un jauniešu hokejs atrodas 
pašvaldību pārraudzītu sporta skolu paspār
nē. Valstī ir piecas pilsētas, kurās ir šādi 
Olimpiskie centri – Ventspils, Liepāja, Jelgava, 
Valmiera, Daugavpils.  Ventspils ir vienīgā, 
kurā šis sporta veids netiek attīstīts sporta 
skolas ietvarā. Bez tam, Liepājai, Jelgavai un 
Daugavpilij ir pat savas virslīgas komandas, 
šādi pasvītrojot uzcelto dārgo ledus haļļu 
optimālu izmantošanu.

Ko piedāvā Ventspils pašvaldība? 
Ventspils pilsētas domes Sporta un 

Ekonomikas un budžeta komisijas šovasar 
noraidīja iespēju pašvaldībai kopā  ar LHF 
dibināt jaunu juridisku personu, kurai būtu 
jākļūst par sporta skolu un jāturpina HK 
“Venta 2002” iesāktais. Noraidīti tika arī šī 
sporta veidu potenciālo vadītāju prezentētie 
šī sporta veida izmaksu budžeti.

Savā 21. augusta lēmuma projektā dome 
norāda: “Ņemot vērā, ka pašvaldība nevar 
piekrist šādam finansējuma palielinājumam, 
kā arī neizprotot situāciju, kad esošā līguma 
darbības laikā, no jauna radusies nepiecieša
mība pēc tik būtiska finansējuma palielinā
juma, Ventspils pilsētas domes Ekonomikas 
un budžeta komisijas sēdē piedāvāts situā
ciju risināt, piesaistot klubam vadītāju, 
kurš nodrošinātu kluba darbību un organi
zētu sadarbību ar vecākiem.” Pašvaldība 

Kas sagaida bērnu un jauniešu hokeju Ventspilī?
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kluba vadītājam gatava piešķirt atbilstošu 
atalgojumu. 

Neiedziļinoties problēmā, viss izskatās vai
rāk kā pieklājīgi – teju 200 tūkstoši eiro sezo
nai, tai skaitā par pašvaldības līdzekļiem 
algots vadītājs. Taču medaļai ir arī otra puse. 

Ko vēlas panākt HK “Venta 2002”?
Viena no vēlmēm ir sēšanās pie sarunu 

galda, lai izrunātu sasāpējušos jautājumus 
un rastu Ventspils bērnu un jauniešu hoke
jam labāko risinājumu – turpmāk sporta 
veidu attīstīt pašvaldības izveidotā sporta 
skolā.  Vēl vasaras sākumā šķita, ka  ledus 
ir sakustējies. Bērnu un jauniešu hokeja dzī
ves potenciālā vadītāja amatam  no domes 
puses tika izraudzīts Edgars Cgojevs, kuram 
bija jākļūst par pašvaldības jaunizveidotā 
veidojuma, plānotās sporta skolas vadītāju. 
Tā kā pašvaldība atteicās uzņemties pilnu 
atbildību par šo sporta veidu un atteicās 
apstiprināt Cgojeva kunga piedāvāto budže
tu, izveidojās vakuums, jo arī HK “Venta 
2002” bija jau sen kā informējusi, ka tā pie 
esošajiem apstākļiem neredz iespēju vairs 
nodrošināt šī sporta veida attīstību un gai
dīja brīdi, kad pašvaldība būs gatava pār
ņemt stafeti.

Augusta sākumā Edgars Cgojevs kopā ar 
Sporta pārvaldes vadītāju Dainu Paipalu, 
domes priekšsēdētāja 1. vietnieku Gunti 
Blumbergu un HK “Venta 2002” valdes locek
li atkal sēdās pie galda, lai spriestu, kā rīko
ties tālāk, kā aizvadīt jauno hokeja sezonu. 
Viņi vienojās, ka sadarbība bez visu iesaistīto 
pušu konstruktīvā ceļā izdiskutētiem un kopēji 
apstiprinātiem dokumentiem nav iespējama. 
Rezultātā tapa HK “Venta 2002” sagatavots 
dokuments, ar kuru HK “Venta 2002” aplie
cināja gatavību pie zināmiem nosacījumiem 
uzņemties līdzatbildību līdz 2019./2020. sezo
nas beigām. Kas notika tālāk? Faktiski visas 
HK “Venta 2002” piedāvātās sadarbības pra
sības tika ignorētas un domes lēmuma pro
jekts tapa bez jebkādas viedokļu apmaiņas 
ar klubu un Edgaru Cgojevu.  Rezultātā Sporta 
pārvaldes sagatavotais lēmuma projekts pārē
jās iesaistītās puses neapmierināja, un labie 
nolūki izkūpēja gaisā. 

No HK “Venta 2002” valdes locekļa pie
dāvātā kompromisa lēmuma projekta izriet, 
ka klubs apņemas E.Cgojevu iesaistīt kluba 
darbā, piešķirot viņam attiecīgās pilnvaras. 
Lēmuma projekts nemainīja arī Ventspils paš
valdības piedāvāto atbalsta summu.

Būtiskākā atšķirība ir tā, ka klubs vēlas 
izbeigt esošo Sadarbības līgumu un noslēgt 
jaunu,  kura laikā puses, Edgara Cgojeva vadī
bā, apņemas  sēsties pie sarunu galda ar LHF 
un HK “Venta 2002” valdi, lai kopā rastu risi
nājumu Ventspils bērnu un jauniešu hokeja 
stabilitātes un attīstības nodrošināšanai pēc 
2020. gada 31. aprīļa.

Respektīvi, HK “Venta 2002” vēlas nodot 
bērnu un jauniešu hokeja funkciju nodrošinā
šanu pašvaldībai, kura tad arī varētu lemt, kā 
un cik lielā apmērā finansēt jau savā paspār
nē atrodošos sporta veidu. Vēl minēta nepie

ciešamība izstrādāts konkrētā bērnu treniņu 
grupas infrastruktūras pieejamības provizo
risko nedēļas plānu, kurš OC “Ventspils” būtu 
jānodrošina  jau minētā pašvaldības finan
sējuma ietvaros, jāvienojas ar hokeja kluba 
treneriem par viņu pakalpojumu apmaksas 
apmēru un veidu, par transporta nodrošinā
šanu HK komandām dalībai LHF spēlēs, un arī 
šīs izmaksas būtu 100% apmērā jāgarantē 
pašvaldībai. Cita starpā šajā projektā minēts, 
ka HK “Venta 2002” un Edgars Cgojevs, slē
dzot vienošanos ar kluba audzēkņu vecā
kiem, apņemas nodrošināt, ka vecāku līdz
maksājumi, arī vecāku piesaistīto trešo per
sonu palīdzība, tiks uzskaitīta atsevišķi katrai 
grupai izdalītā bankas kontā un tiks izlietota 
attiecīgās grupas hokeja vajadzību segšanai, 
kuras nav saistītas ar infrastruktūras, trene
ru darba, autobusu pakalpojumu un Cgojeva 
kunga sniegto pakalpojumu apmaksu.  Par 
izdevumu nepieciešamību, apmaksas apmē
ru un veidu lēmumus pieņems kluba vecā
ku grupas aktīvs, grupas treneri un Edgars 
Cgojevs. Šajos līgumos tiks atrunāts, ko paš
valdība un OC nodrošina un par ko būs jārū
pējas attiecīgās grupas vecākiem.

Neiespējamu un “kosmisku” 
prasību nav 

Kā redzams, nekādu neiespējamu un kos
misku prasību te nav, ja vien par tādu neskai
ta aicinājumu pašvaldībai pašai uzņemties 
rūpes par bērnu un jauniešu hokeja nodroši
nāšanu savā pilsētā un pašas uzceltajā ledus 
hallē. Tas var kādam patikt vai nepatikt, bet 
šāda pakalpojuma nodrošināšana nav privā
tā sektora pienākums. Pašvaldībām gan šajā 
ziņā ir Pašvaldību likuma un Sporta likuma 
uzlikti pienākumi. Piemēram, “Pašvaldības 
finansē licencētas sporta izglītības program
mas to padotībā esošajās akreditētajās spor
ta izglītības iestādēs”. Varbūt šī Sporta likuma 
punkta dēļ bērnu un jauniešu hokejs sporta 
skolā  “Spars” nav pārstāvēts? 

Nobeigumā jāmin, ka Ventspils pilsētas 
domes sēdē tieši pozīcijas deputāti noraidīja 
Ventspils bērnu un jauniešu hokejam labvēlī
go lēmuma piedāvājumu.

Redakcijas rīcībā nonākusi ziņa, ka E. 
Cgojevs pēc Ventspils pilsētas domes 21. 
augusta lēmuma nolēmis no 1. septembra 
neturpināt vadīt Ventspils bērnu un jauniešu 
hokeja dzīvi, savu izvēli pamatojot – “uzska
tu par nepareizu mēģināt izveidot kaut ko 
noturīgu, ja man ar Sporta pārvaldi neizdo
das atrast kopēju valodu pat jautājumā par 
Līguma nosacījumiem, daļā par vecāku mak
sājumu izlietojumu”. 

P.S.  Situācija ir nonākusi strupceļā. Lai 
izietu no situācijas, klubs paziņojis, ka pie
dāvā pilnvarot pašvaldības izvēlētu personu, 
pārejas periodā līdz 2020. gada 31. aprīlim, 
vadīt Ventspils bērnu un jauniešu hokeja 
saimniecību, pie nosacījuma, ja pašvaldība 
garantēs pamatvajadzību 100% nodrošinā
šanu un ir gatava pēc 2020. gada 31. aprīļa 
uzņemties pilnu atbildību par sporta veidu. 

Tagad viss atkarīgs no pašvaldības. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas 
pakalpojumi
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Alūksnes Valsts ģimnāzijas devītajā klasē. Vislielākais nopelns 
nākamās specialitātes izvēlē bija krustmātei Annai Kreicbergai. 
Viņa dzīvoja  Tukumā, bija veterinārās klīnikas vadītāja un īpaš
niece un vēl skolas gadu brīvdienās labprāt man ļāva palīdzēt 
dzīvnieku ārstēšanā. Kad gāju 12. klasē, tieši viņa man uzdā
vināja sen ļoti iekāroto suni, rudu bezšķirnes “dvorterjeru”, jo 
mazākos gados vecāki dzīvokļa šaurībā kā zobu sāpes piecie
ta tikai pelītes, gliemežus, kāmīšus un sienāžus, kurus stie
pu mājās no visām iespējamām vietām, ”Dace pateicīga, ka 
krustmātes piemērs un atbalsts iedrošinājis apgūt profesiju, 
kurā agrāk strādājuši pārsvarā vīrieši, jo tā reizēm uzliek arī 
lielu fizisku slodzi.   

“Veterinārās medicīnas fakultātē apguvu šīs specialitātes 
klasiku, arī dzīvnieku uzvedības un labturības pamatus. Mums 
bija lieliski pasniedzēji!   

Taču toreiz Latvijā reti kuram bija dziļāks priekšstats par 
Rietumos jau pasen pazīstamu pakalpojumu “grūmings”, ar ko 
angļu valodā saprot “suņu un kaķu pilnu apkopi”, jo studijās 
akcents tika likts uz piena un gaļas mājlopu kopšanu un ārstē
šanu,” Dace atceras, ka ar grūmingu praktiski saskārusies, tikai 
uzsākot darba gaitas Ventspilī.  

NOVĒRTĒJA KLIENTI, SAPRATA DZINTARS  
“Grūmings praksē nozīmē suņu un kaķu ķemmēšanu, maz

gāšanu, fēnošanu, tām sekojošu dzīvnieku frizēšanu un trimē
šanu, nagu, ausu un bārdiņu apkopi. Mana priekšrocība, ka 
vienlaikus no veterinārijas viedokļa spēju novērtēt arī četrkā
jainā pacienta ādas stāvokli, eksterjera īpatnības, emocionā
lo noturību. Man tas viss šķita ne tikai dzīvniekiem vajadzīgi, 
bet arī  bezgala radoši un pat mīļi. Tāpēc pirmajā darbavietā 
Ventspilī, “IK Veterinārā palīdzība” labprāt gāju talkā kolēģei 
Sarmītei, kura to bija uzņēmusies kā papildus slodzi. 

Pamazām nāca atziņa, ka veikt grūmingu man ne tikai patīk, 
bet arī padodas. To novērtēja ne tikai suņu un kaķu saimnieki, 
mutvārdos atstāstot pozitīvo pieredzi draugiem un paziņām, 
bet arī vīrs Dzintars, kokapstrādes inženieris un Ziru pagas
ta uzņēmējs. Viņš prata salīgt telpas, palīdzēja uzstādīt manis 
iegādātās iekārtas un  atbilstošu aprīkojumu suņu un kaķu grū
minga salonam  Ventspils vecpilsētā. 

APKOPES VĒSTURES LAPAS
Paralēli vetārsta darbam laukos un veterinārās aptiekas vadī

šanai, suņu un kaķu frizētavā  strādāju jau trešo gadu un klien
tu netrūkst. Tas apliecina, ka cilvēki Ventspilī kļūst atbildīgāki 
pret saviem mājas mīluļiem. Un arī turīgāki, ja jau grūmin
ga procedūras var atļauties. Pavasaros, kad kažociņi jāsakopj 
atbilstoši siltajai sezonai, veidojas pat rindas, jo jāpaspēj arī pie 
klientiem Kuldīgā, kur šādu pakalpojumu neviens nepiedāvā,” 
Dace novērtē, ka pie viņas pārnākuši arī darba gaitas beigušās 
kolēģes Sarmītes klienti. 

“Viņas attieksme pret toreiz pat visnotaļ ekskluzīvo grū
mingu bija visai nopietna. Šo tradīciju turpinu,  katram ķepai
nim iekārtojot burtnīciņu ar apkopes manipulāciju uzskaiti pa 
gadiem un mēnešiem, līdzīgi kā tas notiek, piemēram, pie 
zobārsta,” Dace rāda kladi ar vairākus gadus turpinātiem pie
rakstiem. Grūmere uzskata, ka tas viņai palīdz ņemt vērā katra 
dzīvnieka reakciju uz to vai citu procedūru un piedāvāt saim
niekam, viņasprāt, visoptimālāko vizuālo un veterināro dzīv
nieka “noformējuma” risinājumu. Kas, protams, var tikt arī 
noraidīts, ja īpašniekam prātā kāds modernāks frizūras vai kol
lija bārdas griezuma variants. Bet arī to Dace piefiksē zināšanai 
un turpmākai rīcībai...

SUNISKI CILVĒCĪGAS SARUNAS
“Grūmera pakalpojumi nav ļoti lēti, bet tie noteikti atmak

sājas ne tikai ar saimnieka labsajūtu, ikdienā blakus redzot 

Lai sunītim skaistums, saimniekam – prieks

sakoptu un veselīgu radījumu. Pilnās apkopes laikā par suņa 
vai kaķa fizisko un emocionālo stāvokli man ir arī veterinā
rais novērtējums, tāpēc varu ieteikt risinājumus, ko saimnieks 
situācijas normalizēšanai var veikt profilaktiski, tādējādi ietau
pot uz speciālista apmeklējumu vai ielaistas slimības ārstē
šanu,” praktisko ieguvumu novērtē Dace. Vienlaicīgi atzīstot, 
ka šim darbam personīgi viņa nevar pielikt tikai racionālu 
mērauklu. 

“Pieļauju, ka svešu suni frizēt un citādi sakopt ir daudz grū
tāk, nekā modes salonā to  pašu darīt ar kaprīzu cilvēku. Man 
bieži jautā, vai nebaidos strādāt ar neprognozējamiem īpat
ņiem, kuru svars ir no dažiem līdz septiņdesmit un pat vairāk 
kilogramiem. Atbildu, ka profesionālim šī sajūta jāaizmirst uz 
visiem laikiem, jo dzīvnieks to jūt un nekavēsies izmantot... 
atrodoties savās mājās. Turpretī pie manis salonā viņš jūtas 
kā svešā teritorijā, kur noteikumus diktē citi, tāpēc parasti arī 
uzvedas – teiksim tā – pieņemami, bet visbiežāk tomēr drau
dzīgi un pat mīļi. Bet pāri visam – pret dzīvnieku jebkurā gadī
jumā jāizturas ar cieņu kā pret personību, ar viņu visu laiku par 
kaut ko mierīgi jārunā. Izņemot “smagsvarnieku” aprūpi, kad 
iecelšanai vannā vajadzīgs vīrieša spēks, vislabprātāk strādā
ju, paliekot ar dzīvnieku divatā, un saimnieks pēc stundas vai 
divām var atnākt jau pēc gatava “produkta”. Atvestās pelnru
šķītes vietā atpakaļ saņemot princesi, klienta acīs ir gadījies 
ieraudzīt pat asaras,” Dace atzīst, ka tieši šādi mirkļi ir visvērtī
gākais atalgojums par patiešām smago darbu, kurā jāieliek ne 
vien prasmes, bet arī izdoma un jūtas.

TAUTAS TĒRPĀ UN DIENAS GAISMĀ
Pagaidām viņas plānos nav paplašināt frizētavas klientu 

loku, jo laiku prasa arī divu lielfermu ar apmēram 400 govīm 
uzraudzība un arī aptiekā jābūt stingri noteiktās stundās – atšķi
rībā no frizētavas, kur viņa pieņem tikai iepriekšējā pieraksta 
kārtībā, parasti respektējot klienta vēlmes. Un vēl taču kopā 
ar vīru no pastāvīgās dzīvesvietas Zirās jāpaspēj uz tautisko 
deju mēģinājumu vidējās paaudzes deju kolektīvā “Vāruve” 
, kas darbojas kaimiņpagastā Vārvē, jāieplāno laiks, lai pieda
lītos izbraukuma koncertos, kā tas bijis gadskārtējās “Pagastu 
dienās” aizvadītajā svētdienā Reņķa dārzā Ventspilī. Darbi un 
tikšanās abiem  saplānoti nedēļām uz priekšu, kā gan pāris 
– dzīvē un uz skatuves – atrod laiku koncertēšanai? Turklāt 
Dacei kā deju kolektīva foto un video hronistei to visu jāpaspēj 
iemūžināt, lai atstātu vēsturei.

“Diemžēl un par laimi, koncertizbraukumi ir gandrīz vienī
gā iespēja ieraudzīt savu skaisto sieviņu tautas tērpā un die
nas gaismā,” atsmej Dzintars. Viņam ikdienā nebeidzama 
rūpe ir par savu nelielo galdniecības uzņēmumu “Kokkalēji”, 
kurā tiek gatavota pat eksporta produkcija. Tā juridiskā adrese 
ir Pūpoliņu dzimtas mājā “Mazkalēji”, kurās  saimnieko viņa 
vecāki, "Breša zemnieki" Vilnis un Maiga. Bet Dzintars neno
žēlo, ka savulaik izlēmis LLU mācīties nevis par agronomu, bet 
kokapstrādes speciālistu. 

“Varbūt gēni pateica priekšā, tāpēc ka  vecvectēvs Jēkabs 
bija galdnieks. Bet varbūt liktenis lēma, jo Jelgavā satiku Daci, 
ar kuru apprecējāmies vēl  studiju gados un tagad audzinām 
dēlu Mārtiņu (12) un dvīņus Martu un Kristapu (8),” Dzintars 
neņemas prognozēt, vai kāds no viņiem ies vecāku pēdās 
darbā, bet tautas deju soļus “Vāruvītē” visi liek jau tagad... Jo 
galvenais taču ir, ka viņi, kā jau lauku mājās, aug strādīgi un 
vērīgi pret dabu un visu dzīvo radību. Tanī skaitā pret mammas 
mīluļiem, melno bezšķirnes suņupuisi Piparu un Jorkšīras ter
jerdāmu Čiepu. 

“SAFRIZĒJU SAVU DĀVANU...” 
“Čiepu kāds bija atradis pamestu mežā un atvedis pie manis 

safrizēt.  Varbūt ar nolūku uzpost bildei internetā un piedāvāt 
jaunam saimniekam. Meitenīte man iepatikās uzreiz. Un, kad 
sarunā neslēpu, ka tieši tagad man ir dzimšanas diena, saņē
mu to kā dāvanu, kuru pirms vešanas mājās pašai vien  nācās 
skaisti “noformēt”, Dace smejas, ka saviem suņiem grūmingu 
veic tikai veselības uzturēšanas nolūkā, jo viņiem galvenais 
prieka avots ir laukos pieejamā brīvība. 

 “Saprotu un cienu tos daudzos ventspilniekus, kuri savus 
mīluļus trenē un sakopj, lai piedalītos sacīkstēs un izstādēs. 
Viņi parasti paši arī pieprot grūmingu, bet es suņus un kaķus 
frizēt izstādēm kategoriski atsakos. Tā ir ļoti smalka un pat intī
ma lieta, kurā izpaužas un panākumus nodrošina ne tik daudz 
dzīvnieka šķirne un eksterjers, cik saimnieka gaumes un stila 
izjūta, tāpēc grūmerim “no malas” pat nebūtu ētiski un korek
ti tajā iejaukties,” stāsta Dace, neslēpjot, ka pati labprāt šādas 
izstādes apmeklē, jo tajās vienmēr var ieraudzīt ne tikai suņu 
un kaķu modes pēdējos jaunumus, bet nolūkot arī kaut ko savā 
darbā praktiski pielietojamu. 

SAPŅU ZEME KURZEME
Jautāta, vai Kurzemes vējiem un miglām bagātajā piejūrā 

Dace neskumst pēc biatlonistu paradīzes Alūksnes dziļajiem un 
baltajiem sniegiem,  viņa attrauc, ka starp skolas gadu visslik
tākajām atmiņām viņai ir slēpošanas stundas. 

“Ar prieku pieņemu šejienes bezsniega ziemas, kad vizītēs 
nav jābrauc pa apledojušiem ceļiem, bet bērniem uz skolu nav 
jāstiepj smagie slēpju zābaki un vilnas treniņtērps, kā to nācās 
darīt man,” atzīst vetārste un grūmere, pieļaujot, ka arī maza
jiem  ķepaiņiem pastaigās šeit ērtāk, jo ziemā kājās nav jāvelk 
zeķes, bet mugura jāpiesedz ar izrakstītu kažokādu.

“Bērnībā prātā nenāca, ka par manu sapņu zemi kļūs 
Kurzeme, bet tā ir noticis,” Dace neslēpj dzīves piepildījuma 
sajūtu, tajā iekļaujot arī attieksmi pret savu ģimeni. 

Lielie Pūpoliņi dejo “Vāruvē”, trīs mazākie – “Vāruvītē”.

Atmiņai par “Pagastu svētkiem”.

Dace ar vecākiem un krustmāti Annu (no labās), 12. klasi 
beidzot.

Dzintara paraugs galdniecībā – vecvectēvs 
Jēkabs ar sievu.

Pēc 
koncerta, 
bet spēka 

pilni.
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Zvejnieka 
dēls
Pilnīgi nemanot septembra 
pirmā nedēļa ir paskrē-
jusi... Tikko vēl kopā ar 
bērniem nesām uz skolām 
un bērnudārziem ziedus sa-
viem pedagogiem, skanēja 
pirmais skolas zvans. Ātri 
gan, vai ne? Bet kurš gan 
negaida brīvdienas? Droši 
vien ar skaļu “visi gaida” 
saucienu atsauktos visi.

P 
ar izklaides iespē
jām šajās brīvdie
nās varētu teikt tā: 
ar divējādām izjū
tām. No vienas 

puses, notikumu kalendārs 
ir Ventspils pilsētai neierasti 
tukšs. No otras puses, ir kāds 
īpašs kultūras un mākslas 
savienojums, ko baudīt vēl
reiz un vēlreiz. Jums ir jādo
das uz teātra nama “Jūras 
vārti” galeriju, kur vēl tikai 
līdz svētdienai ieskaitot 
(izstāde Ventspilī uzturas 
tikai nepilnu pusotru nedē
ļu!) ir aplūkojama trīs dažā
du formātu saplūdums vienā 
projektā. Izstāde “#zvejnie
kadels” ir rezultāts sadarbī
bai starp aktieri Vili Daudziņu, 
gleznotāju Sandru Krastiņu un 
fotogrāfu Jāni Deinatu, atšķi
rīgās izteiksmes formās vei
dojot katram savu redzējumu 
par zvejnieka dēla tēlu šodien. 
Pašu, ja tā varētu teikt, savā 
ziņā mitoloģizēto zvejnieka 
dēla tēlu iemieso V.Daudziņš, 
kurš uz personīgu jautājumu 
“Kas tev ir zvejnieka dēls?” 
atbild ar mirklīgiem uzplaik
snījumiem, kurus fotoattē
los fiksējis J.Deinats. Savukārt 
S.Krastiņas veidotais lielfor
māta darbs ir ne tikai ska
tāms, bet arī izstaigājams. Kā 
norāda izstādes autore, darbā 
nolasāmas atsauces uz jūru, 
tomēr par pamatu izmantotās 
plastikāta plēves vairāk vedi
na domāt par pašreizējo jūras 
ekoloģisko situāciju. “Varbūt 
romantizētais zvejnieka varo
ņa tēls pieder pagātnei, ir 
zaudējis savu aktualitāti un 
kļuvis neinteresants? Kas 21. 
gadsimtā ir zvejnieka dēls – 
aktieris, ierēdnis, trolejbusa 
vadītājs? Šos un citus jautā
jumus “#zvejniekadels” risi
na, nesniedzot viennozīmīgas 
un konkrētas atbildes tam, 
kas un kāds ir šodienas zvej
nieka dēls, bet ļauj katram 
pašam meklēt savu atbildi,” 
tā komentē izstādes autori.

Bet tiem, kuri labāk brīvdie
nās vienkārši izvēdinātu prātu 
pastaigās un svaigā gaisā, 
aizejiet līdz Piejūras brīvda
bas muzejam. Pavisam nesen 
viens no vecākajiem apska
tes objektiem muzejā – Lībiešu 
zvejnieka sēta tikusi pie jauna 
šķindeļu apšuvuma. Tagad 19. 
gadsimta vidū celtā ēka jau pa 
gabalu izceļas ar savu gaišo 
ārieni. Savukārt svētdien pēc
pusdienā uz Kultūras namu 
stūrēs Ventspils seniori, jo sāk
sies lielā ballu sezona! Šoreiz 
muzicēs un dejas spēlēs gru
pas “Nakts nektārs”, “Bančiks” 
un Ainars Dūdiņš. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

Varētu teikt, ka viens no jebkuras pilsē-
tas, toskait arī Ventspils, ielu „dramatis-
kākajiem piedzīvojumiem” ir nosauku-
mu maiņa. Šis iedzīvotājiem tik sāpīgais 
un piņķerīgais process (visu ar dzīvesvie-
tas adresi saistīto dokumentu maiņa vai 
vismaz labošana) galvenokārt piemek-
lēja galvenās, nozīmīgākās, garākās 
ielas un pilsētas centrālo daļu. Diemžēl 
nelāgā indeve mainīt ielu nosaukumus 
raksturīga visām autoritārajām (par 
diktatoriskajām i nerunājot) politiskajām 
varām. Ventspils centrā laikam neatrast 
nevienu pašu ielu, pat mazu ieliņu, kam 
šis liktenis būtu gājis secen. 

Ventspils ielu piedzīvojumi III

L 
aikam jau jāsāk ar pilsētas seno 
„garenasi” – Kuldīgas ielu. Tās sākot
nējais (un mūsdienu) nosaukums 
ir vēsturiski loģisks – Kuldīgas ceļa 
turpinājums, kas līdz 19. gadsimta 

sākumam gāja nevis pilsētai cauri, bet tai 
garām un „atdūrās” plašajos Sarkanmuižas 
laukos, kas stiepās tālu līdztekus Ventai. 
Turpmākajā simtgadē ceļa pretējā pusē 
izauga divi apbūvēti kvartāli (tagad starp 
Kuldīgas, Lauku un Raiņa ielām, pa vidu 
Ģertrūdes iela), un ceļa daļa kļuva par ielu, 
kas 19. gadsimta beigās sniedzās līdz taga
dējai Jūras ielai, vēlāk – Lielajam prospek
tam, 20. gs. sākumā jau līdz Sarkanajam til
tam. Nosaukums saglabājās arī pēc Latvijas 
neatkarības iegūšanas, bet… tikai līdz 1935. 
gadam. Tā kā pēc 1934. gada maija „maigā” 
valsts apvērsuma Latvijas priekšgalā nostā
jās Vadonis (Kārlis Ulmanis), ar vadonis
ma sērgu aplipa it visas dzīves jomas. 
Daudzās jo daudzās Latvijas pilsētās parā
dījās „Vadoņa ielas”, toskait arī Ventspilī, 
un Kuldīgas ielas gabals no ģimnāzijas līdz 
Sarkanajam tiltiņam pārtapa Vadoņa ielā. 
Līdz ar to pārējā ielas daļā visiem namiem 
mainījās numerācija, piemēram, 73. numurs 
kļuva par 7. Tā arī palika līdz 1940. gada 
jūlijam, kad pēc falsificētajām vēlēšanām 
Latvijā pasludināja padomju varu. Vadoņa 
iela kļuva par Padomju ielu. Bet… nepa
gāja ne gads, kad vācu okupācijas apstāk
ļos vadonis ņēma pārsvaru pār padomēm. 
Šis vārds vāciešu ausīs skanēja gana tīkami 
(vadonis vāciski „fīrers”), tāpēc tradicionā
lā ieņemto pilsētu galveno ielu pārdēvēša
na par „Hitlerštrāsi” Ventspili nepiemeklēja. 
Protams, pēc kara beigām ielas nosaukuma 
plāksnītes bija jāmaina atkal, jo atgriezās 
Padomju ielas nosaukums. 60. gadu vidū 
visā PSRS gaužām aktualizējās Ļeņina vārds. 
Ja kaut kam nozīmīgam tas vēl nebija pie
šķirts, tad līdz 1970. gadam (proletāriešu 
vadoņa 100. dzimšanas dienai) bija jāpie
šķir. Kuru ielu Ventspilī nosaukt dižā vadoņa 
vārdā? Protams, to pašu nelaimīgo Kuldīgas 
ielu! Lai gan tā nav šī raksta tēma, jāpiezī
mē, ka nekad savas pastāvēšanas vēsturē 
šī iela nav bijusi tā nolaista, tik neglīta kā 
Ļeņina vārda nešanas laikā – apmēram 25 
gadus. 1989. gadā ar Ventspils TDP lēmumu 
ielām sāka atdot to vēsturiskos nosauku
mus, un Kuldīgas iela beidzot „atguva sevi” 
visā garumā. Dabiski, ar kārtējo numerāci
jas, attiecīgi arī iedzīvotāju adrešu un doku
mentu maiņu, – nu, jācer, uz visiem laikiem.

Par Ganību ielas nosaukumu maiņas kolīzi
jām esam jau rakstījuši, tāpēc pievērsīsimies 
dažām citām lielākajām ielām. Sacīsim, Jūras 
ielai. Nosaukums izveidojies dabiski, terito
riāli pamatoti, jo sākotnēji Jūras iela sākās 
pie Kuldīgas ielas un turpinājās jūras virzienā. 
Taču pēc 1934. gada no pilsētu pašvaldībām 
tika prasīts aizvien vairāk patriotisma, parei
zāk – vadonisma. Un Jūras ielu pārdēvēja par 
15. maija (apvērsuma datuma) ielu. Pats 
par sevi saprotams, 1940. gada vasarā 15. 
maijs kļuva par „kaitīgu datumu”, tāpēc ielu 
nosauca par 1. maija ielu. Attapīgākie nam
saimnieki māju numurplāksnītēs ciparu „5” 
vienkārši aizkrāsoja. Taču pēc gada piecnieku 

atkal vajadzēja piekrāsot klāt, jo 1941. gada 
jūlijā ielu atkalpārsauca par 15. maija ielu. 
Pienāca novembris un nelaimīgajai ielai kār
tējo reizi deva jaunu vārdu, arī šoreiz „datu
misku”, proti, 1. jūlija iela (1941. gada 1. 
jūlijā vācu karaspēks ienāca Ventspilī). Tikko 
II Pasaules karš bija beidzies, 1. jūlijs ielas 
nosaukumā atkal pārvērtās par 1. maiju… 
Saki vēl, ka ielai nav likteņa! 10 gadu laikā 
nosaukums mainīts 5 reizes – vai tie nav poli
tiskā kalendāra nemieri? Nabaga namīpaš
nieki, kuriem ik reizi bija jāmaina īpašuma 
un personas dokumenti, kam nepieciešama 
adrese! Arī Jūras iela savu īsto vārdu atdabū
ja 1989. gadā.

Saistībā ar vācu un sekojošās krievu oku
pācijas laiku ielu nosaukumu maiņām gri
bas pieminēt kādu kuriozu, jo citādi to apzī
mēt nevar. Mūsu pilsētas centrā ir kāda 
maza ieliņa, kas savieno Plato ielu ar Pils 
ielu – Sinagogas iela. Nosaukums saistās ar 
tur kādreiz atradušos ebreju dievnamu, pre
cīzāk, t. sauc. vasaras sinagogu. Ēka ir sagla
bājusies, padomju laikā tur bija Komunālo 
uzņēmumu apvienības zārku darbnīca. Ielu tā 
sauca  gan pirms I Pasaules kara, gan pirmās 
Latvijas brīvvalsts laikā. 1940. gada vasarā, 
kad Ventspilī jau valdīja sarkanie, visi ielu u.c. 
pilsētas objektu vārdi, kas kaut kā saistījās ar 
reliģiju, kļuva nepieņemami (pie tā atgrie
zīsimies tālāk). Taču Sinagogas iela laikam 
palika nepamanīta vai arī tās pārdēvēšana 
bija atlikta uz vēlāku laiku. Vācu okupācijas 
režīmam savukārt sinagogas vārds (tāpat 
kā viss „žīdiskais”) bija kā skabarga attiecī
gajā vietā. Tāpēc 1941. gada novembrī iela 

pārdēvēta par Partizānu ielu; laikrakstā „Ventas Balss” tas 
pamatots šādi: „Partizanu ielas nosaukums dots par godu 
tiem latviešiem, kas, riskēdami ar savu dzīvību, sargāja 
pilsoņu dzīvības un mantu pret apkārtklejojošām sarkano 
bandām tik bīstamā periodā no lielinieku aizmukšanas līdz 
vācu karaspēka ienākšanai” – t.i., no 26. jūnija līdz 1. jūli
jam. Karam beidzoties, Ventspilī ienākušie padomju varas
vīri laikam tak i nedomāja painteresēties, kas tie par parti
zāniem, kuru vārdā nosaukta iela. Jo vairāk tāpēc, ka viņu 
apziņā vārds „partizāns” spēja asociēties tikai ar apzīmētā
ju „sarkans”, līdz ar to viss kārtībā – iela nosaukta par godu 
varonīgajiem padomju sarkanajiem partizāniem, kas tak 
ienaidnieka aizmugurē paveikuši varoņa darbus… Tādējādi 
gandrīz visu padomju okupācijas laiku (līdz 1989. gadam) 
Ventspilī eksistēja ielas nosaukums, kas godina padomju 
varas pretiniekus.

Šī raksta noslēgumā vēl kāds vārds par tagadējo 
Rātslaukumu un Baznīcas ielu. Sen sen pagājušos lai
kos, konkrētāk, 18. gadsimtā un 19. gs. pirmajā trešdaļā 
vieta, kur tagad mūsu Rātslaukums, bija, Bībeles vārdiem 
runājot, „neiztaisīta un tukša”. Vienā malā atradās birģe
ru Štrauhu ģimenei piederošs gruntsgabals, domājams, 
arī kāda ēka, un pēc tālaika paražas to dēvēja par Štrauha 
laukumu. Kad 1835. gadā pabeidza ev. lut. baznīcas būvi, 
laukums kļuva reprezentablāks un pamazām sāka sauk
ties par Baznīcas laukumu, attiecīgi arī mazo ieliņu no 
Sofijas ielas stūra līdz Katrīnas ielai nodēvēja par Baznīcas 
ielu. Šie nosaukumi saglabājās cauri laikiem līdz pat 1941. 
gadam, kad „šāds stāvoklis vairs nav paciešams” („Brīvā 
Venta”). Lai pamatīgāk „iezāģētu” baznīcai un ticīgajiem, 
laukumu nosauca par Brīvdomātāju laukumu, ieliņu – par 
Brīvdomātāju ielu. Taču jaunās nosaukumu plāksnītes tā 
arī netika pienaglotas, jo sākās karš. Pēc kara laukumu tā 
arī nenosauca nekā, bet iela dabūja Majakovska (!) vārdu. 
Varētu jautāt – kāds sakars… bet nav, kam. Gan nosau
kums, gan tā devēji – vēstures mēslainē. 
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A U N S
Jauni izaicinājumi profesionālajā jomā. Esi gatavs pieteikties 
augstākam amatam un nekautrējies runāt par atalgojumu. 

Naudas lietās iespējami pozitīvi pavērsieni. Algas pielikums, prēmija, jau
nas pelnoša biznesa iespējas u.tml. Var rasties pat diezgan trakas idejas. 
Privātajā dzīvē sapratne un mīļums.

V Ē R S I S
Svarīga privātās dzīves tēma. Simpātiju un kaislību dzirkstis, 
bet vienlaikus arī mazi strīdiņi un viedokļu atšķirība. Lai kā 

arī būtu, jātiek pašiem galā. Nestāsti par privāto dzīvi nedz radiem, nedz 
draugiem. Var izcelties baumas un nevajadzīga jezga. Labs laiks ceļoju
mam vai komandējumam.

D V Ī Ņ I
Nedēļas nogalē labprāt nodosies mājas darbiem, būs enerģija 
un idejas, kādus pārkārtojumus vai uzlabojumus veikt. Šī rosība 

ļaus atpūsties smadzenēm, kas darbā rosīgi darbojušās visu nedēļu. Arī 
nākamā solās būt spraiga. Profesionālos pienākumus pildi rūpīgi un visu 
pārbaudi, pastāv kļūdu riski.

V Ē Z I S
Klāt ir pārmaiņu laiks – nebīsties no izaicinājumiem un darbības 
paplašināšanas, tas dos gandarījumu, apliecinās tavus dotumus 

un arī būs finansiāli izdevīgi. Par brīvajiem līdzekļiem vari iegādāties lie
lākus pirkumus mājām – mēbeles, tekstilu, mākslas priekšmetus. Pārskati 
un atjauno savu un ģimenes locekļu garderobi.

L A U V A
Iesaisties jaunos projektos, attīsti privāto biznesu vai meklē 
uzticamus sadarbības partnerus, tādējādi radīsies iespējas 

palielināt ienākumus. Tajā pat laikā visas vienošanās jānoformē juridis
ki pareizi, lai vēlāk nav pārpratumu. Iespējams, jāpapildina profesionālās 
prasmes, piesakies kursos.

 
J A U N A V A
Ja vēlies kādu brīdi vienatnē atvilkt elpu, tad dari tā. Spēki būs 
nepieciešami gan darba, gan mājas pienākumiem. Var nākties 

palīdzēt kādam no radiniekiem, risināt nekustamā īpašuma vai mājokļa 
apsaimniekošanas jautājumus. Darbā vai biznesā meklē jaunas, jaudīgā
kas peļņas iespējas.

S V A R I
Vairāk būsi aizņemts ar sevi, profesionāliem un attiecību jau
tājumiem, tāpēc mājas darbiem atliks mazāk laika. Brīvdienās 

apdari pašu nepieciešamāko un velti laiku privātajai dzīvei. Jauki brīži 
kopā ar mīļoto, sirsnīgas sarunas un nākotnes plāni. Ja tev ir ģimene, tad 
jāpievēršas pedagoģiskiem jautājumiem.

S K O R P I O N S
Brīvajos brīžos lasi, izglītojies, meklē noderīgu informāciju un 
apdomā, kādas mācības varētu uzsākt. Ja iekrājies neizmantots 

atvaļinājums, tad kopā ar ģimeni dodies ceļojumā, kaut vai apskatīt mūsu 
zemes skaistākās vietas. Sirdslietās siltas emocijas, taču, iespējams, jāiz
runā arī kādi sasāpējuši jautājumi.

S T R Ē L N I E K S
Pirmajā vietā mājas pienākumi. Mīļuprāt rūpēsies par savē
jiem, brīvdienās uzposīsi telpas un izmēģināsi jaunas kulinā

rijas receptes. Izmanto ēdienkartē tās veltes, ko dod bagātais rudentiņš. 
Nebaidies eksperimentēt ar dārzeņiem, zaļumiem, augļiem. Darbā var 
nākt kādas pārmaiņas, bet tas notiek uz labu.

  
M E Ž Ā Z I S
Ja pārāk nodosies profesionālajām lietām, ģimene var sākt pro
testēt. Tāpēc vismaz brīvdienas velti savējiem – kaut kur kopā 

aizbrauciet vai apmeklējiet kultūras pasākumu. Jaunajā nedēļā darba pie
nākumi paņems daudz spēka. Varbūt jāpapildina iemaņas, ir vērts apmek
lēt kādus kursus.

Ū D E N S V Ī R S
Daudz domāsi par naudas lietām – kalkulēsi, lai pietiek ikdie
nas vajadzībām. No finansēm lielā mērā būs atkarīgs iekšējais 

komforts, tāpēc tēriņos esi apdomīgs un nepērc lietas, kas šobrīd tā īsti 
nav nepieciešamas. Turklāt pareizāk būtu domāt, nevis kā ietaupīt, bet kā 
palielināt ienākumus.

Z I V I S
Labvēlīgs laiks profesionālajai izaugsmei un savu iespēju parā
dīšanai. Var rasties izdevīgs un vilinošs piedāvājums. Tā kā 

darbs prasīs daudz spēka, brīvajā laikā labi jāatpūšas. Aizbrauc pie dabas, 
ieej kārtīgā lauku pirtī un neaizmirsti par veselīgu, vitamīniem bagātu 
uzturu.
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Vīrietis pamostas lielās paģi
rās. Skatās – viņam pretī 
sēž kāmis. Vīrietis jautā:
 Kas tu tāds?
 Kāmis.
 ???
 Visas pelītes ir aizņemtas...

 Hallo, labdien, vai sieviešu kon
sultācija? 
 Jā, kas par problēmu? 
 Sakiet, lūdzu, bremžu pedā
lis ir labais vai kreisais?

Bārmenis 
– Ko dzersiet: alu, vīnu vai kaut ko 
stiprāku? 
Sieviete 
– Ko jūs, es ar riteni, man ūdeni!  
Bārmenis, nesot ūdeni, priecīgs 
sauc: 
– Kundze, tagad jūs varat 
arī kaut ko stiprāku, jo jūsu 
riteni tikko nozaga!

Dārgais, šodien autobusā sati
ku savu bijušo klasesbiedru. Viņš 
stāstīja tik smieklīgas anekdotes, 
ka es gandrīz no gultas izkritu...

Viena sieviete otrai: 
 Zini, mēs izrūnījām runci, bet viņš 
tāpat nenakšņo mājās, vazājas 
augām naktīm apkārt. 
 Kāpēc tad tā? 
 Viņš tagad vada ekskursijas pa 
savām kauju slavas vietām...

Telefona zvans: 
– Hallo, vai tā esi tu, mana mīļā? 
– Nē, šeit tava sieva.

Labdien, cienījamie meteorologi! 
Lai uzzinātu, kāds ārā laiks, pie

ejiet pie durvīm un paskatieties 
uz suni! Ja suns ir slapjš, ārā līst. 
Ja no suņa ūdens tek straumēm, 
ir stiprs lietus. Ja suns izskatās, it 
kā būtu saķemmēts pret spalvu 
– ārā ir liels vējš. Ja suns ir apli
pis ar sniegu – ārā snieg. Protams, 
lai izmantotu šo laika prognozē
šanas metodi, jums jāiegādājas 
suns un jātur visu laiku laukā.

Pircējs jautā mājas īpašniekam:
 Tātad jūs šo māju vēla
ties pārdot par 500 tūkstošiem 
eiro? Labi, bet kur ir stallis?
 Kāds stallis?
 Nu, ēzelim, kurš jums 
šo naudu samaksās!

Sieviete var ilgstoši skatīties uz trīs 
lietām… 
Un beigās nopirkt deviņas.

Lielveikalā konkursa kārtī
bā pieņem pārdevējus:
 Jaunais cilvēk, ko jūs ieteiksiet 
pircējai, kurai jāmazgā grīdas?
 Kā, ko? Protams, ka Ajax!
 Jā, ļoti labi... Bet ko jūs ieteik
siet pircējai, kura grib nomaz
gāt dzīvoklī logus ?
 Protams, ka Ajax!
 Jā, redzams ka jūs esat spe
ciālists savā lietā...
Bet ko jūs ieteiksiet pircējai, kurai 
ir sākušās kritiskās dienas ?
 Protams, ka atkal Ajax!
 Nu, šeit gan kaut kā...
 Kas te, gan kaut kā? Ja jau 
viņa neko jēdzīgu darīt nevar, 
tad vismaz lai māju uzkopj!!!

Sarunājas divi cietumnieki: 
 Par ko sēdi? 

 Esmu konkurences upuris. 
 Kā to saprast?  
 Redzi, es ražoju tādu pašu 
naudu kā Latvijas banka..

Jauns pirāts pienāk pie kap
teiņa Morgana:
 Kaptein, es saņēmu zilo 
zīmi. Melnā zīme nozīmē,
ka mani nogalinās, bet zilā?
 Arī nekas labs nav gaidāms...

 Vai ekstrasenss tev palīdzēja?
 Jā! Tas ir briesmīgi! Vīrs atgriezās!
 Bet tu taču to arī gribēji.
 Ne jau to, kurš pirms des
mit gadiem nomira!

Jautājums Valsts ieņēmumu die
nestam: 
 Vai, aizpildot nodokļu deklarā
ciju, ailē “Apgādājamie” drīkst 
rakstīt “valdības locekļi”?

Restorānā iereibušam klien
tam viesmīlis vaicā:
– Sakiet, kungs, vai deser
tu pasūtīsiet?
– Ko tajā piedāvājat?
Viesmīlis:
– Vīnogas!
– Es vīnu kapsulās nelietoju!

Tēvs, liels datorspēļu cienītājs, tiek 
izsaukts uz skolu pie direktora. 
Direktors: 
 Man ar jums jāparunājas par jūsu 
dēlēna amorālo uzvedību starpbrī
žos. Viņš to tik vien dara, kā skrai
da pakaļ meitenēm. 
 Padomā tik, bet visi normāli puiši 
viņa vecumā skrien pakaļ meite
nēm! 
 Ar motorzāģi ?!?

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Kas tā par diskrimināciju? Sākot domāt par bērna reģistrēšanu 1. klasē un izpētot bērnu reģistrēšanas kārtī
bu, priekšroka vienmēr dota tiem bērniņiem, kuriem skolā jau mācās māsas vai brāļi vai arī strādā mammas 
vai tēti. Piesakoties sanāk, ka jāpiesakās gandrīz visās skolās, jo nav garantijas, ka bērns vispār tiks izvēlētajā 
skolā, jo viņam nav ne brāļu, ne māsu. Ar ko vienīgais bērns ģimenē ir sliktāks par tiem, kam ir brāļi un māsas? 
Tieši tāda pati kārtība arī dārziņam. Tikām dārziņā, kurā vispār nebijām pieteikušies. Kāpēc vispār taisīt tādu 
iesniegumu rakstīšanu, ja ieliek tādā, kurā vispār neesi pieteicies? Tad salieciet visus radu bērnus un sastādiet 
sarakstu ar brīvām vietām. Kaut kāds tizlums pēdējais.

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Lai vienkāršotu bērnu reģistrācijas kārtību, varētu organizēt dzimtu skolas, kur piesakoties būtu noteikti jāie
sniedz dzimtas koks. Sak, mūsu bērni šajā skolā mācījušies līdz septītajam augumam. Savukārt viena bērna 
ģimenēm, iespējams, vajadzētu veidot speciālās skolas ar skatu nākotnē – kas zina, varbūt nākotnē šiem bēr
niņiem būs vairāki bērniņi, un tad jau no šīm speciālajām skolām izaugtu jaunas dzimtu skolas. Un tādējādi 
mēs stiprinātu savas saknes jau visās nākamajās paaudzēs. Protams, paliek jautājums, ko darīt, ja kaut kad 
nākotnē apprecas vienas dzimtas pārstāvis ar kādas citas dzimtas pārstāvi, bet tā jau būtu kaut kad vēlāk risi
nāma problēma...



ОВЕН
Новые вызовы в профессиональной сфере. Будьте готовы предло-
жить свою кандидатуру на более высокую должность, не стесняй-
тесь обсуждать зарплату. В финансовых вопросах возможны поло-

жительные повороты. Прибавка к зарплате, премия, прибыльный бизнес… 
Могут возникнуть идеи, на первый взгляд кажущиеся просто безумными. В 
личной жизни – взаимопонимание и теплота. 

ТЕЛЕЦ
Важна тема личной жизни. Искры симпатии и страсти, но воз-
можны небольшие ссоры и разногласия. Как бы то ни было, с 

этим необходимо справиться самостоятельно. Не рассказывайте о личной 
жизни ни родным, ни друзьям. Могут возникнуть ненужные сплетни. Хороший 
период для путешествия или командировки. 

БЛИЗНЕЦЫ
В конце недели вы с удовольствием займетесь хозяйственными 
делами, энергии будет достаточно, чтобы реализовать идеи, свя-

занные с перестановкой и обустройством жилища. Это позволит вам дать 
отдых мозгу, ведь всю неделю на работе ему приходилось усиленно работать. 
Следующая неделя также обещает быть напряженной. Профессиональные 
обязанности следует выполнять тщательно, все проверяя, существует риск 
допустить ошибки. 

РАК
Пришло время перемен – не бойтесь вызовов, как и расширить 
свою деятельность, это принесет вам чувство удовлетворения, 

позволит реализовать природные задатки, принесет финансовую выгоду. На 
свободные средства можно сделать крупные покупки для дома – мебель, 
текстиль, предметы искусства. Стоит пересмотреть гардероб, как свой, так 
и членов семьи. 

ЛЕВ
Вам стоит участвовать в новых проектах, развивать частный биз-
нес или искать надежных партнеров, это позволит вам увеличить 

доход. В то же время все договоренности нужно оформлять юридически 
верно, чтобы позднее не возникало недоразумений. Возможно, необходимо 
улучшить профессиональные навыки, стоит записаться на курсы. 

 
ДЕВА
Если у вас возникло желание побыть наедине со своими мыслями, 
то сейчас для этого самое время. Силы потребуются для выпол-

нения обязанностей как на работе, так и дома. Возможно, придется помочь 
кому-то из родственников, например, решить вопросы, связанные с недви-
жимостью. В этот период стоит поискать возможность большего заработка. 

ВЕСЫ
Вы будете заняты собой, вопросами отношений и профессио-
нальными обязанностями, поэтому на домашние хлопоты време-

ни останется мало. В выходные стоит сделать самое необходимое и уделить 
время личной жизни. Вы проведете прекрасные минуты рядом с любимым 
человеком, обсудите планы на будущее и поговорите по душам. Если у вас 
есть семья, стоит заняться педагогическими вопросами. 

СКОРПИОН
B свободное время почитайте, займитесь самообразованием, 
ищите полезную информацию и подумайте, в каком еще направ-

лении можно развиваться. Если у вас остался неиспользованный отпуск, то 
отправьтесь с семьей в путешествие, посетите прекрасные уголки родно-
го края. В делах сердечных – теплые эмоции, но, возможно, стоит обсудить 
какие-то наболевшие вопросы. 

СТРЕЛЕЦ
На первом месте – домашние обязанности. Вы с удовольствием 
будете заботиться о близких, в выходные займетесь уборкой и 

опробуете новые кулинарные рецепты. Используйте осенние дары природы. 
Не бойтесь экспериментировать с овощами, зеленью и фруктами. На работе 
возможны перемены, но они к лучшему. 

  
КОЗЕРОГ
Если вы слишком будете заняты рабочими вопросами, семья 
может начать протестовать. Поэтому хотя бы выходные стоит 

посвятить близким – например, съездить куда-нибудь или посетить куль-
турное мероприятие. Новая рабочая неделя потребует от вас много сил. 
Возможно, стоит усовершенствовать навыки, посетить какие-нибудь курсы. 

ВОДОЛЕЙ
Вы будете много думать о финансовых вопросах – подсчитывать, 
чтобы хватило на повседневные нужды. От финансов в значи-

тельной мере будет зависеть внутреннее ощущение комфорта, поэтому 
будьте аккуратны в тратах, не покупайте то, в чем сейчас нет необходимо-
сти. К тому же, стоит подумать не о том, как сэкономить, а о том, как уве-
личить доходы. 

РЫБЫ
Благоприятное время для профессионального роста и демон-

страции собственных возможностей. Возможно выгодное предложение. 
Поскольку работа потребует от вас много сил, в свободное время нужно хоро-
шенько отдохнуть. Отправьтесь на природу, сходите в баньку и не забывайте 
о здоровом питании, богатом витаминами.
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Одной монахине срочно понадобилось в уборную, 
поэтому она зашла в местный бар. Там было очень 
шумно, но когда посетители увидели монашку, воца-
рилась мёртвая тишина. Женщина подошла к барме-
ну и спросила: «Можно мне воспользоваться убор-
ной?» Бармен ответил: 
«Конечно, только я должен вас предупредить, что 
там стоит статуя обнаженного мужчины, «прелести» 
которого прикрыты одним лишь фиговым листком. 
В таком случае я просто буду смотреть в другую 
сторону, сказала монахиня. Когда через несколь-
ко минут монахиня вышла из уборной, в баре её 
встретили громкие восторженные аплодисменты. 
Женщина подошла к бармену и спросила: «Сэр, я 
не могу понять. Они хлопали мне только потому, 
что я сходила в туалет?». «Нет, видите ли, замял-
ся бармен, каждый раз, когда кто-то приподнима-
ет фиговый листок той статуи, в баре гаснет свет».

- Софа, ты таки ищешь нового мужчину не расстав-
шись с предыдущим?! 
- Хаечка, когда ты идёшь в магазин за новой 
обувью, так ты шо идёшь босиком?

Приходит мужик в милицию и говорит: 
- Сколько полагается за убийство собаки? 
- Да нисколько, штраф – 10 рублей. 
- Вот вам десять рублей, я пошел. 
- Подождите, а собака бешеная была? 
- Да, бешеная, по три раза на дню к кобе-
лям бегала, а потом прибегала домой 
и говорила, что была у подруги.

Опять от нас уходит лето... 
По срокам – вроде бы в декрет.

- Если мы допустим вас к гостайне, вы не сможете 
выехать за рубеж. 
- Думаю, это того стоит. Согласен. 
- Тогда слушайте. За границей лучше.

Муж военный застает жену с любовником, вытаски-
вает пистолет: 
- Пошли! 
Выйдя на улицу, муж предлагает любовнику: 
- Давай я выстрелю два раза – и падаем. К кому из 
нас жена первому подбежит, тот с ней и останется. 
Жена слышит два выстрела, смотрит в окно и кричит: 

- Сережа, слазь с антресолей, оба застрелились!

- Я хочу вернуть своего любимого. 
- Это можно. Чек вы сохранили?

- Вам работа нравится? 
- Нравится. 
- Так Вы еще и хотите, чтобы за удо-
вольствие Вам платили?

- Передайте, пожалуйста, водителю за проезд. 
- Что передать? 
- Мой респект передайте.

В магазине. 
- Дайте мне руководящую селедку. 
- У нас такой нет. 
- Да вон ту, жирную, толстую, без головы.

- В чем отличие бога от хирурга? 
- Бог знает, что он не хирург.

- Доктор, мой муж считает, что он НЛО! 
- Ведите его ко мне, буду его лечить. 
- Хорошо, а где он тут сможет приземлиться?

- А куда ты ходишь по вечерам? 
- На репетицию хора. 
- А что вы там делаете? 
- Пьем пиво, болтаем... 
- А поете когда? 
- Когда домой идем!

Наши люди перестали понимать анекдоты. 
Они думают, что это – новости.

- Рабам в Египте платили пенсию? 
- Нет. 
- А в Риме? 
- Тоже нет. 
- Теперь вы видите, что в вопросах пенсионной 
реформы мы руководствуемся зарубежным опытом?

Первое сентября. Мама спрашивает у первокласс-
ницы: 
- Ну и как прошел первый день в школе? 
- Первый день??? Только не говори мне, 
что завтра я должна идти туда снова!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Что это за дискриминация? Когда вы начинаете думать о зачислении ребёнка в 1-й класс и изучаете поря-
док регистрации, то преимущество всегда имеют те дети, у которых в школе уже учатся сёстры или братья, 
или же работают мамы или папы. При подаче заявления получается, что регистрироваться нужно практиче-
ски во всех школах, так как нет гарантии, что ребёнок вообще попадёт в выбранную школу, потому что у него 
нет ни братьев, ни сестёр.  Чем единственный ребёнок виноват или хуже тех, у кого есть братья и сёстры?  
Точно такой же порядок и с садиками. Получили место в садике, куда вообще не записывались. Зачем тогда вооб-
ще писать заявление, если тебе предоставляют место там, куда ты вообще не записывался? Тогда запишите всех 
детей родственников и составьте список со свободными местами. Последняя глупость какая-то.  
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Чтобы упростить порядок регистрации детей, можно было бы организовать семейные школы, при записи в кото-
рые нужно было бы обязательно предоставить родословную или генеалогическое древо семьи. Скажем, что наши 
дети в этой школе учились до седьмого колена.  В свою очередь семьям с единственным ребёнком, возможно, сто-
ило бы создавать специальные школы с перспективой на будущее – кто знает, возможно, в будущем у этих детей 
будет больше детей и тогда уже из этих специальных школ вырастут новые семейные школы. И таким образом 
мы бы укрепляли свои семейные корни во всех следующих поколениях. Конечно, открытым остаётся вопрос, что 
делать, если когда-нибудь в будущем представитель одной семьи вступит в брак с представителем какой-то дру-
гой семьи, но это уже будет проблема, которая будет решаться позже…
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государственной гимназии имени Эрнста Глюка.  Самая боль-
шая заслуга при выборе будущей специальности была у крест-
ной Анны Крейцберги. Она жила в Тукумсе, была владелицей 
и заведующей ветеринарной клиникой и ещё в школьные годы 
на каникулах охотно разрешала мне помогать лечить живот-
ных. Когда я училась в двенадцатом классе, именно она пода-
рила мне собаку, о которой я давно и сильно мечтала, рыже-
го беспородного «двортерьера», так как в младшем возрасте 
из-за тесноты квартиры родители как зубную боль терпели 
только мышек, улиток, хомячков и кузнечиков, которых я тащи-
ла домой из всех возможных мест», – Даце благодарна, что 
пример и поддержка крёстной придали её решимости освоить 
профессию, в которой раньше в основном работали мужчины, 
так как она иногда требует и большой физической нагрузки.   

«На факультете ветеринарной медицины я освоила класси-
ку этой профессии, а также основы поведения и благополучия 
животных. У нас были прекрасные преподаватели!     

Однако в то время в Латвии редко у кого было более широ-
кое представление о давно уже известном на Западе «грумин-
ге», под которым на английском языке понимают «полный уход 
за внешностью, поддержание гигиены собак и кошек», так как 
во время учёбы основной акцент делался на уходе и лечении 
молочного и мясного скота», – Даце вспоминает, что с грумин-
гом практически столкнулась, только начав работу в Вентспилсе.  

ОЦЕНИЛИ КЛИЕНТЫ, ПОНЯЛ ДЗИНТАРС   
«Груминг на практике означает расчёсывание, мытьё, уклад-

ку феном, следующие за этим стрижку, тримминг, стрижку ног-
тей, уход за ушами и бородкой собак и кошек. Моё преимуще-
ство заключается в том, что одновременно с точки зрения вете-
ринарии могу оценить и состояние кожи четвероногих паци-
ентов, особенности экстерьера, их эмоциональную выдерж-
ку. Всё это мне казалось не только нужным животным, но и 
бесконечно творческим и интересным процессом. Поэтому на 
перовом месте работы в Вентспилсе, в “IK Veterinārā palīdzība” 
охотно помогала коллеге Сармите, которая взяла на себя эту 
дополнительную нагрузку.  

Понемногу пришло сознание того, что заниматься грумингом 
мне не только нравится, но у меня это и получается. Это оцени-
ли не только владельцы собак и кошек, устно передавая пози-
тивный опыт друзьям и знакомым, но и муж Дзинтарс, инже-
нер по деревообработке и предприниматель волости Зиру. 
Он помог арендовать помещения, установить приобретенное 
мною оборудование и соответствующие устройства для сало-
на груминга собак и кошек в Старом городе Вентспилса.     

СТРАНИЦЫ ИСТОРИИ ОБСЛУЖИВАНИЯ 
Помимо работы ветеринаром на селе и заведованием вете-

ринарной аптекой, в парикмахерской для кошек и собак я рабо-
таю уже третий год, и в клиентах недостатка нет.  Это доказы-
вает то, что люди в Вентспилсе становятся более ответствен-
ными по отношению к своим домашним любимцам.  А также 
более состоятельными, если уж могут позволить себе проце-
дуры груминга. Весной, когда шерсть собак нужно привести в 
порядок в соответствии с тёплым сезоном, даже образуются 
очереди, так как мне также нужно успеть к клиентам в Кулдигу, 
где такую услугу никто не предлагает», – Даце ценит и то, что 
к ней перешли и клиенты коллеги Сармиты, завершившей тру-
довую деятельность.  

«Её отношение к в то время достаточно эксклюзивному гру-
мингу было очень серьёзным. Я продолжаю эту традицию, 
завожу на каждого четвероного специальную тетрадку с учётом 
манипуляций по годам и месяцам, подобно тому, как это, напри-
мер, происходит у зубного врача», –  Даце показывает тетрадь с 
продолжающимися в течение нескольких лет записями. Грумер 
(специалист по уходу за домашними животными) считает, что 
это позволяет ей учитывать реакцию каждого животного на ту 
или другую процедуру и предлагать хозяину, с её точки зре-
ния, самое приемлемое визуальное и ветеринарное решение 
«оформления» животного.  Которое, конечно, может быть и 
отклонено, так как у владельца на уме какая-то другая совре-
менная прическа и вариант стрижки бородки колли. Но и это 
Даце фиксирует для заметок и дальнейших действий…   

Собаке – красота, владельцу – радость

Взрослые Пуполиньши танцуют в «Варуве», трое младших – в «Варувите». 

СОБАЧЬИ-ЧЕЛОВЕЧЕСКИЕ РАЗГОВОРЫ 
«Услуги грумера не очень дешёвые, но они определенно 

окупаются не только хорошим самочувствием хозяина, когда 
он в повседневной жизни видит рядом хорошо ухоженного и 
здорового домашнего любимца. Во время полного обслужива-
ния я также могу оценить физическое и эмоциональное состо-
яние собаки или кота с точки зрения ветеринара, могу предло-
жить решение, которое хозяин может принять для нормали-
зации ситуации, или посоветовать что-то для профилактики 
и таким образом сэкономить на посещении специалиста или 
на лечении запущенной болезни», – практически оценивает 
пользу Даце.  И одновременно признаёт, что к этой работе она 
лично не может применить только рациональные критерии.   

«Допускаю, что стричь или осуществлять иной уход чужой 
собаки гораздо труднее, чем в салоне мод делать то же самое 
с капризным человеком. У меня часто спрашивают, не боюсь 
ли я работать с непрогнозируемыми животными, вес которых 
от нескольких килограммов до семидесяти и даже более кило-
граммов.  Отвечаю, что профессионал должен эти чувства 
забыть на все времена, так как животное это чувствует и не 
замедлит этим воспользоваться.., находясь у себя дома.  И 
напротив, у меня в салоне оно чувствует себя на чужой тер-
ритории, где правила диктуют другие, поэтому обычно и ведёт 
себя – скажем так – приемлемо, но в большинстве случае 
животное дружелюбно и даже ласковое.  Но в любом случае – 
к животному нужно относиться с уважением, как к личности, и с 
ним всё время нужно о чём-нибудь спокойно разговаривать. За 
исключением ухода за «тяжеловесами», когда для того, чтобы 
положить собаку в ванну, нужна мужская сила, я охотнее всего 
работаю, оставаясь с животным вдвоём, и хозяин через час 
или два может прийти уже за готовым «продуктом». Мне даже 
доводилось видеть в глазах клиента слёзы, когда он, вместо 
приведенной золушки, забирает принцессу», – Даце отметила, 
что именно такие моменты являются самой ценной наградой 
за действительно тяжёлую работу, которая требует не только 
умений и навыков, но также выдумки и чувств.  

В НАРОДНОМ КОСТЮМЕ И ПРИ ДНЕВНОМ СВЕТЕ 
Пока в её планы не входит расширять круг клиентов парик-

махерской, так как времени требует и надзор за двумя круп-
ными фермами с примерно 400 коровами, а также в аптеке 
нужно быть строго установленные часы – в отличие от парик-
махерской, где она принимает только по предварительной 
записи, обычно с учётом пожеланий клиентов. И ещё вместе с 
мужем из постоянного места жительства в волости Зиру нужно 
успеть на репетиции коллектива народного танца среднего 
поколения «Варуве», которые проходят в соседней волости в 
Варве, нужно запланировать время, чтобы принять участие в 
выездных концертах, как это было во время очередных «Дней 
волостей» в прошлую субботу в Саду Ренькя в Вентспилсе. 
Работа и встречи у обоих спланированы на недели вперёд. 
Каким образом как пара – и в жизни, и на сцене, они находят 

время и для выступлений на концертах?  К тому же Даце ещё 
и как фото- и видеохронист должна всё это успеть запечатлеть, 
чтобы оставить для истории.  

«К сожалению или к счастью, выездные концерты – это 
практически единственная возможность увидеть свою краса-
вицу-жену в народном костюме и при дневном свете», – смеёт-
ся Дзинтарс.  Его постоянной заботой в повседневной жизни 
является небольшое столярное предприятие “Kokkalēji”, где 
изготавливается даже продукция на экспорт. Его юридический 
адрес в доме семьи Пуполиньшей «Мазкалеи», где хозяйству-
ют его родители, крестьяне Вилнис и Майга.  Но Дзинтарс не 
жалеет, что в своё время решил учиться в ЛСУ не на агронома, 
а на специалиста по деревообработке.   

 «Возможно, профессию определили гены, так как прадед 
Екабс был столяром. А может быть всё решила судьба, так как 
в Елгаве я встретил Даце, на которой женился еще во время 
учёбы в университете, и сейчас мы растим сына Мартиньша 
(12) и двойняшек Марту и Кристапа (8),” – Дзинтарс не берётся 
прогнозировать, пойдёт ли кто-нибудь из них по стопам роди-
телей, но вот в коллективе народного танца «Варувите» всё 
танцуют уже сейчас… Ведь главное, что они, как и в сельском 
доме, растут трудолюбивыми и внимательными к природе и 
всем живым существам.  В том числе по отношению к мами-
ным любимцам, черному беспородному псу Пипарсу и к йорк-
ширскому терьеру Чиепе.   

«ПРИЧЕСАЛА СВОЙ ПОДАРОК…»   
«Чиепу кто-то нашёл брошенной в лесу и привёл ко мне при-

чесать. Возможно, с целью приукрасить для фото в интерне-
те, чтобы предложить новому хозяину.   Девочка мне сразу же 
понравилась.  И когда в разговоре не скрывала, что у меня сегод-
ня день рождения, получила её в качестве подарка, который 
перед тем, как везти домой, самой пришлось красиво «офор-
мить», – Даце смеётся, что своим собакам груминг делает толь-
ко для поддержания здоровья, так как для них главный источник 
радости – это доступная в сельской местности свобода.  

«Понимаю и уважаю тех многих вентспилчан, которые уха-
живают за своими любимцами и тренируют их, чтобы участво-
вать в соревнованиях и выставках.  Обычно они и сами немно-
го умеют сделать груминг, но я причёсывать собак и кошек 
для выставок категорически отказываюсь. Это очень тонкое и 
даже интимное дело, где выражается и обеспечивает успех не 
столько порода и экстерьер животного, сколько чувство вкуса 
и стиля владельца, поэтому грумеру «со стороны» было бы 
даже неэтично и некорректно в него вмешиваться», – рассказа-
ла Даце, не скрывая, что сама охотно посещает такие выстав-
ки, так как там всегда можно увидеть не только последние 
новинки моды собак и кошек, но и найти что-то для практиче-
ского применения в своей работе.    

ЗЕМЛЯ МЕЧТЫ КУРЗЕМЕ 
На вопрос, не скучает ли Даце в приморье, богатом кур-

земскими ветрами и туманами, по глубокому и белому снегу 
рая для биатлонистов – Алуксне, она ответила, что одними 
из худших воспоминаний школьных лет являются уроки ката-
ния на лыжах.  

«Я с радостью приняла здешние бесснежные зимы, когда 
на визиты не нужно ездить по обледенелым дорогам, а детям 
в школу не нужно тащить тяжелые лыжные ботинки и шер-
стяные спортивные костюмы, как это приходилось делать 
мне», – признаёт ветеринарный врач и грумер, допуская, что 
и для маленьких четвероногих прогулки здесь удобнее, так как 
зимой на лапы не нужно одевать носки, а спину укрывать рас-
писным мехом.  

В детстве даже в голову не приходило, что землёй моей 
мечты станет Курземе, но так случилось», – Даце не скрыва-
ет своего чувства удовлетворения от того, что исполнились её 
мечты, в том числе имея в виду и свою семью. На память о «Празднике волостей».

Даце с родителями и крёстной Анной (справа)  
на окончании 12-го класса.

Пример Дзинтарса в столярном деле –  
прадед Екабс с женой. 

После концерта, но полные сил.
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Совсем незаметно пробежа-
ла первая неделя сентября… 
Только что вместе со своими 
детьми несли цветы педаго-
гам в школы и детские сады, 
только что отзвенел первый 
школьный звонок. Быстро, 
не правда ли? Но кто же не 
ждёт очередных выходных? 
Скорее всего, со звонким 
«ждут все» все и отозвались 
бы. 

О возможностях раз-
влечений в эти 
выходные дни 
можно сказать 
так: с двойными 

чувствами. С одной стороны, 
календарь событий для горо-
да Вентспилса непривычно пуст.  
С другой стороны, есть особая 
комбинация мероприятия куль-
туры и искусства, чтобы им 
наслаждаться ещё и ещё раз. 
Вам нужно пойти в галерею дома 
театра «Юрас варты», где ещё 
только до воскресенья включи-
тельно (выставка в Вентспилсе 
экспонируется только неполную 
неделю!) можно посмотреть сое-
динение трёх различных форма-
тов в одном проекте. Выставка 
«#zvejniekadels» («#сын рыба-
ка») – это плод совместной рабо-
ты актёра Вилиса Даудзиньша, 
художницы Сандры Крастини 
и фотографа Яниса Дейнатса, 
которые в разных формах выра-
жения создали каждый своё 
представление о сегодняш-
нем сыне рыбака.  Персонажа, 
если можно так сказать, сво-
его рода мифологизированный 
образ сына рыбака воплотил В. 
Даудзиньш, который на личный 
вопрос «Кто для тебя сын рыба-
ка?», способен ответить и пока-
зать за одно мгновение, кото-
рое на фотографиях зафиксиро-
вал Я. Дейнатс. В свою очередь 
созданную С. Крастиней круп-
ноформатную работу можно не 
только увидеть, но и обойти. Как 
говорит сама автор выставки, 
работа указывает нам на море, 
а использованная в её осно-
ве пластикатная плёнка больше 
наводит нас на мысль о нынеш-
нем экологическом состоянии 
моря. «Возможно, романтизиро-
ванный героический образ сына 
рыбака ушёл в прошлое, поте-
рял свою актуальность и стал 
неинтересным? Кто он – сын 
рыбака в 21-м веке – актёр, 
чиновник, водитель троллейбу-
са? Эти и другие вопросы вызы-
вает выставка “#zvejniekadels”, 
но не даёт однозначных и кон-
кретных ответов на то, кто и 
какой он, сегодняшний сын 
рыбака, позволяя каждому 
искать свой ответ», – так про-
комментировали содержание 
выставки её авторы. 

Ну а тем, кто в выходные 
дни предпочитает просто про-
ветрить голову и прогуляться 
на свежем воздухе, советуем 
дойти до Приморского музея под 
открытым небом. Совсем недав-
но один из старейших объектов 
достопримечательностей музея 
– Ливское рыбацкое подворье 
– получил новую облицовку. 
Сейчас построенное в середине 
19-го столетия здание уже изда-
лека выделяется своим светлым 
внешним видом. В свою очередь 
в воскресенье, после обеда в 
Дом культуры отправятся вент-
спилсские сениоры, так как начи-
нается сезон больших балов. На 
сей раз танцевальную музыку 
будут исполнять группы “Nakts 
nektārs”, “Bančiks” и Айнарс 
Дудиньш. 

Сын рыбака

Можно сказать, что одно из самых «дра-
матичных приключений» любой улицы, в 
том числе, и вентспилсских, – это смена 
названия. Этот, такой болезненный и запу-
танный для жителей, процесс (замена или 
исправление всех связанных со сменой 
адреса документов) чаще всего затраги-
вал главные, значимые, длинные улицы 
и центральную часть города. К сожале-
нию, тяга к смене названий улиц присуща 
всем авторитарным (не говоря уже о дикта-
торских) политическим режимам. В центре 
Вентспилса, наверное, не найти ни единой 
улицы, даже самой маленькой, которую 
миновала бы сия участь. 

Приключения вентспилсских улиц III

Н аверное, рассказ нужно начать 
со старой городской улицы – 
Кулдигас. Ее первоначальное 
название (и современное) исто-
рически логично – продолжение 

Кулдигской дороги, которое до начала XIX 
века шло не через город, а вдоль него и «упи-
ралось» в широкие луга Сарканмуйжас, кото-
рые простирались далеко вдоль Венты. В 
последующее столетие на противоположной 
стороне дороги выросло два застроенных 
квартала (ныне между улицами Кулдигас, 
Лауку и Райня), и часть дороги стала улицей, 
которая в конце XIX века шла до сегодняшней 
улицы Юрас, позднее – проспекта Лиелайс, в 
начале ХХ века уже до моста Сарканайс. 
Название сохранилось и после обрете-
ния Латвией независимости, но… лишь до 
1935 года. Поскольку после мая 1934 года в 
результате «тихого» государственного пере-
ворота во главе Латвии стал Вождь (Карлис 
Улманис), вождизмом заболели практиче-
ски во всех сферах жизни. Во многих лат-
вийских городах появились «улицы Вождя», 
в том числе, и в Вентспилсе, и часть улицы 
Кулдигас от гимназии до мостика Сарканайс 
стали улицей Вадоня (Вождя). Вместе с тем 
в остальной части улицы у всех домов сме-
нилась нумерация, например, 73-й номер 
стал 7-м. Так и осталось до июля 1940 года, 
когда после сфальсифицированных выборов 
в Латвии провозгласили советскую власть. 
Улица Вадоня стала улицей Советской. Но… 
не прошло и года, когда в условиях окку-
пации вождь получил преимущество перед 
советами. Это слово для немцев было доста-
точно благозвучным («вождь» по-немецки 
– «фюрер»), поэтому традиционное пере-
именование главной улицы захваченного 
города в «Гитлерштрассе» Вентспилса не 
коснулось. Конечно, по окончании войны 
таблички с названиями улиц вновь пришлось 
менять, так как вернулось название «улица 
Советская». В середине 60-х годов во всем 
СССР стало весьма актуально имя Ленина. 

Если чему-то значимому оно еще не было 
присвоено, то до 1970 года (100-летия вождя 
пролетариев) нужно было это сделать. Какую 
улицу в Вентспилсе назвать в честь великого 
вождя? Конечно, все ту же несчастную улицу 
Кулдигас! И пусть это не является темой 
данного рассказа, нужно отметить, что никог-
да за всю историю своего существования 
эта улица не была такой запущенной, такой 
некрасивой, как в то время, когда она носила 
имя Ленина, – приблизительно 25 лет. В 1989 
году решением Вентспилсского СНД улицам 
стали возвращать их исторические названия, 
и улица Кулдигас наконец «вернула себя» 
на всей своей протяженности. Естественно, 
произошла и очередная смена нумерации, 
соответственно, адресов и документов – 
будем надеяться, теперь уже навсегда. 

О коллизиях, связанных со сменой назва-
ния улицы Ганибу, мы уже писали, поэтому 
обратимся к другим самым большим улицам. 
Скажем, к истории улицы Юрас. Название 
появилось естественно, территориально обо-
снованно, так как вначале улица Юрас начи-
налась возле улицы Кулдигас и продолжа-
лась в направлении моря. Однако после 1934 
года от городских самоуправлений требовали 
все больше патриотизма, точнее, вождизма. 
И улица Юрас была переименована в улицу 
15 Мая (день переворота). Само собой разу-
меется, летом 1940 года 15 мая стало «вред-
ной датой», поэтому улицу назвали улицей 1 
Мая. Смекалистые домохозяева на табличке 
с названием улицы цифру «5» просто закра-
сили. Однако через год пятерку вновь при-
шлось подрисовать, так как в июле 1941 года 
улица снова стала называться улицей 15 Мая. 

Наступил ноябрь, и несчастной улице в который раз дали 
новое имя, в этот раз снова связанное с датой, – улица 
1 Июля (1 июля 1941 года немецкие войска вошли в 
Вентспилс). Как только Вторая Мировая война закончи-
лась, 1 Июля в названии опять сменилось 1 Мая… Вот 
и скажи после этого, что улица не имеет судьбы! За 10 
лет название менялось 5 раз – разве это не беспоряд-
ки политического календаря? Бедные владельцы домов, 
которым каждый раз приходилось менять документы на 
недвижимость, как и свои личные, где необходим адрес! 
Улица Юрас свое истинное имя вернула себе в 1989 году. 

В связи со сменой названий улиц во время немецкой и 
последовавшей русской оккупаций хочется упомянуть об 
одном курьезе, так как иначе это назвать нельзя. В цен-
тре нашего города есть маленькая улочка, которая сое-
диняет улицу Плато с улицей Пилс, – улица Синагогас. 
Название связано с располагавшимся там когда-то 
еврейским молельным домом, точнее, летней синаго-
гой. Здание сохранилось, в советское время там находи-
лась мастерская по изготовлению гробов Объединения 
коммунальных предприятий. Улица так называлась и до 
Первой Мировой войны, и в период Первой Латвийской 
Республики. Летом 1940 года, когда в Вентспилсе уже 
главенствовали красные, все названия, которые имели 
какое-либо отношение к религии, стали неприемлемы (к 
этому мы вернемся позднее). Однако улица Синагогас, 
очевидно, осталась незамеченной или ее переимено-
вание было отложено на более позднее время. Для 
немецкого оккупационного режима, в свою очередь, 
слово «синагога» (как и все еврейское) было как заноза 
в соответствующем месте. Поэтому в ноябре 1941 года 
улица была переименована в улицу Партизан; в газете 
«Вентас Балсс» это обосновывается следующим обра-
зом: «Улице дано название «Партизанская» в честь тех 
латышей, которые, рискуя собственной жизнью, защи-
щали жизни и имущество граждан против бродивших 
повсюду банд красных в такой опасный период с момен-
та побега большевиков до вхождения немецких войск» – 
то есть с 26 июня до 1 июля. По окончании войны вошед-
шие в Вентспилс советские власти, видимо, и не подума-
ли поинтересоваться, что это за партизаны, в честь кото-
рых названа улица. Особенно потому, что в их сознании 
слово «партизан» могло ассоциироваться лишь с опре-
делением «красный», а значит, все в порядке – улица 
названа в честь героев – советских красных партизан, 
которые за спиной у врага совершали геройские поступ-
ки… Поэтому весь период советской оккупации (до 1989 
года) в Вентспилсе существовало название улицы, кото-
рое было дано в честь врагов советской власти. 

В завершение этой статьи – несколько слов о нынеш-
ней Ратушной площади и улице Базницас. В стародав-
ние времена, конкретнее, в XVIII веке и первой трети XIX 
века место, где ныне находится наша Ратушная площадь, 
еще было совершенно пустынно. С одной стороны нахо-
дился участок земли, принадлежавший семье бюргеров 
Штраухов, и, очевидно, какое-то здание, и, по традиции 
того времени, его называли площадью Штрауха. Когда 
в 1835 г. завершили строительство евангелически-люте-
ранской церкви, площадь стала более репрезентабель-
ной и понемногу стала называться площадью Базницас, 
соответственно, и маленькую улочку от улицы Софияс до 
улицы Катринас назвали улицей Базницас. Эти названия 
сохранились надолго, до самого 1941 года, когда «такое 
положение уже невыносимо» («Брива Вента»). Для того 
чтобы хорошенько «насолить» церкви и верующим, пло-
щадь назвали площадью Свободомыслящих, улочку – 
улицей Свободомыслящих. Однако новые таблички с 
названиями так и не были прикреплены, так как началась 
война. После войны площадь не получила наименования, 
а улица стала носить имя Маяковского! Можно было бы 
спросить – в какой связи… но не у кого. Как название, так 
и те, кто его дал, – на свалке истории. 



Целитель АРТУРС ТИЛТИНЬШ  
13 и 27 сентября,  с 13:00 принимает в ВЕНТСПИЛСЕ, 

на проспекте Лиелайс, 61. Гостиница «Raibie logi». 
Исцеление от биоэнергетических болезней, избавление от боли.  
Устранение зависимостей (алкоголизм, курение, азартные игры).  

Нейтрализация воздействия негативной энергии 
(проклятие, сглаз, венец безбрачия). 

Возможна помощь по фотографии. Запись по телефону: 22460309
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Медики не получат прибавки 
к зарплате 
Вероятнее всего, обещанного медикам 
увеличения зарплаты на 20% не прои-
зойдет, заявила министр здравоохране-
ния Илзе Винькеле. Для этих целей тре-
буется 120 млн евро, но это лишь часть 
необходимого дополнительного финанси-
рования. Сейчас моделируются сцена-
рии, если все финансирование утвержде-
но не будет. 

В «Скорой» не хватает 
600 медиков, вскоре еще 
200 выйдут на пенсию 
Служба неотложной медицинской помо-
щи перейдет на бригады, состоящие из 
двух человек. Бригады в составе трех 
человек будут выезжать только на слож-
ные вызовы. В службе не хватает 600 
медработников, еще 200 в скором време-
ни выйдут на пенсию по выслуге лет. 

Сектор НГО используют 
незаконно 
В Латвии зачастую лица прикрывают свои 
незаконные действия филантропией и 
пожертвованиями негосударственным 
организациям (НГО), организациям обще-
ственного блага. В секторах культуры и 
спорта часто организации получают в три 
раза меньше наличных денег, чем потом 
отдают. Например, доходы НГО культуры 
и отдыха составили 2,55 млн евро налич-
ными, а расходы – 8,84 млн евро. 

Декларации не подали 
34 000 человек 
34 000 человек все еще не подали обя-
зательные декларации о доходах и не 
выполнили своих обязательств перед 
государством – их долг составляет 2,24 
млн евро. 90% жителей, или 730 000, у 
которых возникла переплата налога, госу-
дарство возвратило 135 млн евро. 

25 лет назад из Латвии была 
выведена оккупационная 
армия 
31 августа исполнилось 25 лет с того дня, 
как российская армия была выведена с 
территории Латвии. Во время особого 
памятного мероприятия в Музее оккупа-
ции события того времени вспоминали 
бывшие государственные должностные 
лица, которые принимали участие в про-
цессе вывода российских войск: Гунтис 
Улманис, Янис Петерс, Гиртс Валдис 
Кристовскис и другие. В Латвии тогда 
было около 300 мест армейской дислока-
ции и военных объектов. 

Cредняя зарплата продолжает 
стремительно расти 
В Латвии средняя зарплата брутто достиг-
ла 1083 евро в месяц, что составило рост 
на 7,8%. Средняя зарплата нетто, то есть 
после уплаты налогов, – 799 евро, она 
выросла на 7,5%. Наиболее стремитель-
ный рост наблюдается в частном секторе.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

В конкурсном порядке приглашает на работу

ДОКЕРОВ
Требования к кандидату: • Среднее образование; • Водительские права B категории; • 
Водительские права на тракторную технику;
Преимуществом будет считаться:
- Опыт работы на портовой технике; - Опыт работы на должности составитель поездов. 
Мы предлагаем:
• Работа по сменам, средняя часовая ставка с 4,40 EUR до 7 EUR в час плюс доплаты 
за работу ночью и в праздничные дни;
• Все социальные гарантии – страхование здоровья, дополнительные дни к отпуску и т.д.

ТРАНСПОРТНЫХ РАБОЧИХ
Требования к кандидату: • Среднее образование; • Водительские права B категории;   
• Преимуществом будет считаться:
- Опыт работы на портовой технике; - Водительские права на тракторную технику.
Мы предлагаем:
• Работа по сменам, часовая  ставка с 4,10 EUR в час плюс доплаты за работу ночью 
и в праздничные дни;
• Все социальные гарантии – страхование здоровья, дополнительные дни к отпуску и т.д.
Моб. тел. 25406336,  CV  и ззаявление направлять в отдел кадров до 30.09.2019.  
Вентспилс, ул. Дзинтару 22, LV-3602; э-почта vadims.krumins@kalijaparks.lv 

Vien. reģ. Nr. 41203055483

В вашей газете часто пишут об истории 
города, упоминая, сколько было потеряно 
из построек предыдущих лет. Поэтому хочу 
обратить внимание ещё на один такой 
дом, который, похоже, может рухнуть в 
любой момент.  Он находится в самом цен-
тре города, на углу улиц Марияс и Карля. 
Когда-то, ещё в советское время, там был 
магазин садоводческого товарищества, с 
хорошим для того времени ассортиментом 
и большим числом покупателей. В девя-
ностые годы магазин закрыли.  У здания 
больше нет крыши, оно покрыто зелёной 
сеткой.  Часто приходится проходить мимо 
и можно увидеть, что дом оставлен на раз-
рушение, что для Вентспилса не представ-
ляет ничего нового. К тому же, неподалё-
ку, по соседству неизвестно почему снес-
ли хороший дом, где в моём детстве было 
кафе «Битите».  Остмала вообще стала 
пустой. Неужели это такая политика думы, 
позволить старым домам разрушаться и 
на том месте сеять траву? 

Позволим старым зданиям разрушиться?

С началом учебного года вновь стал актуален вопрос о безопасной 
для школьников младших классов дороге до учебного учреждения. 
Однако для этого нужно не так много – всего лишь соблюдать несколь-
ко простых, но важных правил. 

Пусть дорога к школе будет безопасной!

П ервоклассники и все ученики 
младших классов в целом зача-
стую еще не знают дорожных 
знаков и в дорожном сообще-
нии ориентируются только при-

близительно, в основном согласно примеру 
окружающих. Если ваш ребенок идет в пер-
вый класс или в этом учебном году начнет 
посещать другую школу, или вы не уверены в 
способности ребенка безопасно добраться до 
конечной цели – лучше всего сопровождать 
его туда и обратно. К тому же, безопасности 
на дороге необходимо обучить как тех детей, 
которые отправляются в школу пешком, так и 
тех, кого отвозят на машине или кто добира-
ется на общественном транспорте. 

Начинать осваивать путь до школы было 
бы разумнее уже в конце лета, но и сейчас, 
в начале сентября еще не поздно. Итак, с 
чего начать? 

Первая и главная задача – выбрать наи-
более безопасный маршрут, даже если для 
этого требуется пройти большее расстоя-
ние. Отправьтесь вместе с ребенком в школу 
или на остановку общественного транспорта 
в разное время, с началом уроков и в их 
конце, так как интенсивность движения в 
разные часы может существенно разли-
чаться. К тому же, следует учитывать, что 
с началом учебного года транспорта будет 
значительно больше, чем в летние месяцы, 
а автоводители, которые за лето отвыкли от 
ситуаций, когда на улицах много детей, воз-
можно, отчасти утратили необходимую долю 
внимательности. 

Поменяйтесь ролями – позвольте ребенку 
самому провести вас по выбранному марш-
руту и самому пояснить, что и почему нужно 
соблюдать, чтобы безопасно добраться до 
конечной цели. 

Из-за маленького роста дети не могут как 
следует рассмотреть окрестности и сами 
не очень хорошо заметны. Поэтому нужно 
постараться вжиться в роль ребенка – при-
сесть и понаблюдать с такого ракурса за 
сообщением на дороге. 

Напомните ребенку, что пешеход должен 
пересекать проезжую часть по пешеходно-
му переходу, а если его нет, то на перекрест-
ках по воображаемому продолжению троту-
ара или обочины. Взрослым эта «азбучная 
истина» кажется очевидной, однако ребен-
ку ее необходимо повторять вновь и вновь. 
Нужно объяснить ребенку, что на пешеход-
ном переходе, а также пересекая улицу 
на зеленый сигнал светофора, необходимо 
быть внимательным, так как есть автоводи-
тели, которые, к сожалению, не соблюдают 
правила дорожного движения и игнорируют 
пешеходов. Нужно рассказать, что машина 
не может остановиться сразу, поэтому нель-
зя выходить на пешеходный переход, когда 
автомашина уже находится от пешехода на 
расстоянии нескольких метров. Необходимо 
объяснить ребенку, что в возможности без-

опасно пересечь улицу обязательно нужно 
убедиться и тогда, когда он идет вместе с 
одноклассниками. И хотя может показать-
ся, что в данном случае ситуацию оценива-
ют несколько пар глаз, практика показыва-
ет: много происшествий происходит именно 
тогда, когда дети идут компанией, так как 
зачастую их посещает обманчивое ощу-
щение, что в безопасности уже убедился 
кто-нибудь другой, на практике часто оказы-
вается, что этого не сделал никто. 

Необходимо следить, чтобы ребенок 
выходил из дома вовремя, так как спеш-
ка всегда сказывается на внимательности 
и означает дополнительный риск попасть в 
неприятности. Также следует учитывать, что 
внимание отвлекают мобильные телефоны, 
аудиоустройства, наушники. По пути в школу 
ребенок не должен играть с этими устрой-
ствами, так как в противном случае он может 
не услышать или не увидеть приближающе-
еся транспортное средство. 

С увеличением опыта ребенка постепенно 
увеличивайте расстояние, которое он дол-
жен проделать один, – не провожайте его до 
самых дверей, позвольте часть пути прой-
ти одному или с одноклассниками, чтобы 
школьник научился самостоятельности. 

В свою очередь, передвигаясь в автома-
шине, нужно следить, чтобы ребенок был 
пристегнут, использовать детское автомо-
бильное кресло или бустер, если его рост не 
превышает 150 см. Статистика свидетель-
ствует, что большая часть дорожных про-
исшествий, в которых 
пострадали пассажи-
ры, происходит имен-
но во время небольших 
поездок «возле дома», 
так как водители обыч-
но считают такие дис-
танции малозначитель-
ными и не уделяют 
достаточного внимания 
безопасности. В свою 
очередь, выходить 
и садиться в машину 
ребенок всегда должен 
с той стороны, с кото-

рой находится школа, чтобы ему не прихо-
дилось пересекать улицу, к тому же, ребенок 
должен всегда выходить и заходить в маши-
ну через дверь, которая находится ближе 
к тротуару, то есть справа. Если это невоз-
можно, прежде чем открыть дверь слева, 
нужно убедиться, что сзади не приближает-
ся другая машина. Ребенок должен знать, 
что дверь машины можно открывать только 
тогда, когда машина полностью останови-
лась, и ему было дано разрешение выйти. 

Нужно объяснить ребенку, что следует 
опасаться машин, которые дают задний ход, 
так как по причине малого роста ребен-
ка водитель в зеркало заднего вида может 
его не заметить. Такие рискованные ситуа-
ции, особенно осенью и зимой, когда темно, 
возникают как во дворах домов, так и возле 
учебных заведений, когда автоводители ста-
раются выехать с парковки. Понять, что 
автомобиль будет сдавать назад, можно, 
когда задние фары горят белыми огоньками. 

Независимо от того, идете ли вы встре-
чать ребенка пешком или отправляетесь на 
машине, стоит помнить, что дети – существа 
эмоциональные и, увидев родителей, могут 
неожиданно броситься к ним через улицу, не 
убедившись, безопасно ли это. Объясните 
ребенку: как бы он ни был рад увидеть роди-
телей, сначала необходимо убедиться в том, 
что можно безопасно пересечь дорогу, или 
подождать, пока взрослый сам перейдет 
через улицу. 

Помните, что дети принимают во внима-
ние советы родителей только в том слу-
чае, если взрослые соблюдают эти прави-
ла сами. Поэтому соблюдайте все прави-
ла дорожного движения в любой ситуации, 
когда вы находитесь на дороге рядом с 
ребенком. 
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 Окончание. Начало на 3 стр. Важная победа в борьбе 
за медали 
ФК «Вентспилс» в гостях в дра-
матичном матче с юрмальским 
«Спартаком» одержал победу со 
счетом 1:0. Гол забил Тосин Айегун. 
В борьбе за медали эта победа 
очень важна, она позволила вент-
спилчанам подняться на 3-е место 
и приблизиться к вице-лидерам RFS 
– команды разделяет два очка, и у 
вентспилчан одна игра в резерве. 

Лидер Тосин – в Швейцарию 
ФК «Вентспилс» покинул один из 
лидеров команды – нигерийский 
нападающий Тосин Айегун. Самый 
результативный игрок чемпионата 
Латвии, забивший 11 голов, продол-
жит карьеру в клубе швейцарской 
суперлиги «Zurich».

Три победы в проверочных 
матчах 
БК «Вентспилс» одержал три победы 
в состоявшихся проверочных играх. 
В последних двух из них вентспил-
чане со счетом 81:67 на своей пло-
щадке обыграли «Jūrmala/Betsafe», 
а затем со счетом 80:66 в Паланге 
одержали победу над румынским 
клубом «CSU Sibiu».

В сборной – двое 
вентспилчан 
Дайнис Казакевичс, главный тре-
нер сборной Латвии по футболу 
U-21, назвал список кандидатов на 
ожидаемые игры квалификацион-
ного турнира чемпионата Европы. 
Среди кандидатов – два игрока ФК 
«Вентспилс» – защитники Вячеславс 
Кудрявцевс и Дмитрийс Литвинскис. 
У «Велконис» – золото и два серебра  
На прошедшем в Вентспилсе этапе 
чемпионата Латвии по перетягива-
нию каната хозяева – «Велконис» на 
сей раз завоевали лишь одну золо-
тую и две серебряные награды. На 
этот раз единственный титул – в 
весовой категории до 350 кг. 

Ласманис – лидер ранга 
Вентспилсский «стритболист» 
Карлис Ласманис стал лидером 
рейтинга мировой баскетболь-
ной лиги 3x3. Лидер клуба «Riga 
Ghetto» в последнем этапе Мирового 
тура получил 48 очков, что явля-
ется рекордом сезонных турниров. 
Он является самым результативным 
игроком во всем туре и выполнил 
больше всех ударов сверху. 

У Валдманиса и Поммерса 
вновь двойная победа 
В очередном этапе чемпионата 
Латвии по BMX вновь двойную побе-
ду в группе M17+ отпраздновали 
вентспилчане Маркусс Валдманис и 
Роландс Поммерс. Эдуардс Бучиньш 
завоевал 3-е место в группе B13. 
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Почему в таком случае клуб вынужден 
отметить, что ситуация с детско-юношеским 
хоккеем в Вентспилсе близка к катастрофе? 
Сразу нужно сказать, что в основе всего – 
недостаточное финансирование и комму-
никация с думой, которую сложно понять. 
Клуб годами просил думу существенно уве-
личить размер финансирования. В прошлом 
году, получив разъяснения Министерства 
образования и науки, что госфинансирова-
ние может быть выделено только аккреди-
тованной государством спортивной школе, 
и с учетом проблем с привлечением спон-
соров, возникших в результате новой нало-
говой политики, клуб принял решение при-
звать самоуправление взять на себя полную 
ответственность за этот детско-юношеский 
вид спорта, и основать хоккейную школу, 
принадлежащую самоуправлению. В нача-
ле 2019 года даже было получено согла-
сие ЛХФ на участие в подобном проекте 
самоуправления. 

Ни для кого не секрет, что хоккей неде-
шевый вид спорта, поэтому в городах, в 
которых имеются принадлежащие государ-
ству и Латвийскому Олимпийскому коми-
тету олимпийские центры с ледовыми аре-
нами, уже давно детско-юношеский хоккей 
находится под крылом самоуправления. В 
стране пять городов, в которых есть такие 
олимпийские центры, – Вентспилс, Лиепая, 
Елгава, Валмиера и Даугавпилс. И лишь в 
Вентспилсе этот вид спорта не развивает-
ся в рамках спортивной школы. Кроме того, 
у Лиепаи, Елгавы и Даугавпилса имеют-
ся даже свои команды высшей лиги, таким 
образом подчеркивается оптимальное 
использование построенных дорогостоящих 
ледовых холлов. 

ЧТО ПРЕДЛАГАЕТ ВЕНТСПИЛССКОЕ 
САМОУПРАВЛЕНИЕ? 

Комиссии по спорту, а также экономике 
и бюджету Вентспилсской городской думы 
этим летом отклонили возможность для 
самоуправления совместно с ЛХФ основать 
новое юридическое лицо, которое должно 
было бы стать спортивной школой и продол-
жать начатое ХК «Вента–2002». Были откло-
нены также бюджеты расходов на данный 
вид спорта, которые презентовали потенци-
альные руководители. 

В проекте решения от 21 августа дума 
отмечает: «Учитывая, что самоуправление 
не может согласиться на увеличение финан-
сирования, а также в связи с непониманием 
ситуации, когда во время действия суще-
ствующего договора снова возникла необхо-
димость в таком существенном увеличении 
финансирования, на заседании Комиссии по 
экономике и бюджету Вентспилсской город-
ской думы предложено ситуацию решать, 
привлекая в клуб руководителя, который 
обеспечил бы деятельность клуба и орга-
низовал бы сотрудничество с родителями». 
Самоуправление готово выделить руково-
дителю клуба соответствующую заработ-
ную плату. 

Если не углубляться в проблему, все 
выглядит более чем достойно – почти 200 
тысяч евро на сезон, в том числе, руково-
дитель, работу которого оплачивает само-
управление. Однако у медали имеется и 
обратная сторона. 

ЧЕГО ХОЧЕТ ДОБИТЬСЯ 
ХК «ВЕНТА–2002»? 

Одно из желаний – сесть за стол перего-
воров, чтобы обсудить наболевшие вопросы 
и найти наилучшее для вентспилсского дет-
ско-юношеского хоккея решение –  впредь 
развивать вид спорта в созданной самоу-
правлением спортивной школе. Еще в нача-
ле лета казалось, что лед тронулся. На 
должность потенциального руководителя 
детско-юношеской хоккейной жизни со сто-
роны думы был выбран господин Эдгарс 
Цгоевс, который должен был стать руково-
дителем планируемой спортивной школы, 
которую могло бы создать самоуправле-
ние. Поскольку самоуправление отказалось 
взять на себя полную ответственность за 
этот вид спорта и отказалось утвердить 
предложенный господином Цгоевым бюд-
жет, создался вакуум, так как и ХК «Вента–

Что ожидает детский и юношеский хоккей в Вентспилсе?

2002» уже давно проинформировал, что в 
сложившихся условиях не видит возмож-
ности обеспечивать развитие вида спорта, 
и ожидал момента, когда самоуправление 
будет готово перенять эстафету. 

В начале августа Эдгарс Цгоевс вместе 
с руководителем Спортивного управления 
Дайной Пайпалой, первым заместителем 
председателя думы Гунтисом Блумбергсом 
и членами правления ХК «Вента–2002» сели 
за стол переговоров, чтобы обсудить, как 
действовать дальше, как провести новый 
хоккейный сезон. Они договорились, что 
сотрудничество без дискуссий между всеми 
заинтересованными сторонами и совмест-
но утвержденных документов невозможно. 
В результате ХK «Вента–2002» был подго-
товлен документ, которым ХК «Вента–2002» 
подтвердил свою готовность при извест-
ных условиях взять на себя частично обя-
занности до конца сезона 2019/2020. Что 
произошло далее? Фактически все пред-
ложенные ХК «Вента–2002» требования к 
сотрудничеству были проигнорированы, и 
проект решения думы был подготовлен без 
какого-либо обмена мнениями с клубом и 
Эдгарсом Цгоевым. В результате подготов-
ленный Спортивным управлением проект 
решения остальные заинтересованные сто-
роны не удовлетворил, и благие намерения 
растворились в воздухе. 

Из предложенного членом правления 
ХK «Вента–2002» проекта компромиссного 
решения вытекает, что клуб намерен задей-
ствовать Э. Цгоевса в работе клуба, наде-
лив его соответствующими полномочиями. 
Проект решения не предусматривал и изме-
нений в предложенной Вентспилсским само-
управлением сумме. 

Существенное отличие в том, что клуб 
желает прекратить существующий Договор 
о сотрудничестве и заключить новый, в 
рамках которого под руководством Эдгарса 
Цгоевса намеревается сесть за стол пере-
говоров с ЛХФ и правлением ХК «Вента–
2002», чтобы совместно найти решение для 
обеспечения стабильности и развития дет-
ско-юношеского хоккея в Вентспилсе после 
31 апреля 2020 года. 

То есть ХК «Вента–2002» хочет пере-
дать функцию обеспечения детско-юноше-
ского хоккея самоуправлению, которое и 
принимало бы решения, как и в каком раз-
мере финансировать находящийся уже в 
его ведении вид спорта. Еще упоминает-
ся необходимость разработать предположи-
тельный недельный план инфраструктуры 
тренировочной группы конкретного ребен-
ка, и этот план ОЦ «Вентспилс» должен 
был бы обеспечить уже в рамках упомяну-
того финансирования со стороны самоу-
правления, нужно договориться с тренера-
ми хоккейного клуба о размере и виде воз-
награждения за их услуги, об обеспечении 
транспорта для участия команд ХК в играх 
ЛХФ, и эти расходы самоуправление долж-
но было бы гарантировать в размере 100%. 
Среди прочего в данном проекте упоминает-
ся, что ХK «Вента–2002» и Эдгарс Цгоевс, 
заключая договор с родителями воспитанни-
ков клуба, берутся обеспечить, что платежи 
со стороны родителей, а также привлечен-
ная родителями помощь третьих лиц будут 
перечислены на выделенный для каждой 
группы отдельный банковский счет и будут 
израсходованы на покрытие нужд соответ-

ствующей хоккейной группы, которые не 
связаны с оплатой инфраструктуры, рабо-
ты тренеров, услуг автобусов и услуг госпо-
дина Цгоевса. О необходимости расходов, 
размере и видах оплаты решения будет 
принимать актив родительской группы, тре-
неры группы и Эдгарс Цгоевс.  В этих дого-
ворах будет оговариваться, что самоуправ-
ление и ОЦ обеспечивают и о чем должны 
будут позаботиться родители соответствую-
щей группы.  

НЕВОЗМОЖНЫХ И «КОСМИЧЕСКИХ» 
ТРЕБОВАНИЙ НЕТ  

Очевидно, что никаких невозможных и 
космических требований здесь нет, если 
только таковым не считать призыв к само-
управлению самому взять на себя заботу 
об обеспечении детско-юношеского хоккея 
в своем городе и им самим построенном 
ледовом холле. Это может кому-то нравить-
ся и не нравиться, но обеспечение такой 
услуги не является обязанностью частно-
го сектора. Самоуправление же, согласно 
Закону о самоуправлениях и Закону о спор-
те, имеет в этом отношении обязанности. 
Например, «самоуправления финансируют 
лицензированные программы спортивного 
образования в находящихся в их подчине-
нии аккредитованных спортивных учрежде-
ниях». Возможно, из-за этого пункта Закона 
о спорте детский и юношеский хоккей в спор-
тивной школе «Спарс» не представлен?  

В завершение следует упомянуть, что на 
заседании Вентспилсской городской думы 
именно депутаты позиции отклонили благо-
приятное для вентспилсского детско-юноше-
ского хоккея предложение решения. 

В распоряжении редакции имеется инфор-
мация, что Э. Цгоевс после решения заседа-
ния Вентспилсской городской думы от 21 
августа принял решение с 1 сентября пре-
кратить руководить детско-юношеской хок-
кейной жизнью в Вентспилсе, объясняя это 
следующим образом: «Считаю неверным 
пытаться создать что-либо устойчивое, если 
мне со Спортивным управлением не удается 
найти общий язык даже в вопросе об усло-
виях договора, в части о расходовании роди-
тельских платежей». 

P. S. Ситуация зашла в тупик. Для того 
чтобы выйти из этой ситуации, клуб заявил, 
что предлагает уполномочить выбранное 
самоуправлением лицо в переходный пери-
од до 31 апреля 2020 года руководить вент-
спилсским детско-юношеским хоккейным 
хозяйством, при условии, что самоуправле-
ние гарантирует стопроцентное обеспече-

ние основных нужд и готово после 31 апреля 
2020 года взять на себя полную ответствен-
ность за данный вид спорта. 

Теперь все зависит от самоуправле- 
ния. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Этим летом в Регистре предприятий появилась информа-
ция, что мэр Вентспилса Айварс Лембергс является настоя-
щим бенефициаром в нескольких транзитных предприятиях, 
стоимость которых оценивается в сотни миллионов евро. 
Новость масс-медиа 

Бедный нищий буфетчик… 
мероприятии действительно участвовало. Единственно неясно, 
что подразумевалось под словом «мошенничество» – возможно, 
решимость затронуть «малость» до недавнего времени политиче-
ски влиятельного олигарха, прибереженную им на старость?  

Правда, Генеральная прокуратора, которая в течение более 
десятилетнего судопроизводства рассмотрела бесчисленное 
число документов, связанных с делами бизнеса Лембергса, и 
допросила огромное количество свидетелей, убеждена, что све-
дения, предоставленные правлениями предприятий в Регистр 
предприятий, являются правдивыми.  Во всяком случае, соглас-
но доступной в 2007 году информации, когда Генеральная про-
куратура наложила арест на имущество Лембергса и его детей, 
Лембергсам вместе принадлежало  29% акций в “Ventbunkers”, 
45% в “Kālija parks” и 30% в Вентспилсском торговом порту.  

Однако, если утопающий в долгах и обвиняемый в тяжких пре-
ступлениях Лембергс и прав, если действительно какой-то неиз-
вестный доброжелатель по-тихому, через несколько офшорных 
фирм и собственных детей назначил его истинным бенефициа-
ром, то есть возможность, как от этого полумиллиарда успешно 
откреститься. Например, поддержав город, в кассу исполнитель-
ного комитета которого, под руководством Лембергса, согласно 
сказанному в первом издании книги Вилиса Селецкиса   “Ēnas pār 
Ventspili” в 1990 году было зачислено 1,164 миллиона рублей, а в 
1992 году – 1,4 миллион долларов (говорят, что автор весь тираж 
книги в большой спешке уничтожил после получения серьёзных 
угроз). Но в 1991 году и в начале 1992 года в Вентспилсе были соз-
даны первые посреднические фирмы транзита нефти и нефтепро-
дуктов, а также калийной соли, которые жалкие пару миллионов 
России позволили перевести в сотни миллионов. Но это, как гово-
рится, уже совсем другая история… 

Вернёмся к «пришитым» Лембергсу многим миллионам, кото-
рые ему не принадлежат. Как известно, бюджет города Вентспилса 
в этом году немного превышает 71 миллион евро. Если бы госпо-
дин Лембергс подарил городу те несколько сотен миллионов евро, 
которые он не прямо, не косвенно как бенефициар не контроли-
рует, то Вентспилс по меньшей мере пять или даже больше лет 
мог бы жить только на эти деньги и строить бассейны, концертные 
залы и памятники благотворителю города. Заодно можно было бы 
подбросить в государственный бюджет те ничтожные 23 миллио-
на евро, которые необходимы для повышения зарплат учителям 
в 2020 году.  Это было бы гораздо лучше, чем ждать, пока суд не 
конфискует это имущество, которым он не владеет. Не так ли?  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Конкурс завершился 
В международном конкурсе молодых вока-
листов Алиды Ване награду завоевал китай-
ский оперный певец Ке Джианг. На втором 
месте – певицы из Турции и Латвии, на 
третьем – артисты из Испании и Тайваня. 

Нас рекомендует CNN
Телеканал CNN в своей выборке мест, 
которые рекомендуется посетить туристам, 
рекомендовал побывать, в том числе, и в 
Вентспилсе. 

Создается киномузей 
Он будет находиться на ул. Ригас, 30. 
Планируется экспонировать киноматериа-
лы и реквизиты. 

Пункт обмена 
На автовокзале создан пункт обмена кни-
гами. Это уже третий такой пункт в городе, 
первые два находятся на площадках для 
сбора сортированных отходов на улицах 
Сигулдас и Екаба. 

Экскурсии в концертном зале 
Концертный зал «Латвия» четыре раза в 
неделю посещают экскурсанты, которые в 
сопровождении гида посещают Большой 
зал, Малый зал, студию звукозаписи и 
музыкальную библиотеку. 

Победа в конкурсе
В конкурсе «Цифровые навыки для работы 
будущего – 2019» двое молодых людей из 
нашего города оказались среди пяти луч-
ших участников. 

Три объекта готовы
Строительная административная инспек-
ция городской думы приняла в эксплуата-
цию два объекта – забор вокруг баскетболь-
ной площадки и фасад дома. 

Семинар учителей 
Во время организованного Управлением 
образования семинара «Терминал идей – 
2019» учителя готовились к новому учебно-
му году и делились опытом. 

Конкурс фотоизображений 
До 23 сентября можно предоставить изо-
бражения и поучаствовать в конкурсе фото-
графий города 2019 года. 

Скидки на питание 
Дети из малоимущих и малообеспечен-
ных семей в городских детских садах могут 
получить обеды с 50-процентной скидкой.  

Автостанцию не станут закрывать
Идея Министерства сообщения о том, 
чтобы вместо нашей автостанции создать 
обычную остановку, не реализовалась. Она 
будет зарегистрирована во второй катего-
рии автовокзалов. 

Подача горячей воды 
возобновлена
На левом берегу Венты вновь осуществля-
ется подача горячей воды, которая была 
отключена по причине строительства новой 
теплотрассы. 

Центр переехал 
Центр сурдотехники на улице Лиела 
Дзирнаву переехал с третьего этажа на 
первый. Теперь он стал более доступным 
для пожилых людей. 

Продаются гостевые дома 
С ростом конкуренции легальных и неле-
гальных мест ночлега несколько гостевых 
домов в городе выставлены на продажу. 

Все же – тюремное заключение 
Двое из трех вентспилчан, которые некото-
рое время назад избили моряка НАТО из 
Нидерландов, получили реальные тюрем-
ные сроки. Судопроизводство длилось 
четыре года.

П онятно, что в декларации Лембергса как должностно-
го лица это не указано, и так же хорошо понятно, что 
сам он категорически отрицает, что контролировал бы 
какие-то транзитные предприятия. То, что эти записи в 
Регистре предприятий сделаны согласно информации, 

предоставленной правлениями предприятий и их признала верны-
ми также Генеральная прокуратура, нашему мэру, отстранённому от 
выполнения должностных обязанностей, видимо, кажется, что они и 
яйца выеденного не стоят.  Так как, если верить сказанному в декла-
рации Лембергса как должностного лица Латвийского государства, в 
прошлом году его доходы составили ничтожные 705 605 евро, зато 
долговые обязательства в отношении собственных детей – почти 
15,5 миллионов евро. В то же самое время неофициальные расчё-
ты свидетельствуют, что стоимость арестованного имущества семьи 
Лембергсов – до полумиллиарда евро.  Так и приходит на ум коло-
ритная картинка из «Мастера и Маргариты» Михаила Булгакова, где 
Воланд спрашивает у буфетчика:   

«Вы человек бедный… ведь вы – человек бедный? 
Буфетчик втянул голову в плечи, так что стало видно, что он 

человек бедный». 
Тем, кто не читал этот шедевр мировой литературы, можем 

шепнуть, что у бедного нищего буфетчика были тайно скоплены 
двести сорок девять тысяч рублей в пяти сберкассах и дома под 
полом хранились ещё двести золотых десяток… 

Конечно, под контролем у Лембергса целый город, а не только 
театральный буфет варьете, и ясно, что он гораздо выше «черты 
бедности». Конечно, по словам самого Лембергса, он никогда до 
сих пор успешно не прятал в офшорах полученное в трёх самых 
влиятельных транзитных компаниях Вентспилса, таких, как “Kālija 
parks”, “Ventspils tirdzniecības osta” и “Ventbunkers”. Также он не 
контролирует через своих детей Анрия и Лигу и несколько офшор-
ных фирм по меньшей мере 25% “Ventbunkers”, и вообще всё это 
мошенничество, в котором в полном объёме участвует и государ-
ство. И если участием государства считать установленную в зако-
не «О предотвращении легализации средств, полученных пре-
ступным путём, и финансирования терроризма» обязанность – 
раскрывать истинных бенефициаров, тогда да, государство в этом 

Пробыв менее года на территории Кустес дамбис, 30А, в производственном помещении площадью более 7000 м2 и на прилегающей 
территории, которая принадлежит Управлению Вентспилсского свободного порта, арендатор – производитель продуктов деревоо-
бработки ООО «Latvian Port» свою деятельность был вынужден приостановить в принудительном порядке. Такое решение приняла 
Служба госдоходов. Предприятие осталось в должниках, а для большого помещения, возможно, вновь придется искать арендаторов. 

Невзгоды с принадлежащим порту 
производственным помещением 
продолжаются: СГД приостановил 
деятельность ООО «Latvian Port» 

С омнения в том, что предприятие 
сможет продолжать свою дея-
тельность, появились уже в пер-
вой половине этого года, когда 
ООО «Latvian Port» в принад-

лежащих Вентспилсскому свободному порту 
производственных помещениях проработало 
всего пару месяцев. Первоначальные обе-
щания прозвучали оптимистично, говорили и 
о новых рабочих местах, однако вскоре в 
публичном пространстве появились жалобы 
людей на то, что они уже не получили заслу-
женной зарплаты за два месяца. Предприятие 
молчало, к тому же, уже тогда оно имело долг 
по налогам перед государством. О том, что 
для порта это не казалось ничем особенным, 
а больше интересовала возможность поско-
рее заполнить пустующее помещение, свиде-
тельствует следующее: «На право арендовать 
производственное помещение на Кустес дам-
бис, 30А, Управление Вентспилсского свобод-
ного порта организовало открытый конкурс, 
в котором заявку подать мог любой претен-
дент. ООО «Latvian Port» в конкурсе выигра-
ло, подав наилучшее предложение. Сдавая 
в аренду производственное помещение, 
Управление Вентспилсского свободного порта 
ставит перед собой цель не только взимать 
арендную плату, но, во-первых и главным 
образом, развивать производство, способство-
вать созданию новых рабочих мест, давая воз-
можность заработать как жителям, так и в виде 
налогов – государственному и муниципально-
му бюджету». 

Свободный порт тогда не пытался поин-
тересоваться тем, почему у предприя-
тия, хозяйничающего в производственном 
помещении, не идут дела, какова финан-
совая ситуация у арендатора и действи-
тельно ли она стабильна. B своем заяв-
лении Управление свободного порта отме-
чало: «К сожалению, вмешиваться в саму 
предпринимательскую деятельность, в том 
числе, в отношения предприятия с сотруд-
никами, Управление Вентспилсского свобод-
ного порта не имеет никакого права. Такая 
ситуация недопустима и не соответствует ни 
целям свободного порта, ни целям самоу-
правления». Никто и не требует вмешивать-
ся, однако свободный порт, будучи владель-
цем помещения, вправе поинтересоваться 
ситуацией на предприятии. 

Согласно информации, доступной в базе 
данных «Lursoft», уже в начале марта теку-
щего года у ООО «Latvian Port» имелись 
активные просроченные платежи, актуаль-
ные акты коммерческого залога, в свою оче-
редь, долг по налогам достигал 32 296,55 
eвро. В конце августа налоговый долг уже 
удвоился и достиг 64 574,06 eвро. В этом 
году платежи в госбюджет с большим нега-
тивным знаком – минус 138,76 тыс. евро. 
Предприятие имеет активные просроченные 
платежи, актуальные акты коммерческого 
залога и залоги. Отчет о деятельности пред-
приятия в 2018 году до сих пор не подан. 

Наконец, 13 августа было принято реше-
ние о приостановке хозяйственной деятель-

ности, на три дня позднее соответствующее 
решение приняла и Служба госдоходов. В 
свою очередь, из регистра плательщиков 
НДС предприятие было вычеркнуто еще 
раньше – уже 18 июня.  

Предприятие ранее действовало под 
названиями ООО «Latvian Housing» и ООО 
«DQS Latvia». На производстве ООО «Latvian 
Port» в Вентспилсе осуществляется дерево-
обработка и производятся продукты из дре-
весины. Предыдущий арендатор помеще-
ния – «Dendrolight», после банкротства кото-
рого помещение долго стояло неисполь-
зованным, занималось производством про-
дуктов деревообработки. Самоуправление 
связывало с ним большие надежды, одна-
ко все закончилось печально – неплатеже-
способностью. Предприятие ликвидирова-
ли 15 июля 2016 года. В процессе неплате-
жеспособности были признаны требования 
кредиторов на общую сумму 19,777 млн 
евро. На производстве осталось все обо-
рудование «Dendrolight», которое осталось 
как собственность финансовой институции 
«Altum». Как ранее отметило Управление 
Вентспилсского свободного порта, ««Altum» 
заключил с ООО «Latvian Port» дого-
вор о приобретении этого оборудования. 
Оборудование находится и используется в 
упомянутом производственном помещении». 

Обязательства действительно объемны, 
но самый главный вопрос – выполнило ли 
предприятие все свои обязательства перед 
работниками. 
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Вентспилсская государственная 1-я 
гимназия в рейтинге школ лучшая из обра-
зовательных учреждений нашего города и 
периодически оказывается среди лучших. 
Этот год оказался особенно успешным. 
В «Звездном рейтинге», в котором обоб-
щены результаты школ на международ-
ных олимпиадах, Вентспилсская государ-
ственная 1-я гимназия с девятью баллами 
делит пятое место с Даугавпилсской госу-
дарственной гимназией, Елгавской гим-
назией Спидолы, Рижской 92-й школой 
и гимназией Зиемельвалсту. Четвертое 
место с 10 очками делят Цесисская госу-
дарственная гимназия и Даугавпилсская 
русская школа-лицей. Уверенно лидирует 
Рижская государственная 1-я гимназия, у 
которой впечатляющее количество бал-
лов – 89. 

В общем рейтинге школ среди гимна-
зий Вентспилсская государственная гим-
назия с 37,88 балла взлетела на 7-е место. 
Впереди Сигулдская государственная гим-
назия, Резекненская государственная 1-я 
гимназия, Цесисская государственная гим-
назия, Рижская государственная 2-я гим-
назия, Агенскалнская государственная 
гимназия и, конечно, Рижская государ-
ственная 1-я гимназия, которая набрала в 
два раза больше баллов, чем ближайшие 

Олимпиада привела Вентспилсскую 
гимназию к «Звездному рейтингу», у 
других школ в ранге низкие результаты

соперники из Агенскалнской гимназии – 
соответственно 129,53 и 58,25 балла. 

В рейтинге больших школ у вентспилс-
ских учреждений образования в прошед-
шем учебном году очень скромные резуль-
таты. В рейтинг попала лишь одна школа 
– Вентспилсская 4-я средняя школа, кото-
рая получила всего 0,29 очка и делит 
с другим образовательным учреждением 
65-е место. В этом ранге несомненным 
лидером является Даугавпилсская русская 
средняя школа-лицей, которая заработа-
ла 105,75 очка, за ней следует Рижская 
классическая гимназия (67,53) и Рижский 
французский лицей (52,65).

Среди малых школ уверенно домини-
рует Средняя школа инженерных наук 
РТУ, набравшая 121 очко. За ней следует 
Рудзатская средняя школа (31,57 балла), 
на третьем месте Яунсилавская основная 
школа (29,56 балла). 

На 28-м месте – Вентспилсская 2-я сред-
няя школа (6,91 балла), а на 39-м месте 
– Вентспилсская центральная начальная 
школа (3,75 балла). Вентспилсская музы-
кальная средняя школа (2,86 балла) толь-
ко на 47-м месте, а Вентспилсская 3-я 
средняя школа получила всего 2,0 балла 
и занимает 56-е место. Попеская основная 
школа занимает 57-е место (1,88). Другим 
школам оказалось не под силу попасть в 
данный ранг. 
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платы выросли, а в сфере социального ухода на стремитель-
ный рост показателя повлияло уменьшение штата на 10%, 
тогда как фонд заработной платы фактически не изменился. 
В течение года средняя зарплата выросла более чем на 10% 
и в сфере услуг ночлега и питания (13,2%), где средняя зар-
плата самая низкая в стране, в службах администрирования 
и обслуживания (12,5%), недвижимого имущества (12,0%), 
услуг информации и коммуникации (11,0%), строительстве 
(10,9%).

Самая низкая средняя зарплата была в сфере услуг ноч-
лега и питания, а также других услуг, которые включают в 
себя деятельность общественных, политических и других 
организаций, ремонт предметов индивидуального пользова-
ния и бытовых принадлежностей, в химчистках, парикмахер-
ских, салонах красоты, в сфере похоронных услуг, а также в 
сфере образования, культуры, развлечений и спорта. 

Латвия сильно отстает от своих соседей, и разрыв все уве-
личивается. Самая большая средняя зарплата брутто была 
в Эстонии – 1419 евро за полную ставку. Значит, на 400 евро 
больше! В Литве – 1289 евро, или выше на 250 евро! Это, как 
отмечают экономисты, является следствием близорукости 
«чемпиона добрых дел» относительно экономического раз-
вития – вместо того, чтобы заботиться об интересах обще-
ства, зеленые крестьяне подарили «прекрасный подарок к 

В стране средняя зарплата продолжает стремительно расти. Растет ли она и в Вентспилсе?
столетию Латвии» – уродливую налоговую реформу, загнав 
менее обеспеченных жителей в еще больший тупик. 

В заключение стоит упомянуть и еще об одном факте, 
вызывающем чувство стыда. В этом году самая большая 
минимальная зарплата в Литве – 555 евро, в Эстонии – 540 
евро. Латвия отстает все больше – у нас минимальная зар-
плата всего 430 евро, и многие, не стесняясь, устанавливают 
ее как «потолок» и в Вентспилсе. 

ЧТО ГОВОРЯТ ЭКОНОМИСТЫ
Петерис Страутиньш, экономист банка «Luminor»: 

«Продолжение стремительного роста зарплат во время 
более медленного роста ВВП создает сложную ситуацию 
для многих предприятий и запутанные дилеммы для тех, кто 
формирует политику. Уровень зарплат понемногу исключает 
часть предприятия с рынка труда. Однако есть предприятия, 
для конкурентоспособности которых требуется такой уровень 
зарплат, при котором Латвия становится неконкурентоспо-
собной как место проживания, то есть страна теряет людей. 
Это ни в коем случае не упрек в адрес этих предприятий, их 
ресурсы ограничены, однако данный факт свидетельствует 
о том, что ввоз рабочей силы может являться лишь частью 
решения, так как слишком старательное торможение роста 
зарплат с иммиграцией может оказаться бесцельным и с 
точки зрения интересов бизнеса, так как не решает основ-
ную проблему». 

Агнесе Буцениеце, исполняющая обязанности главно-
го экономиста в «Swedbank» в Латвии: «Медленнее всего 
во втором квартале росли зарплаты в сфере финансов и 
страхования, а также в сфере образования и госуправлении. 
С торможением экономического роста несколько отраслей, 
например, строительство и обрабатывающая промышлен-
ность, все больше будут сталкиваться со снижением спро-
са, в результате чего отдельные предприятия могут захотеть 
сократить число работников или рабочие часы, уменьшив 
бюджет зарплат. С учетом снижения численности населения 
нехватка рабочей силы в некоторых отраслях будет большим 
вызовом, и у представителей наиболее востребованных про-
фессий сохранится стремительный рост зарплаты. Общий 
рост зарплаты немного притормозится. Мы увидим суще-
ственные различия между отраслями». 

Дайнис Гашпуйтис, экономист «SEB banka»: «Ожидается, 
что заметнее всего рост затормозится в обрабатывающей про-
мышленности, особенно в сферах, ориентированных на экс-
порт. Также более ограниченными станут возможности под-
нять зарплату в бюджетной сфере. Со стороны работников 
амбиции получать более высокую зарплату в ближайшее 
время не изменятся. Коррекции могут произойти во второй 
половине следующего года, так как спад в экономике усилит-
ся, и рынок труда начинает остывать. Однако при нынешнем 
замедлении роста ситуация, когда растущие затраты продол-
жат съедать прибыль предпринимателей, сохранится». 

В Латвии очередной коррупционный скан-
дал – в начале этой недели Бюро по 
предотвращению и борьбе с коррупцией 
(БПБК) провело обыски по меньшей мере 
в 10 латвийских строительных фирмах и у 
нескольких должностных лиц. В свою оче-
редь, Совет по конкуренции ведет рассле-
дование по поводу запрещенного картель-
ного договора некоторых строительных 
предприятий, что является очень серьез-
ным нарушением конкурентного права. 

Очередной коррупционный скандал. 
На этот раз – в строительстве

У головный процесс о взяточни-
честве и даче взятки в круп-
ном размере, а также корыст-
ном использовании и превыше-
нии полномочий БПБК начало 

почти год назад – 19 сентября 2018 года. 
Факты, имеющиеся в распоряжении БПБК, 
свидетельствуют о возможной даче и полу-
чении взятки в крупном размере, возможном 
согласовании цен в ходе закупок, что сде-
лали претенденты на закупку, а также о воз-
можном подкупе должностных лиц с целью 
обеспечить реализацию интересов предпри-
нимателей в вопросах, не связанных с закуп-
ками. Так как БПБК опрашивал и бывшего 
президента Раймондса Вейониса, и бывше-
го депутата от фракции зеленых крестьян в 
Сейме Ингмара Лидаку, который в свое время 
был заместителем председателя Комиссии 
Сейма по народному хозяйству, аграрной, 
региональной политике и политике окружаю-
щей среды, можно допустить, что речь может 
идти о политическом лоббировании интере-
сов крупных строительных фирм. Преступные 
деяния совершены в период с начала 2015 
года до середины 2018 года, в свою очередь, 
возможные суммы взяток – от 25 000 евро до 
нескольких сотен тысяч евро. 

ПОДОЗРЕНИЯ В РАЗДЕЛЕ РЫНКА 
В данный момент известно, что в БПБК 

побывали совладелец строительной компа-
нии «Arčers» и компании по строительству 
дорог «Binders» Армандс Гарканс и бывший 
председатель правления ООО «Skonto Būve» 
Гунтис Равис. Напомним, что Равис проходит 
подозреваемым в другом уголовном процес-
се, связанном с дачей взятки за строитель-
ство Дома писателей Латвийского университе-
та. После этого скандала руководство группой 
«Skonto» перенял сын Гунтиса Рависа Рихардс 
Равис, который одновременно стал держате-
лем долей капитала предприятий группы. 

В свою очередь, строительные фирмы 
«Merks» и «Rere grupa» посетили представи-
тели Совета по конкуренции. Напрашивается 
вывод, что эти фирмы, возможно, связаны с 
созданием картеля. Насколько известно, сей-
час Совет по конкуренции подозревает 10 
ведущих латвийских строительных фирм в 
разделе рынка и договоренности об участии в 

публичных и частных закупках на всей терри-
тории Латвии. Дело пока в стадии изучения, и, 
как передаче «Рита панорама» сказала глава 
Совета по конкуренции Скайдрите Абрама, у 
нарушителей еще есть возможность признать-
ся в нарушении, используя «Программу снис-
ходительности». Если картельный договор 
будет доказан, то виновных ожидают огром-
ные денежные штрафы, а также возможно их 
исключение из участия в закупках сроком на 
год. Это же относится к должностным лицам и 
политикам, заботами которых, возможно, обе-
спечена победа этих претендентов. 

«Есть подозрения, что крупнейшие объек-
ты получены нечестным путем. Возможно, 
фигурировал раздел рынка по принципу: этот 
объект – мне, тот объект – тебе», – сказала 
Абрама. Поделенные в картеле строитель-
ные объекты был значимыми как по объему 
затрат, так и по масштабам, а также по значи-
мости для государства. «Коррупция, картель 
– это, честно говоря, очень серьезное обкра-
дывание общества», – пояснила Абрама, 
подчеркнув, что сейчас Совет по конкурен-
ции расследует серьезные нарушения кон-
курентного права. Она также признает, что 
такие недозволенные договоренности могли 
способствовать росту затрат в строитель-
стве во всем государстве в целом. 

ПЕРЕПЛАЧИВАЕМ ЗА МЕГАСТРОЙКИ 
Премьер-министр Кришьянис Кариньш 

отметил, что мы как общество переплачива-
ем за эти крупные объекты. Говоря об обы-
сках, проводимых БПБК у государственных 
должностных лиц и на крупнейших латвий-
ских строительных предприятиях, премьер 
в передаче LNT «900 sekundes» отметил, 
что в данном случае процедура закупок не 
сработала, и ее нужно менять. Кариньш 
также пообещал, что соберет ответствен-
ные министерства и распорядится оценить, 
какие недочеты имеются в законе и как их 
исправить. Предприниматели должны отчи-
тываться о расходовании полученных денег, 
и у государства должна быть ясность о том, 
платят ли эти предприниматели налоги, реа-
лизуя госзаказ. К тому же, скандал привлек 
внимание и к тому, что бывают случаи, когда 
какое-то одно должностное лицо в процес-
се закупки имеет слишком большое право 
голоса.  

 О том, что в строительной отрасли вновь 
наступили «жирные годы», свидетельству-
ют данные Центрального статистического 
управления. В 2018 году, по сравнению с 
аналогичным периодом годом ранее, в стро-
ительной отрасли наблюдался рост объ-
ема на 21,9%. В прошлом году впервые 
после десятилетнего перерыва строитель-
ная отрасль достигла рубежа в 2 миллио-
на. Одна из главных причин такого рывка 
– активное возобновление реализации про-

ектов с софинансированием Европейского 
Союза, что увеличило и объем заказов в 
общественном секторе.  

Напомним, что очень крупный строитель-
ный объект – концертный зал «Латвия» 
в этом году был сдан в эксплуатацию в 
Вентспилсе, и строительные работы прово-
дило предприятие «Merks – Ostas celtnieks».

СКАНДАЛ ВОКРУГ УКРЕПЛЕНИЯ 
ВОСТОЧНОЙ ГРАНИЦЫ 

Еще один скандал связан со строительной 
фирмой «Igate» и расследованием Бюро вну-
тренней безопасности (БВБ) в связи с укре-
плением восточной границы Латвии. На этой 
неделе БВБ задержало бывшего началь-
ника Государственной пограничной службы 
Нормундса Гарбарса и двоих работников 
ООО «Ceļu būvniecības sabiedrība Igate».  

Планировалось в период с 2017 г. до 2020 
г. направить более 31 млн евро на укрепле-
ние границы Латвии с Россией и Беларусью, 
однако в процессе строительства констати-

рованы возможные несоответствия техниче-
ской спецификации, а в финансовых сделках 
предприятия усматриваются признаки лега-
лизации средств, полученных преступным 
путем. Министр внутренних дел Сандрис 
Гиргенс заявил Латвийскому радио, что это 
расследование могло бы стать основанием 
для оценки отношений служб Министерства 
внутренних дел и упомянутой строительной 
фирмы, однако поспешные решения приня-
ты не будут. Гиргенс также признал, что «в 
целом система очищается, что позитивно», 
и заявил, что до тех пор, пока он является 
министром внутренних дел, в подотчетных 
ему службах не будет неприкосновенных 
личностей, будь то рядовой или генерал. 

Будем надеяться, что происходящие в 
данный момент процессы свидетельствуют 
о том, что пришло начало конца эры власти 
денег и нечестного использования политиче-
ского влияния. 
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Собаке – красота, 
владельцу – радость

«С удя по 
степени 
ухожен -
н о с т и , 
походить 

на них было бы не грех и 
людям.  И, честно говоря, 
провожатые моих четверо-
ногих клиентов в отноше-
нии элегантности полно-
стью оправдывают посло-
вицу “Каков хозяин, тако-
ва и собака»», – улыбнув-
шись, Даце проводит более 
серьёзные параллели.  

«По образованию я вете-
ринарный врач. После окон-
чания Латвийского сельско-
хозяйственного университе-
та (ЛСУ) в 2005 года это 
и моя основная оплачива-

емая работа, я забочусь о 
здоровье и благополучии 
крупного и мелкого домаш-
него скота и домашних 
животных в Вентспилсском 
крае, а в городе являюсь 
заведующей ветеринарной 
аптекой», – родившаяся в 
Алуксне женщина обозна-
чила теперешнюю ситуа-
цию и вспомнила недале-
кое прошлое.    

ТАИНСТВЕННЫЙ 
ГРУМИНГ 

«То, что хочу изучать 
ветеринарию, я знала еще 
тогда, когда училась в девя-
том классе Алуксненской 

В рейтинге школ Атиса Кронвальда в 2018/2019 учебном году Вентспилсская государственная 1-я 
гимназия взлетела до 7-й позиции, в свою очередь, в «Звездном рейтинге» она оказалась еще 
выше – на пятом месте вместе с другими образовательными учреждениями. Такого результата 
удалось достичь благодаря успешному участию в олимпиадах, особенно – в международной 
олимпиаде.  

отметить, что награду Вентспилсского городского педагогиче-
ского фонда, или титул Учащегося года, получили два выпуск-
ника Вентспилсской государственной 1-й гимназии. Криста 
Букеле в мае стала обладательницей грамоты и денежной 
премии от Фонда инноваций в педагогической деятельности 
за успешное участие и получение грамоты на государствен-
ной олимпиаде по биологии. Рейнис Фрейбергс в мае также 
был награжден грамотой и денежным призом, так как удосто-
ился грамоты на государственной олимпиаде по математике, 

Что ожидает детский  
и юношеский хоккей  
в Вентспилсе?

В стране средняя зарплата 
продолжает стремительно 
расти. Растет ли она и в 
Вентспилсе?

Во в т о р о м 
квартале 
по срав-
нению с 
п е р в ы м 

кварталом текущего года 
средняя зарплата выросла 
на 4,6%. Средняя зарплата 
нетто, то есть после упла-
ты налогов, составляла 799 
евро. За год она выросла на 
7,5%, а по сравнению с пер-
вым кварталом – на 4,1%.

Конечно, эти цифры не 
отражают реальной ситуации 
в Вентспилсе, несмотря на 
то, что обвиняемый в тяжких 
преступлениях «отец» города 
при помощи таблиц в «Excel» 
обычно пытается доказать 
противоположное. Однако 
не будем забывать о том, 
что средняя цифра растет не 
потому, что реально средний 
слой общества много зара-
батывает, а благодаря тому 
факту, что астрономические 
зарплаты получают полити-
ки правящей партии в город-
ской думе (работа депута-
та, Свободный порт, советы, 
общества и т.д.) и прибли-
женные к ним в учреждениях 
самоуправления, что и соз-
дает миф о том, насколько 
Вентспилс опережает всех, в 
том числе, и Ригу. Ради при-
мера заглянем в базу данных 
Вентспилсского филиала 

Государственного агентства 
занятости. У тех, чья работа 
не требует особой квалифи-
кации, зарплата в среднем 
составляет 600–800 евро. У 
специалистов более высокой 
квалификации в узкой сфере 
– около 1000 евро «на бума-
ге». Даже в учреждениях 
самоуправления за малоква-
лифицированный труд дума 
платит незначительно боль-
ше минимальной зарплаты, 
поэтому на отдельных пози-
циях имеет место постоянная 
ротация – люди поработают и 
уходят туда, где платят боль-
ше. Зачастую это означает 
отъезд из Вентспилса, так как 
найти здесь хорошо оплачи-
ваемую работу – практически 
невыполнимая миссия. 

По данным статистики, 
в Курземском регионе рост 
зарплаты вроде бы стреми-
тельный (8,1%), однако этот 
показатель выше в окрест-
ностях Риги, в Земгале и 
Видземе. В Риге, где сред-
няя зарплата самая высо-
кая (1211 eвро), годовой рост 
был самым низким – 7,2%. 

Стремительнее всего зар-
платы выросли в сфере 
здравоохранения и социаль-
ного ухода – на 13,4 %. В 
сфере здравоохранения зар-

Вентспилсская городская дума вот уже двадцать лет 
отказывается выполнять свои функции, а именно, взять 
на себя полную ответственность за детский и юноше-
ский хоккей. Она отказывается включить этот вид спор-
та в состав спортивной школы, гарантировать покры-
тие даже критически минимальных расходов, связан-
ных с хоккеем. Хоккейный клуб «Вента–2002» убежден, 
что самоуправление наконец должно в полном объе-
ме выполнять свои функции, поэтому призывает его 
создать спортивную школу, которая должна перенять 
выполнение функции обеспечения хоккейной жизни 
детей и юношества. 

П осле состояв-
шегося 21 авгу-
ста заседания 
Вентспилсской 
думы очевид-

но, что ситуация с разви-
тием детско-юношеско-
го хоккея зашла в тупик. 
С одной стороны, самоу-
правление для обеспече-
ния сезонной деятельности 
предлагает вроде бы при-
личное финансирование. 
С другой – даже подсчеты 
Спортивного управления 
Вентспилсской городской 
думы и спортивной школы 
«Спарс» свидетельству-
ют о том, что содержание 
соответствующего вида 
спорта самоуправлению и 
государству обошлось бы в 
два раза дороже.  

KАКОВА РЕАЛЬ-
НАЯ СИТУАЦИЯ?

На сей раз, говоря о ситу-
ации с хоккейным клубом 
«Вента–2002», абстраги-
руемся от того, кто, кому 
и сколько платит, так как 
намного важнее понять, что 
именно произойдет с дет-
ским и юношеским хоккеем 
в Вентспилсе. Этот вопрос 
особенно актуален пото-
му, что во главе с «Вента–
2002» детско-юношеский 
хоккей на государственном 

уровне уже продемонстри-
ровал значимые достиже-
ния, и перечеркнуть их было 
бы неразумно, в том числе, 
и потому, что этот вид спор-
та развивается в спортив-
ных сооружениях, которые 
опосредованно принад-
лежат самоуправлению. 
ХК «Вента–2002» удалось 
создать полную пирамиду 
детско-юношеского хоккея, 
во главе с командой Лиги 
развития юниорского хок-
кея.  Ведущая команда ХК 
«Вента–2002» за пять лет 
завоевала четыре чемпион-
ских титула, ее член прав-
ления Улдис Кристиньш, 
наряду с руководителем ХК 
«Ригас Динамо» Юрисом 
Савицкисом и руководите-
лем ХК «Курбадс» Андисом 
Пикансом был номиниро-
ван на приз как лучший 
организатор хоккейной 
жизни в Латвии, а в 2018 
году клуб получил награду 
«Симпатия вентспилчан в 
спорте». Этим летом клуб 
НХЛ «Vancouver Canucks» 
задрафтовал молодого хок-
кейного вратаря Артура 
Шилова, который начал 
свою хоккейную карье-
ру именно в системе ХK 
«Вента–2002».  

Где большие 
деньги, там 
коррупция

Как правильно 
зарегистрировать детей? 
Рассказ карикатуриста

Как в Вентспилсе 
названия улиц 
меняли

Пусть у детей дорога 
к школе будет 
безопасной!

В Латвии продолжается стремительный рост зарплаты, 
что многих легкомысленных людей, которых ничему не 
научил опыт экономического кризиса десять лет назад, 
продолжают жить на широкую ногу. Во втором квартале 
текущего года средняя зарплата брутто, то есть до упла-
ты налогов, в Латвии достигла уже 1083 евро, за год она 
выросла на 78 евро, или 7,8%, свидетельствуют данные 
Центрального статистического управления. Рост зарпла-
ты прогнозируется и в оставшуюся часть года, но как 
долго это будет продолжаться? Этот вопрос волнует и 
экономистов, однако они успокаивают, что риск нового 
кризиса даже немного уменьшился. 
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Олимпиада привела Вентспилсскую 
гимназию к «Звездному рейтингу», у 
других школ в ранге низкие результаты

грамоты на Латвийской открытой олимпиаде по математике, 
а также занял первое место на Курземской открытой олимпи-
аде технической графики и школьной командной олимпиаде 
по географии. 

Гимназия, которая в конце прошлого года отметила сто-
летие своего существования, в этом году завоевала еще 
больше наград. В январе среди лучших педагогов года 
была уже упоминавшаяся И. Иване. Весной Латвийский 
орденский капитул решил за особые заслуги перед государ-
ством наградить орденом Трех звезд многолетнего директо-
ра Вентспилсской государственной 
1-й гимназии Парслу Копмане.  

В прошедшем учебном году во Всемирной олим-
пиаде по биологии стартовал воспитанник 
Вентспилсской государственной 1-й гимназии, 
теперь уже ее выпускник Леонс Алитис. В этот 
раз он не оказался среди медалистов, но получил 

грамоту, что также является очень значительным достижени-
ем. Этим летом юноша получил и грамоту от Вентспилсской 
городской думы за успешное участие в олимпиаде, а его педа-
гог Ирина Иване – за подготовку ученика к олимпиаде. Следует 
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«Я сегодня, наверное, 
выгляжу «как собака» 
– таким довольно неу-
клюжим фразеологизмом 
люди иногда самокри-
тично характеризуют 
свой внешний вид, когда 
обстоятельства или 
собственная лень не 
позволили привести себя 
в порядок соответствую-
щим образом. Принимая 
как должное, что природ-
ная шерсть домашне-
го любимца обычно 
сваливается в клочья 
и не совсем чистая, 
закрывает глаза как у 
хиппи и растёт в ушах. Но 
в Вентспилсе так могут 
говорить только те, чьи 
домашние любимцы ещё 
не побывали в салоне грумера или парикмахера, 
стригущего домашних животных, Даце Пуполини 
на улице Катринас.  Так как из него после полного 
ухода и дворняги, и чистопородные аристократы 
выходят пахнущими специальным шампунем и при-
чёсанные как настоящие собаки-леди и джентльме-
ны, насколько позволяет шерсть каждой собаки.     

 Окончание на 3 стр.  Окончание на 5 стр.

 Окончание на 3 стр.

Супружеская пара 
Пуполиньшей после 
Праздника песни 
и танца в Риге.


